
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 15867
2.  Άδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Μ. Τσόκλη, σελ. 15841
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν είκοσι

εύζωνοι και ένας συνοδός αξιωµατικός της Προεδρικής
Φρουράς και µαθητές από το Σύνδεσµο Φίλοι της Μαριού-
πολης που συνοδεύει τα σχολεία Μαριούπολης Ουκρανίας,
Μοναστηρίου Σκοπίων και Χειµάρας Αλβανίας, σελ. 15844,
15851

4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: Συζήτηση και λήψη απόφασης
στην πρόταση που κατέθεσαν εκατόν οκτώ Βουλευτές της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, κατά το άρθρο
86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επόµενα
του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003
"Ποινική Ευθύνη των Υπουργών", όπως αυτό τροποποιήθηκε
από το άρθρο 2 του ν.3961/2011, για την ενδεχόµενη τέλεση
αδικηµάτων, που αφορούν στην υπόθεση "SIEMENS", από
τους: α) Βουλευτή κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, Υφυπουργό
Δηµόσιας Τάξης από το 2004 έως το 2006 και αναπληρωτή
Υπουργό Εσωτερικών µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας
τάξης από τις 9/1/2009-10/10/2009, για την ενδεχόµενη τέ-
λεση του αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος
κατ’ εξακολούθηση (άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε
από το άρθρο 15 του ν.3242/2004) σε βάρος του Δηµοσίου
και β) κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών από το 2004 έως το 2008, για την ενδεχόµενη τέ-
λεση του αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος
κατ’ εξακολούθηση (άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε
µε το άρθρο 15 ν.3242/2004) σε βάρος του Δηµοσίου, σελ.
15830 - 15867

5. Ανακοινώνεται υπόµνηµα το οποίο απέστειλε ο πρώην
Υπουργός κ. Γ. Αλογοσκούφης, σελ. 15830 - 15834

6. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 15830, 15837, 15860 -
15863

7. Αποχώρηση των Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού και των Βουλευτών της Δηµοκρατικής Συµµαχίας,
σελ. 15835, 15859

8. Ονοµαστική ψηφοφορία επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διά-
ταξης, σελ. 15863

9. Επιστολικές ψήφοι επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης,
σελ. 15863 - 15866

10. Ανακοίνωση του αποτελέσµατος της διεξαχθείσης µυ-
στικής ψηφοφορίας, σελ. 15867

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1.  Κατάθεση αναφορών, σελ. 15807 - 15809
2.  Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών σελ.

15809 - 15829
3.  Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 26 Αυγούστου 2011, σελ. 15856

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ. 15849
ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ Ι. , σελ. 15835, 15836, 15837
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 15854
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 15844
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 15835
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 15847, 15848
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ. , σελ. 15850
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 15856, 15857
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 15837, 15857, 15858
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 15859
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 15852
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α. , σελ. 15837, 15838, 15842
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Α. , σελ. 15851
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 15841, 15842, 15843
ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ Μ. , σελ. 15858, 15859
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 15836, 15839, 15855
ΠΕΤΑΛΩΤΗΣ Γ. , σελ. 15851, 15854
ΡΗΓΑΣ Π. , σελ. 15843, 15844
ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ -ΒΥΛΛΙΩΤΗ Β. , σελ. 15846, 15847

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 15830, 15837
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 15860 - 15863

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Ζ’

Πέµπτη 25 Αυγούστου 2011



Αθήνα, σήµερα στις 25 Αυγούστου 2011, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 10.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρία Κυριακοπού-
λου, Βουλευτή Αχαΐας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Ειδικού και Εργαστηριακού Διδακτικού Προσωπικού ΑΕΙ
εκφράζει τις απόψεις της σχετικά µε το υπό συζήτηση νοµοσχέ-
διο για την Τριτοβάθµια Εκπαίδευση.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στο πρόγραµµα
«Βοήθεια στο Σπίτι» του Δήµου Αιγιαλείας αιτούνται την πλη-
ρωµή των δεδουλευµένων τους.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Δήµαρχοι του Νοµού Αχαϊας αι-
τούνται την έγκαιρη επίλυση θεµάτων που αφορούν στη µετα-
φορά των µαθητών στα σχολεία.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέ-
κνων Ελλάδος αιτείται την ψήφιση ειδικών τροποποιήσεων στο
σχέδιο νόµου για τη ρύθµιση των αυθαιρέτων κατασκευών των
πολύτεκνων οικογενειών.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εταιριών Εµφιαλώ-
σεως Ελληνικού Φυσικού Μεταλλικού Νερού διαµαρτύρεται για
την αύξηση του ΦΠΑ στα ανθρακούχα νερά.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Επιτροπής Προσω-
πικού ΕΣΣΕ, κ. Άρης Προσκυνητόπουλος αιτείται την επίλυση
προβληµάτων που προκύπτουν από την εφαρµογή του ν.
3986/2011.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Δικαστικών Υπαλλή-
λων Ελλάδος αιτείται την προώθηση ειδικού κλαδικού
µισθολογίου για τους δικαστικούς υπαλλήλους.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εταιρειών Φωτοβολ-
ταϊκών αιτείται την επίλυση θεµάτων που αφορούν στη ΔΕΗ σε
σχέση µε το ρόλο της ως διαχειριστή δικτύου και την εφαρµογή
της κείµενης νοµοθεσίας.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι ιδιοκτήτες τουριστικών λεωφο-
ρείων αιτούνται τον πλήρη διαχωρισµό του έργου των τακτικών
και των έκτακτων οδικών επιβατικών µεταφορών στην περίπτωση
µονοµερούς απελευθέρωσης των τουριστικών λεωφορείων.

10) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρι-
σµών Ευβοίας αιτείται την αύξηση της κατανεµηµένης ισχύος για
την Εύβοια, ώστε να καλύπτει τις απαιτήσεις των επενδυτών.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αποφοίτων Σχολών Δη-
µόσιας Διοίκησης και Τοπικής Αυτοδιοίκησης καταθέτουν τις
απόψεις τους για το νέο µισθολόγιο των δηµοσίων υπαλλήλων.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Ιδιωτικών Ιν-
στιτούτων Επαγγελµατικής Κατάρτισης εκφράζει τις θέσεις της
για το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο του Υπουργείου Παιδείας.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Κεντρική Συνεταιριστική Ένωση
Αµπελοοινικών Προϊόντων καταθέτει τα προβλήµατα του κλάδου
και ζητεί την επίλυση τους.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Τεχνικών Ηλεκτρονι-
κών Παιχνιδιών βορείου Ελλάδος καταθέτει τις θέσεις του για τη
ρύθµιση της αγοράς παιγνίων.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Επιστηµονικού Υγειονοµικού Προσωπικού ΙΚΑ καταθέτει τις
θέσεις της για το άνοιγµα του ιατρικού επαγγέλµατος.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλ-
λογος Αιγιάλειας αιτείται τη διετή αναστολή αποπληρωµής των
δόσεων των δανείων που χορηγήθησαν λόγω του σεισµού της
8ης Ιουνίου 2008.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εταιρειών Εµπορίας
Πετρελαιοειδών διαµαρτύρεται για την επιβολή ανώτατης τιµής
καταναλωτή.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Χρυσικοπούλου δια-
µαρτύρεται για τη µη πρόσληψη της, ως εκπαιδευτή στα ΔΙΕΚ,
παρά το γεγονός ότι βρίσκεται στην 22η θέση του πίνακα κατά-
ταξης.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλλογος
Αιγιαλείας αιτείται τη χορήγηση διετούς αναστολής για την απο-
πληρωµή των δόσεων των δανείων των σεισµοπλήκτων µε αντί-
στοιχη επιµήκυνση της διάρκειας αυτών.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού εκφράζει τη
δυσαρέσκεια των κατοίκων της περιοχής για την παράταση υλο-
ποίησης του έργου που αφορά στο οδικό δίκτυο Ηρακλείου-Με-
σαράς.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργαζο-
µένων ΟΤΕ εκφράζει την αντίθεσή του για την κατάργηση του
εµπορικού έργου του τµήµατος τηλεφωνικής εξυπηρέτησης
Ηρακλείου.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οµάδα πολιτών που συµµετείχαν
σε διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ µε τελικά αποτελέσµατα το 2009 των
πρώην νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων Ρεθύµνης, Ηρακλείου και
Λασιθίου αιτούνται την άµεση ενσωµάτωσή τους στο νέο αυτο-
διοικητικό µηχανισµό των αιρετών περιφερειών.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτη-
νοτρόφων Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την απόρριψη
πολλών κτηνοτρόφων του νοµού από την καταβολή του υπολοί-
που της εξισωτικής του 2010.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού αιτείται την
άµεση στελέχωση των περιφερειακών δήµων του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ».

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Διεθνούς Ακα-
δηµίας Ελευθερίας αιτείται την παρέµβαση του Υπουργού Πολι-
τισµού και Τουρισµού, ώστε να δηµιουργηθεί λίστα αξιολόγησης
των πολιτιστικών φορέων για την απόδοση των επιχορηγήσεων,
µε αυστηρά αντικειµενικά αναπτυξιακά κριτήρια.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Παραδοσιακών Απο-
σταγµατοποιών Τσικουδιάς Νοµού Ηρακλείου εκφράζει τη
δυσαρέσκειά του για τη φηµολογούµενη αλλαγή του καθεστώ-
τος των παραδοσιακών αποσταγµατοποιών.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την αποπληρωµή των
οφειλών του δηµοσίου προς τους µικροβιολόγους.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την ένταξη των περιοχών
του Δ.Δ. Καστελίου του Δήµου Φαιστού, καθώς και µέρος του
Δ.Δ. Πλατάνου του Δήµου Γόρτυνας, στο πρόγραµµα αναδα-
σµού.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την απόσυρση των µέτρων 313,321,322,323 του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και την επανα-
προκήρυξη τους στη βάση της ισονοµίας.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την εφαρµογή ενός πακέ-
του µέτρων στήριξης της αγοράς και των κλάδων των τυροκόµων
και των κτηνοτρόφων.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να δοθεί χρονική παρά-
ταση για την ολοκλήρωση της διαδικασίας συγκέντρωσης
εγγράφων από τους συλλόγους ΑΜΕΑ για τα παρεµβατικά προϊ-
όντα.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ερευνητών Εθνικού
Ιδρύµατος Αγροτικής Έρευνας εκφράζει την έντονη ανησυχία
της για την επικείµενη συνένωση του οργανισµού µε άλλους φο-
ρείς του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτη-
νοτρόφων Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την απόρριψη
πολλών κτηνοτρόφων της περιοχής από την καταβολή του υπο-
λοίπου της εξισωτικής του 2010.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη διατήρηση του Παραρ-
τήµατος του Ινστιτούτου Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευ-
νών στην Κρήτη.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού εκφράζει τη
δυσαρέσκειά της για την παράταση υλοποίησης του έργου που
αφορά στο οδικό δίκτυο Ηρακλείου-Μεσαράς.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού αιτείται την
επανεξέταση προβληµατικών προτάσεων του Ρυθµιστικού Σχε-
δίου και Προγράµµατος Προστασίας του Περιβάλλοντος Οικιστι-
κού Συγκροτήµατος Ηρακλείου.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού αιτείται τη
στελέχωση των περιφερειακών δήµων του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Διευθύντρια του 1ου ΕΠΑΛ Αρ-
καλοχωρίου αιτείται να δηµιουργηθεί ειδικότητα Βρεφονη-
πιοκοµίας στην Γ’ τάξη του ήδη υπάρχοντος τµήµατος Υγείας-
Πρόνοιας.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργαζο-
µένων ΟΤΕ εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για την επικείµενη
κατάργηση του εµπορικού έργου του τµήµατος τηλεφωνικής
εξυπηρέτησης Ηρακλείου.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οµάδα πολιτών που συµµετείχαν
σε διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ µε τελικά αποτελέσµατα το 2009 των
πρώην νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων Ρεθύµνης, Ηρακλείου και
Λασιθίου αιτούνται την άµεση ενσωµάτωσή τους στο νέο αυτο-
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διοικητικό µηχανισµό των αιρετών περιφερειών.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία o κ. Ι.Κ. Μουρµούρης καταθέτει
τις απόψεις του για τη δοµή, λειτουργία και διασφάλιση ποιότη-
τας των σπουδών στα ΑΕΙ.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Παραδοσιακών Απο-
σταγµατοποιών Τσικουδιάς Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται τη
διατήρηση του υπάρχοντος καθεστώτος για τους παραδοσια-
κούς αποσταγµατοποιούς και την ύπαρξη βελτιώσεων, όπου κρί-
νεται δίκαιο.

43) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωσηφίδης Δηµήτριος, Διευθύ-
νων Σύµβουλος της «ΑΤΕΚ Α.Ε.» αιτείται την οικιστική αξιοποίηση
του οικοπέδου της βίλας Ιόλα.

44) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αναστασία Μπουζάνη αιτείται
να πληροφορηθεί σχετικά µε συνταξιοδοτικό της ζήτηµα.

45) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Παραδοσιακών Αποσταγµα-
τοποιών Τσικουδιάς, Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη διατήρηση του
υπάρχοντος καθεστώτος για τον κλάδο, καθώς και τη στήριξη
της πολιτείας.

46) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου, Νοµού Ηρακλείου
αιτείται την άµεση προκήρυξη του διαγωνισµού για τη µεταφορά
µαθητών στα σχολεία.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 10446/03-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Χατζηδάκη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5188-
1/3275-1/28-07-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 16529/18-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./

ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./1397/28-07-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 16773/24-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Δένδια Νικολάου - Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ.

/ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./1429/28-07-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 16828/24-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βαλυράκη Ιωσήφ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./

Κ.Ε./1434/28-07-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 16860/24-05-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μπακογιάννη Θεοδώρας (Ντόρας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./1442/28-07-2011 έγγραφο από τον Υφυ-
πουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 17019/27-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./

ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./1455/28-07-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 18375/24-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παπαδηµούλη Δηµήτριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4247/

1107711/28-07-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 18770/04-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ανατολάκη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 35086/28-07-

2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Ζ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2011                                                                                       15827



9. Στην µε αριθµό 19810/15-07-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Λεβέντη Αθανάσιου, Ψαριανού Γρηγόριου δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 35085/28-07-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσω-
τερικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και λήψη απόφασης στην πρόταση που κατέθεσαν
εκατόν οκτώ (108) Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέ-
τασης, κατά το άρθρο 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα
άρθρα 153 επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5
του ν. 3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως αυτό
τροποποιήθηκε από το άρθρο 2 του ν.3961/2011, για την ενδε-
χόµενη τέλεση αδικηµάτων, που αφορούν στην υπόθεση
«SIEMENS», από τους: 

α) Βουλευτή κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, Υφυπουργό Δηµόσιας
Τάξης από το 2004 έως το 2006 και αναπληρωτή Υπουργό Εσω-
τερικών µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας τάξης από τις
9/1/2009-10/10/2009, για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος
της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολούθηση
(άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 15 του
ν.3242/2004) σε βάρος του Δηµοσίου και 

β) κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και Οικονο-
µικών από το 2004 έως το 2008, για την ενδεχόµενη τέλεση του
αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακο-
λούθηση (άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο
15 ν.3242/2004) σε βάρος του Δηµοσίου.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµα-
τος και το άρθρο 155 του Κανονισµού της Βουλής, µετά τη συ-
ζήτηση η Ολοµέλεια της Βουλής αποφασίζει µε µυστική
ψηφοφορία για τη συγκρότηση ή µη ειδικής κοινοβουλευτικής
επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης. Η σχε-
τική απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου
αριθµού των Βουλευτών.

Όπως γνωρίζετε, στις 21 Ιουλίου 2011 συζητήθηκε στην Ολο-
µέλεια η πρόταση των ιδίων ως άνω Βουλευτών για ανάθεση σε
τριµελές Γνωµοδοτικό Συµβούλιο του ελέγχου των στοιχείων της
κατηγορίας και της αξιολόγησης της ουσιαστικής βασιµότητάς
τους και η πρόταση αυτή απορρίφθηκε και για τους δυο πρώην
Υπουργούς. 

Η σηµερινή συζήτηση θα διεξαχθεί µε ανάλογη εφαρµογή των
διατάξεων του άρθρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής, δηλαδή µε τη διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης
επερώτησης. 

Σύµφωνα µε αυτήν και κατ’ εφαρµογή της διάταξης της παρα-
γράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής θα υπάρ-
ξει κατάλογος κατά προτεραιότητα οµιλητών που θα οριστούν
από τα κόµµατα ως εξής: τρεις οµιλητές από το Πανελλήνιο Σο-
σιαλιστικό Κίνηµα, τρεις οµιλητές από τη Νέα Δηµοκρατία, ανά

ένας οµιλητής από τα άλλα κόµµατα και ένας –ο πρώτος- Ανε-
ξάρτητος Βουλευτής που θα εγγραφεί µε το ηλεκτρονικό σύ-
στηµα. 

Επίσης, τα κόµµατα –πέραν των ανωτέρω- εφόσον επιθυµούν,
µπορούν να δώσουν κατάλογο οµιλητών, οι οποίοι θα προηγη-
θούν των εγγεγραµµένων. Όποιος άλλος Βουλευτής επιθυµεί να
οµιλήσει, θα εγγραφεί µε το ηλεκτρονικό σύστηµα έως το τέλος
αγόρευσης του δεύτερου οµιλητή. 

Στη συνέχεια καταρτίζεται νέος κατάλογος οµιλητών µε εναλ-
λαγή των οµιλητών και κατά αναλογία της κοινοβουλευτικής δύ-
ναµης των κοµµάτων, πέντε Βουλευτές από το ΠΑΣΟΚ, τέσσερις
Βουλευτές από τη Νέα Δηµοκρατία, ένας Βουλευτής από τα
µικρά κόµµατα και ένας Βουλευτής από τους Ανεξαρτήτους µε
διπλή εκπροσώπηση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

Οι χρόνοι οµιλιών είναι οι εξής. Για τους πέντε πρώτους οµι-
λητές είναι δεκαπέντε λεπτά, ένας από κάθε κόµµα. Για τους λοι-
πούς πέντε οµιλητές οκτώ λεπτά, δύο από το ΠΑΣΟΚ, δύο από
τη Νέα Δηµοκρατία και ένας Ανεξάρτητος και πέντε λεπτά για
τους εγγεγραµµένους µε το ηλεκτρονικό σύστηµα χωρίς δικαί-
ωµα δευτερολογίας. 

Οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, εφόσον θελή-
σουν να µιλήσουν, θα λάβουν το λόγο σύµφωνα µε το χρόνο που
προβλέπεται στο άρθρο 97 παράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού
της Βουλής. Δηλαδή, η διάρκεια της αγόρευσης του Πρωθυ-
πουργού και Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΠΑΣΟΚ και του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρα-
τίας είναι είκοσι λεπτά, της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ, και του Προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ είναι δεκαπέντε λεπτά. 

Οι αρµόδιοι Υπουργοί θα µιλήσουν µέχρι δεκαοκτώ λεπτά. Οι
αναπληρωτές των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων θα
µιλήσουν µέχρι δώδεκα λεπτά. Αν όµως προηγηθεί η οµιλία Προ-
έδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο αναπληρωτής του θα λάβει
το λόγο για έξι λεπτά. 

Κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότασης για την
άσκηση δίωξης η Βουλή µπορεί να επιτρέψει την εµφάνιση ενώ-
πιόν της του προσώπου κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση,
προκειµένου να ακούσει τις απόψεις του. Σε κάθε περίπτωση έχει
δικαίωµα να υποβάλει στη Βουλή έγγραφο υπόµνηµα που κατα-
χωρίζεται στα Πρακτικά.

Ο συνάδελφος Βουλευτής και πρώην Υπουργός κ. Χρήστος
Μαρκογιαννάκης εξεδήλωσε την επιθυµία του να λάβει το λόγο
στη σηµερινή συνεδρίαση. Προτείνω, όπως έγινε και στο παρελ-
θόν σε παρόµοιες συζητήσεις, να µιλήσει για είκοσι λεπτά µε
σχετική ανοχή. Ο πρώην Υπουργός κ. Γεώργιος Αλογοσκούφης
απέστειλε υπόµνηµα το οποίο διανεµήθηκε στους Βουλευτές και
καταχωρίζεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης. 

(Το προαναφερθέν υπόµνηµα έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα ήθελα, επίσης, να
ενηµερώσω εδώ το Σώµα ότι οι συνάδελφοι Βουλευτές ή και τα
µέλη της Κυβέρνησης που βρίσκονται σε αποστολή της Βουλής
και της Κυβέρνησης στο εξωτερικό θα ψηφίσουν µε επιστολική
ψήφο σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. 

Σε αυτήν την περίπτωση πριν από τη ψηφοφορία θα παραδο-
θούν στο Προεδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα σε σφραγισµέ-
νους φακέλους. Οι φάκελοι θα έχουν τοποθετηθεί σε δυο άλλους
επίσης κλειστούς φακέλους σε καθέναν από τους οποίους θα
αναγράφεται το όνοµα ενός εκάστου των πρώην Υπουργών. Οι
δυο αυτοί φάκελοι θα εσωκλείονται σε ένα µεγαλύτερο φάκελο,
ο οποίος θα αναγράφει το όνοµα του Βουλευτή ή του µέλους της
Κυβέρνησης που θα ψηφίσει µε επιστολική ψήφο. Ο φάκελος θα
συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που θα απευθύνεται
προς στον Πρόεδρο της Βουλής. Η παράδοση των φακέλων µε
τα ψηφοδέλτια θα γίνει από διαπιστευµένους συνεργάτες των
Βουλευτών ή των µελών της Κυβέρνησης που πρόκειται να ψη-
φίσουνε µε βάση το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. 

Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης θα ακολουθήσει µυ-
στική ψηφοφορία ταυτόχρονα και για τους δυο πρώην Υπουρ-
γούς, σύµφωνα µε τα άρθρα 73 και 155 παράγραφος 8 του
Κανονισµού της Βουλής. Σε αυτή δεν µετέχει εκείνος κατά του
οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης δίωξης, εάν είναι Βουλευ-
τής. Ο κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης, δηλαδή, δεν θα ψηφίσει την
πρόταση για σύσταση ή µη ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής
για την διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης που τον αφορά. 

Δέχεται η Βουλή αυτήν την πρόταση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η πρόταση έγινε δεκτή

οµόφωνα, δι’ ευρυτάτης συναινέσεως. 
Συνεπώς, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι τα κόµµατα

έχουν υποδείξει: Το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα τους κ.κ.
Ιωσήφ-Σήφη Βαλυράκη, Παναγιώτη Ρήγα και την κ. Βασιλική
Τσόνογλου-Βυλλιώτη. Η Νέα Δηµοκρατία τους κ.κ. Αναστάσιο
Νεράντζη, Σταύρο Καλαφάτη και την κ. Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας τον κ. Παφίλη. Ο Λαϊκός Ορ-
θόδοξος Συναγερµός τον κ. Κωνσταντίνο Αιβαλιώτη, αλλά βλέπω
λίγο πιο αποφασιστικό τον παρόντα Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Θα ήθελα να έχω και το λόγο, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θέλετε και το λόγο.
Συνεχίζω. Ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς τον κ. Δη-

µήτρη Παπαδηµούλη.
Μετά το πέρας των εγγραφών µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, δη-

λαδή εις το τέλος αγόρευσης του δευτέρου οµιλητή, θα ανακοι-
νωθεί στο Σώµα το όνοµα του Ανεξάρτητου Βουλευτή που θα
λάβει το λόγο.

Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει ζητήσει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Θα ήθελα να κάνω µία δήλωση, κύριε Πρό-
εδρε.

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός προφανώς δεν θα συµµε-
τάσχει σ’ αυτήν τη φαρσοκωµωδία. Μία φαρσοκωµωδία που επα-
ναλαµβάνεται, νοµίζω πλέον ότι γίνεται τραγική υπόθεση για τον
ελληνικό λαό.

Το µεγαλύτερο σκάνδαλο όλων των εποχών κατά τον Τύπο,
κατά τα δελτία των τηλεοράσεων, µονοθεµατικά, τελείωσε µε την
ευθύνη του κ. Μαρκογιαννάκη και του κ. Αλογοσκούφη! Αυτά
είναι αστεϊσµοί. 

Πριν από ένα µήνα κληθήκαµε και ψήφισε η Βουλή «όχι» για
να πάει η υπόθεση στο Δικαστικό Συµβούλιο. Αυτό είναι το έλασ-
σον. Σήµερα, µε πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ έρχεται να ψηφίσει το
µείζον, να γίνει προανακριτική επιτροπή. Αυτά είναι σχήµατα οξύ-
µωρα και αντιφατικά. Εµείς δεν έχουµε καµµία διάθεση να
εµπλακούµε σ’ αυτήν τη γελοιότητα. Καµµία!

Ως εκ τούτου αποχωρούµε. Οι θέσεις δε του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού έχουν καταγραφεί στα Πρακτικά, όπου και πα-

ραπέµπουµε, στην εισήγηση του κ. Κώστα Αϊβαλιώτη. Λυπού-
µεθα, όµως, γιατί εµπαίζεται ο ελληνικός λαός κι εµείς σ’ αυτό
το παιχνίδι εις βάρος του ελληνικού λαού δεν θέλουµε να συµ-
µετέχουµε.

Καταγγέλλουµε και αποχωρούµε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

(Στο σηµείο αυτό οι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού αποχωρούν από την Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μετά τη δήλωση του κυ-
ρίου Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ, του κ.
Γιώργου Καρατζαφέρη, το λόγο έχει ο Βουλευτής Χανίων του
ΠΑΣΟΚ κ. Σήφης Βαλυράκης.

Ορίστε, κύριε Βαλυράκη, έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα το δεύ-

τερο σκέλος της πρότασης των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ σε σχέση
µε την περαιτέρω διερεύνηση του σκανδάλου «SIEMENS». Συ-
ζητάµε την πρόταση σύστασης προκαταρκτικής επιτροπής µετά
την απόρριψη του πρώτου σκέλους της πρότασης για παραπο-
µπή στο Γνωµοδοτικό Συµβούλιο.

Η Βουλή, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι κυρίαρχο
Σώµα και καλείται να συζητήσει την περαιτέρω διερεύνηση του
σκανδάλου «SIEMENS». Δεν πρέπει να µας διαφεύγει το γεγο-
νός, κύριοι συνάδελφοι, ότι η Ολοµέλεια της Βουλής στις
28.1.2010 αποφάσισε οµόφωνα την πλήρη διαλεύκανση του
σκανδάλου «SIEMENS». Δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι η εξεταστική
επιτροπή διαπίστωσε οµόφωνα την ανάγκη περαιτέρω διερεύ-
νηση της υπόθεσης αυτής.

Αυτά σε κοινοβουλευτικούς όρους σηµαίνουν σύσταση προ-
καταρκτικής επιτροπής. Ταυτόχρονα, όµως, η πρόταση αφορά
και τη δικαιοσύνη.

Κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης, η δικαιοσύνη στην ανακριτική
διερεύνηση του σκανδάλου «SIEMENS» έχει περιπέσει σε κατά-
σταση «κοιµωµένου αδελφού». 

Το σκάνδαλο «SIEMENS», κύριοι συνάδελφοι, ανέδειξε τη δια-
φθορά ως συστηµικό φαινόµενο στη σύγχρονη ελληνική πραγ-
µατικότητα. Όµως, επίσης, αναδεικνύει και τα όρια του πολιτικού
συστήµατος γενικότερα σε σχέση µε την αντιµετώπιση φαινοµέ-
νων διαφθοράς και την αποκατάσταση της διαφάνειας. Η εξετα-
στική επιτροπή διαπίστωσε οµόφωνα την ανάγκη περαιτέρω
διερεύνησης της υπόθεσης του σκανδάλου «SIEMENS». 

Έχετε υπ’ όψιν σας, κύριοι συνάδελφοι, πολλές εξεταστικές
επιτροπές που καταλήγουν σε οµοφωνίες;

Το πρόβληµα είναι, κύριοι συνάδελφοι από όλες τις πτέρυγες,
ότι η εξεταστική επιτροπή µε το πόρισµά της ανέδειξε τα όρια
του κοινοβουλευτικού συστήµατος σε σχέση µε την αντιµετώ-
πιση φαινοµένων διαφθοράς. 

Όλο το πολιτικό σύστηµα έκανε πίσω. Παρακολουθείτε απο-
χωρήσεις από την Ολοµέλεια και των µειοψηφιών. Παλαιότερα
αποχώρησαν και οι πλειοψηφίες. Όλο το πολιτικό σύστηµα, πά-
ντως, έκανε πίσω και απαίτησε υποκριτικά την πλήρη διαλεύ-
κανση του σκανδάλου από µία εξεταστική επιτροπή. Αυτό είναι
παράλογο. 

Οι κοινοβουλευτικές διαδικασίες παρεµβαίνουν και παρεµβάλ-
λονται ανάµεσα στην ανακριτική προδικασία και την τελική εκδί-
καση της υπόθεσης για πιθανές ευθύνες πρώην Υπουργών, για
τις οποίες αρµόδια είναι η τακτική δικαιοσύνη, η δικαιοσύνη. 

Δείξτε, παρακαλώ, περισσότερο σεβασµό στο έργο της εξε-
ταστικής επιτροπής και λιγότερη υποκρισία. Είναι δυνατόν να γί-
νεται εξιλαστήριο θύµα µια εξεταστική επιτροπή και αποδιοπο-
µπαίος τράγος για τη µη πλήρη διαλεύκανση του σκανδάλου
«SIEMENS»; 

Οι πολιτικοί αρχηγοί –προηγούµενα απεχώρησε ο κ. Καρατζα-
φέρης- ο κ. Παπανδρέου, ο κ. Σαµαράς, η κυρία Παπαρήγα, ο κ.
Καρατζαφέρης, ο κ. Τσίπρας έδωσαν λόγο τιµής ενώπιον του ελ-
ληνικού λαού και του Προέδρου της Δηµοκρατίας. Ψήφισαν.
Έδωσαν ψήφο θετική το 2010 για την πλήρη διαλεύκανση του
σκανδάλου στην Ολοµέλεια της Βουλής. 

Οι πολιτικοί αρχηγοί, λοιπόν, θα πρέπει, όπως και όλοι οι Βου-
λευτές –είναι η ώρα τώρα και καλούνται όλοι- να τιµήσουν το
λόγο της τιµής τους και την ψήφο τους. Καλούνται να επιβεβαι-
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ώσουν την προσωπική και την πολιτική τους αξιοπιστία, κύριοι
συνάδελφοι. 

Η πρόταση των εκατό οκτώ Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ αφορά τη
σύσταση προκαταρκτικής επιτροπής για τους δύο πρώην Υπουρ-
γούς, τον κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη και τον κ. Αλογοσκούφη για
ενδεχόµενες ευθύνες για τις οποίες δεν έχει επέλθει η αποσβε-
στική προθεσµία του άρθρου 86 του Συντάγµατος, δηλαδή η πα-
ραγραφή. Η πρόταση αφορά, επίσης και την παραπέρα διερεύ-
νηση πιθανών ευθυνών για ξέπλυµα µαύρου χρήµατος για δώ-
δεκα συγκεκριµένα πολιτικά πρόσωπα, πρώην Υπουργούς. Οι εν-
δεχόµενες ευθύνες σε αυτήν την περίπτωση αφορούν µη
υπηρεσιακό αδίκηµα για το οποίο ισχύει η δεκαπενταετής παρα-
γραφή. 

Θα παρακαλούσα, κύριε Πρόεδρε, η πρόταση των εκατό οκτώ
Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ να διαβιβαστεί στον Εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου για τα περαιτέρω. 

Σήµερα, κύριοι συνάδελφοι, είναι η ώρα της Βουλής των Ελ-
λήνων στη δυσκολότερη καµπή της σύγχρονης ιστορίας της Ελ-
λάδας. Θα πρέπει το Ελληνικό Κοινοβούλιο να αποδείξει ότι είναι
ικανό να δώσει την απαιτούµενη σηµατοδότηση για την άµεση
εθνική ανάγκη πάταξης της διαφθοράς. Ούτε τη σηµατοδότηση
δεν µπορείτε να δώσετε, κύριε συνάδελφοι; 

Οι κοµµατικές γραφειοκρατίες, εµπλεκόµενες κάποιες από
αυτές στη διακίνηση και στην αποδοχή µαύρου χρήµατος, µίλη-
σαν στην προηγούµενη συνεδρίαση στις 20 Ιουλίου και ήταν
απορριπτικές.

Σήµερα είναι η ώρα των Βουλευτών, των µελών του Ελληνικού
Κοινοβουλίου. Οι Έλληνες Βουλευτές καλούνται να σταθούν στο
ύψος των περιστάσεων. Καλούνται να σταθούν πάνω από µικρο-
κοµµατικές ή όποιες άλλες σκοπιµότητες. Η ψηφοφορία είναι µυ-
στική. Η όποια κοµµατική γραµµή παραβιάζει κατάφωρα και
αναιρεί στην πράξη την κατά συνείδηση ψήφο. Το έκαναν για λό-
γους διαδικασίας προηγούµενα, στις 20 Ιουλίου; Το έκαναν για
λόγους ουσίας; 

Το θέµα είναι ότι στις 20 Ιουλίου εκατόν οκτώ Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ πρότειναν και πάνω από εκατόν σαράντα υπερψήφισαν.
Όλοι οι άλλοι, οι υπόλοιποι έκαναν πίσω. Άλλοι έφυγαν από τη
δεξιά πόρτα, άλλοι έφυγαν από την αριστερή πόρτα κι άλλοι πο-
νηρά έστριψαν…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Την πόρτα του ΠΑΣΟΚ.
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: …µε τη λευκή ψήφο από την ευθύνη

απέναντι στο σκάνδαλο. 
Κύριοι συνάδελφοι, είναι µείζον θέµα ότι στη σηµερινή συγκυ-

ρία οι κοµµατικές γραφειοκρατίες, µε τον ένα ή τον άλλο τρόπο,
δεν επιτρέπουν στους Βουλευτές την ψήφο κατά συνείδηση. Σε
αυτές τις περιπτώσεις είναι ίσως καλύτερα να έχουµε ονοµα-
στική ψηφοφορία για να έχουµε πλήρη και εξατοµικευµένη ιστο-
ρική ευθύνη του Έλληνα Βουλευτή απέναντι στη διαφθορά. 

Κύριε συνάδελφε, κύριοι συνάδελφοι του ΚΚΕ, κύριε Παφίλη
ως εκπρόσωπος, στην προηγούµενη συζήτηση η πρόταση σας
ως εισηγητής ήταν θετική ψήφος. Το κόµµα σας, σας ανακάλεσε
στην τάξη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι λάθος αυτό.
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Είναι λάθος; Αν θέλετε να αναγνώσετε

τα Πρακτικά της Βουλής, για να διορθώσετε το λάθος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Παραπάει τώρα. Όχι όπως ο γάτος.
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Να αναγνώσετε τα Πρακτικά της Βου-

λής. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κάνετε τη δουλειά και φωνάζετε κι

από πάνω.
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Να αναγνώσετε τα Πρακτικά της Βου-

λής.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τα έχω αναγνώσει.
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Έχετε κάνει άλλη πρόταση. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Έχουµε. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Τα Πρακτικά της Βουλής που διάβαζα

εγώ µιλάνε… 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Οι επτά σοφοί της αρχαίας Ελλάδας

ήταν δύο. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Προφανώς, συµµορφωθήκατε κι εσείς

µε την κοµµατική γραµµή και αναθεωρήσατε τη στάση σας και

την πρότασή σας στο πόρισµα της Εξεταστικής Επιτροπής. Αυτό
θεµιτό είναι, αλλά έχει κι αυτό την ευθύνη του. 

Κύριε συνάδελφε, ελπίζω να µην παίρνετε αποφάσεις ως
κόµµα στο πόδι, σε σχέση µε την αντιµετώπιση της διαφθοράς. 

Ποια είναι η θέση σας κύριε συνάδελφε, απέναντι στη λαϊκή
απαίτηση για κάθαρση, για τιµωρία; Τι θα τους πείτε; Θα περιµέ-
νουµε να πέσει ο καπιταλισµός; Σήµερα θα καταθέσετε το όπλο,
θα σηκώσετε λευκή σηµαία; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Καλά δεν ντρέπεστε; Λίγο φιλότιµο
δεν έχετε; Εσείς είστε που κάνατε το σκάνδαλο και πάτε να τα
φορτώσετε σε εµάς; 

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Εσείς, τι στάση θα κρατήσετε σήµερα,
κύριε συνάδελφε, απέναντι στο πρόβληµα της διαφθοράς;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κι έρχεστε και µας λέτε ότι είναι ο
Αλογοσκούφης κι ο Μαρκογιαννάκης. Μα έλεος δηλαδή!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ κύριοι συνά-
δελφοι, ας κρατήσουµε τη διαδικασία στα όρια µίας ήρεµης συ-
ζητήσεως παρακαλώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μα, απευθύνεται προσωπικά τώρα.
Έλεος! Τσουκάτος και Μαντέλης δικοί σας είναι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα πάρετε το λόγο
κύριε Παφίλη µετά. 

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, το σκάνδαλο
«SIEMENS», ένα διεθνές σκάνδαλο φέρνει την Ελλάδα αντιµέ-
τωπη µε µία µεγάλη γερµανική πολυεθνική εταιρεία, τη
«SIEMENS». 

Είναι αποδεδειγµένο ότι η «SIEMENS» υπερτιµολογούσε 10%
και δωροδοκούσε µε 8% υπηρεσιακούς παράγοντες και 2% δω-
ροδοκούσε πολιτικούς και χρηµατοδοτούσε κόµµατα. Η Siemens
µεταξύ άλλων, ως υπεργολάβος κατά 80% προµήθευσε στο
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη το σύστηµα ασφαλείας C4I
το οποίο πληρώθηκε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: … η «SIEMENS» είναι υπερ-
γολάβος.

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Υπεργολάβος κατά 80%. Με παρακο-
λουθείτε υποθέτω, κύριε συνάδελφε. Η «SIEMENS» ως υπεργο-
λάβος της SAIC κατά 80% προµήθευσε. Χαίροµαι που επικοι-
νωνούµε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Σας διορθώνω, δεν επικοινω-
νούµε. 

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Η «SIEMENS» προµήθευε για πολλά
χρόνια τον ΟΤΕ µε ψηφιακά τηλεφωνικά κυκλώµατα και µε ψη-
φιακές τηλεφωνικές παροχές και είναι αποδεδειγµένο πια ότι
υπερτιµολογούσε κατά 100% από τις διεθνείς τιµές χωρίς να
ενεργοποιηθούν ποτέ οι τρεις συµβατικές ρήτρες που διασφά-
λιζαν τα συµφέροντα του ΟΤΕ. 

Θα σας πω ότι προσωπικά είχα µια εµπειρία. Το 1982 υπήρξε
µια συµφωνία ανάµεσα στον Ανδρέα Παπανδρέου και τον Φραν-
σουά Μιτεράν, την οποία συµφωνία υπέγραψε από την πλευρά
της Γαλλίας ο Υπουργός Επικοινωνιών Mexaneau και από την
πλευρά της Ελλάδας εγώ προσωπικά. Αφορούσε τη δωρεάν
προµήθεια διεθνούς ψηφιακού τηλεφωνικού κέντρου στην οδό
Κωλέττη σε αντικατάσταση ενός κέντρου που δεν λειτουργούσε,
βελγικής κατασκευής της εταιρείας «THOMPSON». 

Παρά το γεγονός ότι η συµφωνία αυτή υπεγράφη το 1982, ο
ΟΤΕ για πολλά χρόνια δεν εδέχετο τη δωρεάν προσφορά της
Γαλλίας, η οποία καλύπτετο και από διακρατική συµφωνία. Ο
πρέσβης µας στο Παρίσι κ. Ροκόφυλλος είχε υποστηρίξει διπλω-
µατικά τη σχετική συµφωνία. Στην οδό Κωλέττη, στο διεθνές τη-
λεφωνικό κέντρο µετά από χρόνια εγκαταστάθηκε το διεθνές
τηλεφωνικό κέντρο της «SIEMENS», το οποίο καλοπληρώθηκε
και µετά, βεβαίως, έγινε και η παραλαβή του δωρεάν κέντρου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
Αυτές οι συνθήκες επικρατούσαν το 1982, το 1983, το 1984. 
Προφανώς, προσωπικά ήρθα σε σύγκρουση µε τις προµήθειες

της εποχής εκείνης και προσωπικά εξαναγκάστηκα από το γερ-
µανικό λόµπι σε παραίτηση. Άρα, έχω και προσωπική εικόνα και
επαφή µε τα πράγµατα. 

Κάνει εντύπωση σήµερα που ο Γερµανός Υπουργός Οικονοµι-
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κών διαβεβαιώνει τους πολίτες της Γερµανίας ότι η κρίση στην
Ελλάδα δεν έχει δυσµενή οικονοµική επίπτωση σε αυτούς τους
φορολογούµενους. Και, βεβαίως, είναι λογικό, διότι η Γερµανία
δανείζει σήµερα την Ελλάδα µε πολλαπλάσιο επιτόκιο. Κερδο-
σκοπεί και σήµερα ως µαυραγορίτης. Είναι η Γερµανία που δεν
πληρώνει τις κατοχικές αποζηµιώσεις. Είναι η Γερµανία που δεν
αποζηµιώνει τους εκτελεσθέντες, που δεν επανορθώνει τις πο-
λεµικές…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άρα, τι συζητάµε εµείς;
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Είναι η Γερµανία που δεν επιστρέφει το

κατοχικό δάνειο, έντοκο, υπερήµερο και απαιτητό. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ζητήστε το!
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η

«SIEMENS» απειλεί να υποβάλει αγωγή αποζηµίωσης σε βάρος
της Ελληνικής Δηµοκρατίας. 

Εµείς εδώ στη Βουλή, οι τριακόσιοι Έλληνες Βουλευτές, θα
κάνουµε το καθήκον µας, θα εξυπηρετήσουµε τα συµφέροντα
της πατρίδας µας ή θα κρυφτούµε πίσω από το δάκτυλο του µι-
κρού κοντόφθαλµου κοµµατικού συµφέροντος;

Θα υποχωρήσουµε στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου µπροστά
στο σκάνδαλο; Θα αποχωρήσουµε; Ο λαός λέει ότι όποιο πρό-
βατο φεύγει από το κοµµατικό µαντρί το τρώει ο λύκος. Αυτό το
µαντρί είναι χειρότερο από το λύκο! Και εν πάση περιπτώσει,
είναι πρόβατα οι Βουλευτές να τους µαζεύει ο κάθε Αρχηγός και
να αποχωρούν από τη Βουλή;

Κύριοι συνάδελφοι, στη χώρα µας η δηµοκρατία κυριολεκτικά
καταρρέει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε, κύριε Βαλυράκη!

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Συντοµεύω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πρέπει να ολοκληρώ-

σουµε, διότι…
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Θα ολοκληρώσω. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Αυτό είναι το δύσκολο. 
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Δεν υπάρχει δυσκολία, κύριε συνά-

δελφε! 
Κύριε Μαρκογιαννάκη, για να µην σας ξεχάσω, θέλω να πω τα

εξής: Η ανάγκη διερεύνησης της ευθύνης σας σε σχέση µε το
σκάνδαλο «SIEMENS» προηγήθηκε. Στις 13 Φεβρουαρίου ο
Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Παπαληγούρας αποστέλλει στην Πρό-
εδρο της Βουλής, κυρία Μπενάκη, δικογραφία που αφορούσε
τον πρώην Υπουργό Δηµόσιας Τάξης, κύριο Μαρκογιαννάκη, για
το θέµα του C4I. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κάνατε πέντε χρόνια!
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Η δικογραφία αυτή διαβιβάστηκε στον

Υπουργό Δικαιοσύνης από τον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου,
τον κ. Βαρτσέλα, µετά από αναφορά του Εισαγγελέα Πρωτοδι-
κών του κ. Δεγαΐτη. 

Η ανάγκη, λοιπόν, διερεύνησης…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Πέντε χρόνια τι κάνατε;
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κύριε συνάδελφε, η διερεύνηση της

δικής σας ευθύνης προηγήθηκε της εξεταστικής επιτροπής.
Αυτό είναι το πρώτο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Βαλυράκη, σας
παρακαλώ. Δεν έχουµε χρόνο για να αναπτύξουµε διάλογο. Πα-
ρακαλώ, να ολοκληρώσετε. 

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Δεύτερον, προσωπικά δεν έχω καµµία
προδιάθεση και προκατάληψη αρνητική απέναντί σας. Σας ενη-
µερώνω ότι δεν διαπίστωσα κάτι τέτοιο στην εξεταστική επι-
τροπή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου ένα λεπτό, σας παρακαλώ. 
Υπάρχει µια πρόταση που είχε τεθεί και από την κ. Παπαν-

δρέου, να αναθέσει η Βουλή για τους διατελέσαντες Υπουργούς
µετά το 2000 µέχρι σήµερα να πραγµατοποιηθεί έλεγχος του
«πόθεν έσχες» από ξένο οίκο αξιολόγησης ή από διεθνές νοµι-
σµατικό γραφείο. Το σχετικό κόστος µπορεί να ενταχθεί στον
προϋπολογισµό της Βουλής. Γιατί δεν υιοθετείτε την πρόταση; 

Δεύτερον, υπάρχει ένα θέµα που αφορά το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο. Με βάση τις διατάξεις που ισχύουν, δηλαδή, το π.δ.774/

1980 για το Ελεγκτικό Συνέδριο, διοικητικοί υπάλληλοι, δηµόσιοι
υπάλληλοι, στρατιωτικοί και µέλη των Σωµάτων Ασφαλείας, αλλά
και Υπουργοί εάν αποδειχθεί µε έρευνα του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου ότι έχουν προκαλέσει ζηµία σε βάρος του ελληνικού δη-
µοσίου, τότε µπορεί να κινηθεί είτε αυτεπαγγέλτως το Ελεγκτικό
Συνέδριο είτε µε εντολή του αρµόδιου Υπουργού, ώστε να υπάρ-
ξει αποζηµίωση για τη ζηµιά του δηµοσίου, η οποία βεβαίως πρέ-
πει να προσδιοριστεί…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε, έχουµε φτάσει στο εικοσάλεπτο. Πρέπει να τελειώσουµε.

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
… και βεβαίως, πρέπει να παραπεµφθεί η υπόθεση αυτή στο

Ελεγκτικό Συνέδριο, ώστε µε µεγάλη προσοχή να διερευνηθεί η
πιθανότητα το δηµόσιο να διεκδικήσει από αυτούς που εµπλέκο-
νται σε αυτό το σκάνδαλο τη δικιά του αποζηµίωση στη ζηµιά
που υπέστη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ. Βα-
λυράκη.

Παρατηρείται όµως, εντεινόµενο το φαινόµενο ότι όλοι σχεδόν
οι συνάδελφοι ασφυκτιούν µέσα στους χρόνους που ορίζει ο Κα-
νονισµός. Πρέπει όµως, να προσαρµόσουµε το λόγο µας µέσα
στα όρια αυτά. Νοµίζω ότι υπάρχει αρκετός χρόνος για να δια-
τυπώσουµε όσα θέλουµε να ακουστούν. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Αναστάσιος Νεράντζης, ο οποίος ως άριστος αγορητής, επί-
σης, όπως και ο κ. Βαλυράκης θα ολοκληρώσει οπωσδήποτε
εντός δεκαπενταλέπτου. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ θα είµαι πολύ πιο σύντοµος από τον προηγούµενο συνά-

δελφο, παρά το ότι εκείνος είχε κείµενο. Δεν χρειάζοµαι είκοσι
λεπτά. 

Εάν µια παρόµοια υπόθεση –όχι βέβαια αυτή- έφτανε στο
ακροατήριο και εγώ ήµουν υπεράσπιση, µετά από όσα ακούστη-
καν προηγουµένως, θα παραιτούµουν του δικαιώµατος της αγο-
ρεύσεως. Κατάφερε ο κύριος εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ –ας
πούµε έτσι- να τα βάλει µε όλους, να κρίνει κόµµατα και συµπε-
ριφορές, ίσως γιατί ήθελε να εγγράψει προσηµείωση –προς τι
άλλωστε;- ίσως γιατί ήθελε να κάνει ένα προστατευτικό κλοιό
γύρω από το δικό του τρόπο, µε τον οποίο διεήθυνε τις εργασίες
της εξεταστικής επιτροπής. 

Σκεφθείτε να µιλούσε κάποιος από εµάς, κύριε Παφίλη, στην
εξεταστική επιτροπή πέντε λεπτά επιπλέον. Είκοσι λεπτά µίλησε
ο κ. Βαλυράκης. Δεν θα προλάβαινε. Θα του είχε αφαιρεθεί ο
λόγος. Ας προχωρήσουµε όµως. 

Ενώ οι πάντες συµφωνούν ότι το πλειοψηφούν κόµµα δικαιού-
ται να υποβάλει πρόταση για σύσταση επιτροπής προς εξέταση
της διαπράξεως τυχόν αδικηµάτων από διατελέσαντες Υπουρ-
γούς, εντούτοις, πολλοί είναι εκείνοι που αµφισβητούν τη βασι-
µότητα και την ορθότητα του τρόπου µε τον οποίο ασκήθηκε
αυτό το δικαίωµα.

Σε αυτές τις περιπτώσεις δηλαδή ο «τρόπος» που ασκείται το
δικαίωµα µεθίσταται σε «ουσία». Και τα ήθη µπορούν κάλλιστα
να υπονοµεύσουν και τους πιο «νόµιµους τρόπους», όπως θα
έλεγε ο Μαρξ, για να καλµάρω λίγο το φίλο µου κ. Παφίλη. 

Αυτό συµβαίνει εδώ. Τύπος και ουσία συµπλέκονται τόσο άρ-
ρηκτα, ούτως ώστε να µην µπορεί κανείς µε ασφάλεια να δια-
γνώσει, αν πρόκειται για την ουσία του τύπου ή για τον τύπο της
ουσίας. 

Ας εξατοµικεύσουµε τα πράγµατα. Διαβήµατα κοινοβουλευ-
τικά, σαν αυτή την πρόταση που συζητούµε σήµερα, ιδιαίτερης
σοβαρότητας, η κοινοβουλευτική πρακτική παγίως λέει ότι συ-
γκεντρώνουν όλη την επιδοκιµασία της οικείας Κοινοβουλευτικής
Οµάδας. 

Εδώ βλέπουµε την πρόταση περί της οποίας αναφέρθηκε ο κ.
Βαλυράκης να συγκεντρώνει µόλις εκατόν οκτώ υπογραφές.
Αυτό δείχνει, νηφάλια κρινόµενο, µια δυσπιστία η οποία εµφανί-
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ζεται από την πλειοψηφούσα παράταξη, εν σχέσει µε το αντικεί-
µενο που εξετάζουµε σήµερα. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Αρκούν τριάντα.
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Αρκούν τριάντα.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Τα ελληνικά µου λέγεται ότι είναι

καλά. Εγώ δεν είπα τι αρκεί, αλλά ότι πάγια πρακτική είναι σε τέ-
τοια κοινοβουλευτικά διαβήµατα να υπάρχουν οι υπογραφές
όλων. Δεν είπα ότι η πρόταση είναι έκνοµη, δεν είπα ότι είναι αντί-
θετη του Κανονισµού. Παρακολουθήστε, λοιπόν, τι λέω. Μην
έχετε µόνο τα δικά σας στο κεφάλι σας. 

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Ποτέ δεν υπογράφουν τα µέλη της Κυ-
βέρνησης. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κύριε Βαλυράκη, δεν σας διακό-
ψαµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε, κύριε
Βαλυράκη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Φαίνεται, λοιπόν, µία δυσπιστία
της ίδιας της κυβερνητικής παρατάξεως σ’ αυτό το αντικείµενο.
Όταν προς στιγµήν ετέθη θέµα ανακλήσεως της προτάσεως
αυτής –το διαβάσαµε στον Τύπο και µάλιστα µε διασταυρούµενα
δηµοσιεύµατα- και πάλι ο Τύπος ανέφερε ότι οι υπογραφές των
Βουλευτών που κατάφεραν να συγκεντρωθούν ήταν µόλις σαρά-
ντα οκτώ. Να, λοιπόν, πάλι η δυσπιστία. 

Δεύτερο στοιχείο. Κρίνοντας τη µέχρι τώρα πρακτική, διαπι-
στώνουµε ακριβώς µία αντίφαση καταλυτική. Ένα µήνα πριν, τα
ίδια αδικήµατα, η ίδια πλειοψηφία έκρινε ότι υπήγοντο στην αρ-
µοδιότητα της Βουλής. Μ’ αυτή την πρόταση, τα ίδια αδικήµατα,
ένα µήνα µετά, κρίνεται ότι δεν υπάγονται στην αρµοδιότητα της
Βουλής. Αυτή είναι µία καταλυτική αντίφαση. 

Πάµε, περαιτέρω σε µία σύγχυση που έχει δηµιουργηθεί. Φαί-
νεται ότι στο µυαλό εκείνων που είχαν την κοινοβουλευτική δια-
χείριση του θέµατος της SIEMENS πρυτάνευσε η αρχή «όσο πιο
πολλοί, τόσο πιο καλά» και «όσο πιο πολύ έξω από µας -έξω από
το ΠΑΣΟΚ δηλαδή- ακόµα καλύτερα». 

Αυτό φαίνεται ότι πρυτάνευσε, γιατί στο πόρισµα της εξετα-
στικής επιτροπής προτείνεται η αναζήτηση ευθυνών δώδεκα πο-
λιτικών προσώπων, εκ των οποίων –ακούσατε!- τα επτά της Νέας
Δηµοκρατίας. Θαρρείς και το σκάνδαλο δεν έσκασε επί και από
ΠΑΣΟΚ, θαρρείς και το σκάνδαλο δεν ολοκληρώθηκε σχεδόν,
κατά τη διάρκεια της θητείας της προηγούµενης κυβερνήσεως! 

Να, λοιπόν, η σύγχυση. Η εξεταστική επιτροπή, η πλειοψηφία
δηλαδή, ζήτησε να αναλυθεί η ευθύνη για επτά άτοµα της Νέας
Δηµοκρατίας και για πέντε άτοµα του ΠΑΣΟΚ. Η οµάδα που δια-
χειριζόταν το θέµα, όταν είδε τον αντίκτυπο, όταν είδε τα σχόλια,
σκέφτηκε ότι, για τη σύσταση πλέον της επιτροπής αυτής, πρέ-
πει να αλλάξουνε ρότα. Η αναλογία 7 προς 5, (επτά Νεοδηµο-
κράτες, πέντε Πασόκοι) τους πέφτει βαριά. Είναι δύσπεπτη από
την κοινή γνώµη. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ)

Τι πρέπει να κάνουµε, σκέφτηκαν; Να µειώσουµε πρώτον τα
πρόσωπα, να µην παραπέµπαµε όποιον έβλεπε πολιτικό φως,
όπως τον Παπαθανασίου και κάποιους άλλους που δεν είχαν την
παραµικρή ανάµειξη. Είπαν, λοιπόν, να περιορίσουνε τα πρό-
σωπα και να ισοφαρίσουνε τις αναλογίες. Ζητούν, λοιπόν, τελι-
κώς, µε την παρούσα πρόταση, να ερευνηθούν οι ευθύνες δύο
προσώπων του ΠΑΣΟΚ και δύο της Νέας Δηµοκρατίας. Να, λοι-
πόν, ποια είναι η σύγχυση. 

Αυτή η τακτική µού θυµίζει ένα περιστατικό που λεγόταν στο
πανεπιστήµιο. Υπήρχε ένας καθηγητής της Νοµικής –δεν θα ανα-
φέρω το όνοµά του- ο οποίος ήθελε απαντήσεις, στις ασκήσεις
που έδινε, πολυσέλιδες. Λέγεται ότι έβαζε τα γραπτά στο γρα-
φείο του, έβαζε εν λειτουργία και τον ανεµιστήρα και όταν τα
γραπτά ήταν µιας ή δύο σελίδων, ο ανεµιστήρας έπαιρνε τα γρα-
πτά, τα πέταγε κάτω και αυτοί που τα είχαν γράψει, «κόβονταν». 

Αυτό µου θυµίζει και αυτή η σύγχυση. Βάλατε δώδεκα –εννοώ
όλο πρόσωπα τα οποία πρέπει να ελέγξουµε- και όταν είδατε τις
αντιδράσεις, σιγά-σιγά τα πήγατε τέσσερα και ισοφαρίσατε ανά
δύο. Να, λοιπόν, και η σύγχυση η οποία έχει προέλθει. 

Και τώρα πάµε στο αδιέξοδο. Η πλειοψηφία της Βουλής δεν
κατάφερε να πει ότι η πρόταση πρέπει να πάει στο Τριµελές Γνω-

µοδοτικό Δικαστικό Συµβούλιο. Δεν συγκέντρωσε τον κατάλληλο
αριθµό των ψήφων. Τι θα πούµε τώρα; Είναι ένα ερώτηµα αυτό.
Στην ουσία επαναλαµβάνεται εκείνη η συζήτηση την οποία είχαµε
κάνει τότε, µε τα ίδια επιχειρήµατα. Είναι δυνατόν τώρα, λοιπόν,
να πούµε αντίθετα; Τι µπορούµε να πούµε; Ότι αν και ήδη έχουµε
αποκρούσει το έλασσον –που είναι η παραποµπή στη Γνωµοδο-
τική Επιτροπή- θα ερωτευτούµε και θα συζευχθούµε το µείζον,
το οποίο είναι η σύσταση Προανακριτικής Επιτροπής; Πώς µπο-
ρεί να γίνει αυτό; Δεν είναι δυνατόν, λοιπόν, να γίνει αυτό.

Και προχωρούµε παρακάτω. Υπάρχει, πέρα και πάνω απ’ όλα,
και το θέµα της αποσβεστικής προθεσµίας, αυτό που κατά νο-
µική ακυριολεξία ο λαός λέει «παραγραφή». Εδώ υπάρχουν σχη-
µατισµοί και δικαστήρια ουσίας, αλλά και το ακυρωτικό, που
δέχονται πλέον –και αυτό είναι δεδοµένο- ότι δεν είναι ενεργά
κάποια εξ αυτών των αδικηµάτων. Έχουν δηλαδή υποκύψει σε
αυτήν την αποκλειστική προθεσµία όλα εκείνα τα αδικήµατα που
πράχθηκαν από Υπουργούς κατά τη διάρκεια της θητείας τους
που έγιναν µετά το 2007.

Με το Μαρκογιαννάκη ξέρετε τι γίνεται; Από τις δέκα επιµέ-
ρους πράξεις παραλαβής των υποσυστηµάτων, οι εννέα -για να
µην πω και κάτι παραπάνω- έχουν συντελεστεί προ του 2007. Κα-
νονικά λοιπόν γι’ αυτές –δεν λέω για τα άλλα- δεν θα έπρεπε καν
να παραπεµφθεί. Ε, λοιπόν, παραπέµπεται και για αυτές και το
σπουδαιότερο, σε αντίστοιχη περίπτωση οι «πασόκοι» (δηλαδή
οι συνάδελφοι µας του ΠΑΣΟΚ), δεν παραπέµπονται γι’ αυτά.
Αυτός είναι τρόπος διαχειρίσεως ενός θέµατος που άπτεται της
τιµής του πολιτικού κόσµου της χώρας, της σοβαρότητας του
συστήµατος, αλλά και της τύχης αθώων ανθρώπων που διασύ-
ρονται αδίκως; Διότι αν µεν έχεις κάνει κάτι –όποιος έχει κάνει
από εµάς- βεβαίως καλά πάει. Αλλιώς;

Γιατί ανέφερα όλα αυτά; Γιατί, ενώ µοιάζουν να είναι τύπος,
συνέχονται άµεσα και άρρηκτα µε την ουσία. Γιατί είπα όλα αυτά;
Γιατί ακριβώς επαληθεύεται ο Μαρξ πάνω σε αυτό που είπα, ότι
δηλαδή ο τύπος σε αυτή την περίπτωση µεθίσταται σε ουσία.

Ας προχωρήσουµε παραπέρα. Και τα δύο πολιτικά πρόσωπα,
για τα οποία ζητείται η σύσταση επιτροπής προς ερεύνηση των
ευθυνών τους, φέρονται ως ύποπτα για απιστία. Δεν αφορά τη
συζυγική απιστία, για όσους µας ακούν και δεν είναι νοµικοί. Και
οι δύο απιστίες έχουν ως αντικείµενο τι; Την έλλειψη πίστεως,
αλλά η µεν συζυγική, έναντι του συντρόφου και του γάµου, η δε
νοµική έναντι του αντιπροσωπευοµένου και της περιουσίας του.
Τι είναι αυτή η περιβόητη απιστία, για να δούµε αν ορθά παρα-
πέµπονται οι συγκεκριµένοι συνάδελφοί µας; Όποιος µε γνώση,
λέει ο νόµος, ζηµιώνει ξένη περιουσία, της οποίας του έχει ανα-
τεθεί η διαχείριση ή η επιµέλεια, βάσει δικαιοπραξίας ή νόµου,
αυτός τιµωρείται. Τι σηµαίνει αυτό; Ότι υποκείµενο της απιστίας
µπορεί να είναι µόνον όποιος έχει το δικαίωµα, κατ’ ιδίαν κρίσιν,
να ασκεί επιµέλεια ή διαχείριση ξένης περιουσίας. 

Για να δούµε, λοιπόν, επιπλέον χρειάζεται και δόλος ή δεν
χρειάζεται; Και ποιος δόλος; Ο δόλος εδώ πρέπει να περιλαµβά-
νει, ιδιαίτερα µετά την τροποποίηση, τρία πράγµατα: Τη γνώση
ότι ο δράστης διαχειρίζεται ξένη περιουσία. Δεύτερον, τη θέληση
να βλάψει την ξένη περιουσία. Όχι να την έβλαψες κατά λάθος
από άστοχο χειρισµό, αλλά να επεδίωξες, να θέλησες να τη βλά-
ψεις. Και το τρίτο στοιχείο που συγκροτεί την υποκειµενική υπό-
σταση είναι η γνώση να ήταν κατάλληλη η πράξη σου να βλάψει,
να ζηµιώσει την περιουσία την οποία εσύ διαχειρίζεσαι.

Για να δούµε τώρα έναν προς έναν. Ο Αλογοσκούφης διαχει-
ρίστηκε ή επιµελήθηκε ξένης περιουσίας; Όχι, βέβαια. Μα, πώς;
Απλούστατα, ο ΟΤΕ –γιατί περί αυτού πρόκειται- είναι µία ανώ-
νυµη εταιρεία στην οποία µετέχει το δηµόσιο. Δεν είναι ΔΕΚΟ.

Με βάση της κείµενες διατάξεις, ο Υπουργός Οικονοµίας µε
την ιδιότητά του αυτή, αλλά και ως Πρόεδρος της αρµόδιας διυ-
πουργικής επιτροπής, µε αυτή την ιδιότητά του πάλι, δεν έχει κα-
νένα δικαίωµα να ασκήσει έλεγχο και επιµέλεια επάνω σε τέτοιες
ανώνυµες εταιρείες στις οποίες µετέχει το δηµόσιο.

Εποµένως, αναφορικά µε τον Αλογοσκούφη, λείπει η βασική
προϋπόθεση η οποία είναι απαραίτητη προκειµένου να µιλή-
σουµε για απιστία. Δεν είχε την επιµέλεια, δεν είχε τη διαχείριση
αυτής της περιουσίας. Και εν πάση περιπτώσει, αν δεχθούµε ότι
είχε, ας µας πουν τη διάταξη. Αυτή η διάταξη, της οποίας επί-
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κληση γίνεται µέσα στην πρόταση, ρητά εξαιρεί αυτές ακριβώς
τις ανώνυµες εταιρείες, οι οποίες είναι εισηγµένες στο Χρηµατι-
στήριο και µετέχει µέσα σ’ αυτές και το δηµόσιο.

Όσον αφορά δε για το δόλο –µιλάµε πάντα για τον κ. Αλογο-
σκούφη- δεν τόλµησε η πρόταση να επιχειρηµατολογήσει, γιατί
δεν υπάρχει κανένα τέτοιο στοιχείο.

Αναφορικά µε τον κ. Μαρκογιαννάκη, αφήσαµε κατά µέρος
εκείνους που υπέγραψαν τη σύµβαση ενώ είχαν δωροδοκηθεί,
καθ’ οµολογία των Γερµανών. Αφήσαµε κατά µέρος εκείνους που
άλλαξαν τις υποδοµές και έβαλαν κοντά στα Nokia τα Motorola.
Και έτσι υπήρχε ασύµβατη σύνδεση. Αφήσαµε κατά µέρος εκεί-
νους που περιόρισαν τον αριθµό των εταιρειών των ενδιαφερο-
µένων σε τρεις και η µία απεχώρησε. 

Αφήσαµε, λοιπόν, όλα αυτά και πιάσαµε τον Μαρκογιαννάκη,
τον οποίο θεωρούµε άπιστο νοµικά και ο οποίος –κοιτάξτε- σε
ανύποπτο χρόνο, έφερε ο καηµένος τροπολογία, µε την οποία
περιόριζε, από 45 χιλιάδες ευρώ, σε 4 χιλιάδες ευρώ το δικαί-
ωµα, την «οροφή», το πλαφόν εκείνο, µέχρι το οποίο µπορούσε
ο Υπουργός να κάνει απευθείας ανάθεση. Αυτόν, λοιπόν, τον άν-
θρωπο τον κηδόµενο τόσο εντόνως των δηµοσίων συµφερόντων,
παραµερίζοντας και αφήνοντας όλους τους άλλους, αυτόν ζη-
τάµε να παραπεµφθεί. 

Άραγε, πού το πάτε; Δεν είναι πλέον καιρός να αφήσουµε κατά
µέρος της αλχηµείες; Δεν είναι καιρός να αφήσουµε κατά µέρος
τις συµπεριφορές εκείνες «δύο εσύ, τρεις εγώ», οι οποίες δίδουν
το δικαίωµα σε κόµµατα, παρατάξεις που δεν κυβέρνησαν, αλλά
και στην κοινή γνώµη, να λέει ότι υπάρχει κουκούλωµα και τα
έχουν βρει µεταξύ τους; Δεν είναι καιρός πλέον να δούµε ότι όχι
καθένας από τους Υπουργούς είναι ύποπτος, αλλά µόνο εκείνος
που διέπραξε αδίκηµα και γι’ αυτόν πρέπει να είµαστε αµείλικτοι; 

Εάν παρά ταύτα θελήσετε να αποδεχθείτε την πρόταση αυτή,
τότε θα αναβιώσουµε –και θέλω την προσοχή σας, για να εκτο-
νωθεί και λίγο η κατάσταση- το µύθο του Αισώπου. Είναι ο µύθος
«λύκος και αρνίον». 

Ένας λύκος παρακολουθούσε ένα αρνάκι µικρό το οποίο έπινε
νερό και µάλιστα, ήθελε να το φάει, αλλά έψαχνε αιτιολογία.
Τότε, λοιπόν, επικαλέστηκε ότι δήθεν το αρνί θόλωνε τα νερά και
τα τάραζε. Το αρνί του απαντάει «εγώ είµαι σε χαµηλότερο επί-
πεδο, δεν το κάνω». Στη συνέχεια είπε ο λύκος «µα, έβριζες τον
πατέρα µου πέρυσι». Το αρνάκι είπε «δεν είχα γεννηθεί εγώ πέ-
ρυσι». Και τότε ο λύκος θύµωσε και απήντησε –και σας παρα-
καλώ πολύ προσέξτε, γιατί αυτή η απάντηση είναι σηµαντική-
«εάν σύ απολογιών ευπορής…» –είσαι πλούσιος δηλαδή σε απο-
λογίες- «…εγώ σε ουχ ήττον κατέδοµαι». Παρά ταύτα, εγώ θα σε
φάω. «Δεν πάει να είσαι πλούσιος σε απολογίες, εγώ θα σε φάω». 

Αν η προοπτική της πλειοψηφίας είναι να παραπέµψεις σώνει
και καλά ανθρώπους άνευ στοιχείων και µε αυτές τις συνθήκες,
ας το κάνει. Να ξέρετε όµως, ότι εµείς το γνωρίζουµε, το έχουµε
δει και δεν πρόκειται να συναινέσουµε ούτε να συµπράξουµε, σ’
αυτή την περίπτωση, σε µια τέτοια παραποµπή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.

Αναστάσιο Νεράντζη.
Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παφίλης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα

µπορούσαµε να διαβάσουµε ή να καταθέσουµε στα Πρακτικά τις
τοποθετήσεις µας σ’ όλη αυτή τη διαδικασία και ιδιαίτερα στην
προηγούµενη συνεδρίαση για το σκάνδαλο της «SIEMENS». Δεν
έχει αλλάξει τίποτα. Το καινούργιο είναι ότι στην «ταφόπλακα»
που έχει µπει εδώ και αρκετό καιρό µε ευθύνη των κοµµάτων του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας που είναι υπεύθυνα γι’ αυτό
το σκάνδαλο, σήµερα ή αύριο θα µπει και ηµεροµηνία, όπως
ακριβώς συµβαίνει σ’ όλες τις εξεταστικές επιτροπές που υποτί-
θεται ότι θα έριχναν άπλετο φως στα σκάνδαλα. 

Είχαµε κρατήσει κάποιες επιφυλάξεις ότι µπορούσαν να θυ-
σιαστούν κάποιες «Ιφιγένειες». Μάλλον ούτε αυτό πρέπει να το
περιµένουµε. Ούτε γάτα, ούτε ζηµιά. Άλλωστε βλέπω ότι η Κυ-
βέρνηση απουσιάζει από την Αίθουσα. Είναι ειρωνεία ότι σήµερα
που συζητάµε το σκάνδαλο της «SIEMENS» υπάρχει µια συνά-
ντηση του Υφυπουργού της Οικονοµίας της Γερµανίας κ. Στέφα-
νου Κάπφερερ µε τον Υπουργό Ανταγωνιστικότητας κ. Χρυσο-

χοϊδη, τον κ. Βενιζέλο και τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας κ. Παπακωνσταντίνου. Τον συνοδεύει και ο γενικός διευθυ-
ντής του Συνδέσµου Βιοµηχάνων της Γερµανίας, επίσης, αν δεν
κάνω λάθος, και εκπρόσωπος µιας µεγάλης κρατικής επενδυτι-
κής τράπεζας της Γερµανίας. Η σύσκεψη αυτή έχει ως στόχο να
προετοιµάσει την επίσκεψη του Υπουργού Οικονοµίας Φίλιπ Ρέ-
σλερ που θα έλθει µε πολυάριθµη επιχειρηµατική αποστολή -και
φυσικά κανένας δεν είναι τόσο αφελής που να µην ξέρει ότι η
«SIEMENS» θα είναι µέσα στην επιχειρηµατική αποστολή- για την
προώθηση των γερµανικών επενδύσεων στην Ελλάδα, το ονοµα-
ζόµενο «σχέδιο Μάρσαλ». «Στον ήλιο τα πολλά λεφτά» έγραφε
χθες µία απογευµατινή εφηµερίδα.

Αυτό λοιπόν το επενδυτικό σχέδιο θα χρηµατοδοτήσει δίκτυα
µεταφοράς ηλιακής ενέργειας σε χώρες της Βόρειας Ευρώπης.
Θα υπάρξουν επενδύσεις γερµανικών οµίλων για κατασκευή φω-
τοβολταϊκών και ηλιοθερµικών πάρκων, εργοστασίων κατα-
σκευής πάνελ ή άλλου συναφούς εξοπλισµού µε προορισµό όχι
µόνο την ελληνική αλλά και την ευρύτερη αγορά της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και της Μεσογείου. 

Θα αναρωτιέστε: «Είµαστε εκτός θέµατος; Εδώ συζητάµε για
το σκάνδαλο της «SIEMENS». Ας θυµηθούµε λοιπόν πώς ξέ-
σπασε το σκάνδαλο της «SIEMENS» από άποψη ουσίας κι όχι
πώς εµφανίστηκε. Από τη διάθεση να χτυπηθεί η διαφθορά και η
µίζα; Όχι βέβαια. Υπήρξε σύγκρουση και ανταγωνισµός Ηνωµέ-
νων Πολιτειών-Γερµανών στον τοµέα των τηλεπικοινωνιών, οι
Ηνωµένες Πολιτείες χρησιµοποίησαν µεθόδους που γνωρίζουν,
έβγαλαν τα «άπλυτα» της «SIEMENS», υπήρξε συµβιβασµός,
πλήρωσε η «SIEMENS» 700 εκατοµµύρια, υποχώρησε η
«SIEMENS» από τις τηλεπικοινωνίες, τις έδωσε στη «ΝΟΚΙΑ»,
έκανε στροφή στην ενέργεια και στις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας, γιατί στα ιατρικά µηχανήµατα είχε την πρωτοπορία και δεν
είχε πρόβληµα και όλα έγιναν «µέλι-γάλα». Επανέρχοµαι σ’ αυτά
που είπε ο κ. Βαλυράκης πριν και που λέει και το ΠΑΣΟΚ για τη
Γερµανία. Επανέρχεται, λοιπόν, «εξαγνισµένη», αφού πρώτον
έχει κλείσει την υπόθεση εσωτερικά µε συµφωνία «µαφίας» κυ-
ριολεκτικά και δεν λέτε κουβέντα εσείς που υπερασπίζεστε το
σύστηµα, την Ευρωπαϊκή Ένωση, τον καπιταλισµό, µια ξεφτίλα
κυριολεκτικά. 

Ο Χριστοφοράκος, ο Σίκατσεκ και ο Κουτσενρόιτερ έκαναν
συµφωνία µε την εταιρεία ότι δεν θα πουν κουβέντα. Πήγαµε και
αναίρεσαν τις καταθέσεις τους, αυτά που είχαν καταθέσει, ότι
έδιναν 2% στο ΠΑΣΟΚ και στη Νέα Δηµοκρατία, ότι χρηµατοδο-
τούσαν Υπουργούς, ότι έδιναν τόσα. Μας έβγαλαν τρελούς. Τέ-
τοια πρόκληση οι ίδιοι κατόπιν συµφωνίας. Τη δουλειά τους
κάνουν οι άνθρωποι. Συµφωνία σιωπής.

Δεύτερον: Εξασφάλισε την κάλυψη των γερµανικών δικαστη-
ρίων και εδώ είναι η πρόκληση και δεν ακούγεται τίποτα. Κουβέ-
ντα δεν λέτε γι’ αυτό. Ακούστε, για να ακούει και ο ελληνικός
λαός. Βγήκε και δικάστηκαν δυο χρόνια µε αναστολή, µήνυση
που έκαναν στον εαυτό τους και έκλεισε η ιστορία, όλα «µέλι-
γάλα». Αυτή είναι η γερµανική δικαιοσύνη που υπερασπίζεστε.

Τρίτον: Έχει απαντήσει τόσο προκλητικά που απορώ και εδώ
απευθύνοµαι και στην Κυβέρνηση. Απορώ πολιτικά. Δεν εννοώ
νοµικά, γιατί είναι δύσκολα τα πράγµατα. Απορώ πώς το ανέχε-
στε. Είναι δυνατό να βγαίνει πρώην Υπουργός Οικονοµικών της
Γερµανίας πανίσχυρος όταν έγινε το ευρώ που σήµερα είναι
υπεύθυνος διαφάνειας, πρόεδρος εταιρείας και να µας λέει «δεν
ξέρουµε τίποτα»;

Είναι δυνατόν να πηγαίνουν οι Έλληνες Βουλευτές από όλα
τα κόµµατα στο Μόναχο και να κάνουν εικοσιέξι ερωτήσεις και
να λένε: «δεν ξέρω, δεν απαντώ» και να µην τολµήσει η ελληνική
Κυβέρνηση να βγει και να πει µια κουβέντα ότι, πλέον, τέλος η
κοροϊδία; Πολιτικό ζήτηµα δεν είναι αυτό; Τι είναι;

Πήγαµε τρεις φορές. Ήρθαν και µας δούλευαν ψιλό γαζί. Έλε-
γαν: «Δεν έγινε τίποτα. Δεν δώσαµε λεφτά σε πολιτικούς. Δεν
δώσαµε λεφτά σε υπηρεσιακά στελέχη.»

Να, οι παράγοντες που κλείνουν το σκάνδαλο, ΠΑΣΟΚ και Νέα
Δηµοκρατία.

Καλά, απευθύνεστε σ’ εµάς; Εσείς δεν κυβερνάγατε; Εσείς δεν
έχετε την ευθύνη; Δεν γνωρίζετε τίποτα; Γιατί δεν βγήκατε να
πείτε: «Ναι, έγιναν αυτά και αυτά»; Το αντίθετο κάνετε, πολύ πε-
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ρισσότερο βέβαια που λέτε «η χρηµατοδότηση των κοµµάτων»
και υπονοείται των Υπουργών και άλλων στελεχών της Κυβέρνη-
σης. Η δικαιοσύνη που τις απεργίες των ναυτεργατών τις βγάζει
από την προηγούµενη ηµέρα -πριν αποφασιστούν- παράνοµες,
αυτήν τη φορά παρέλυσε συνολικά εντελώς τυχαία, δείχνει ολι-
γωρία.

Φυσικά υπάρχει και το θεσµικό πλαίσιο. Και αυτό εµείς το το-
νίσαµε και στην εξεταστική επιτροπή. Είναι τέτοιο το θεσµικό
πλαίσιο, είναι τέτοιοι οι µηχανισµοί του συστήµατος που και να
θες -ας αναγνωρίσουµε την καλή πρόθεση ορισµένων- δεν πρό-
κειται να σε αφήσει. Γιατί; Είναι µετοχές ανώνυµες. Για ποιες µι-
λάτε; 

Μια πρόταση λέει: «Έλεγχος των «πόθεν έσχες» των Υπουρ-
γών από το 2000 και µετά από ξένο οίκο». Μα, καλά σοβαρολο-
γείτε; Σε ποιον τα λέτε αυτά; Άµα εγώ έχω ανώνυµες µετοχές
-που δεν έχω βέβαια- ή ο οποιοσδήποτε, αν είναι µέτοχος σε off-
shore θα το βρει κανένας ποτέ αν έχει πάρει µίζες; Δεν το βρί-
σκει. 

Όταν σας λέµε, λοιπόν, οι µετοχές να γίνουν ονοµαστικές και
οι τίτλοι του δηµοσίου µέχρι φυσικό πρόσωπο, τότε διαφωνείτε,
σηκώνετε τα χέρια γιατί ο καπιταλισµός υπαγορεύει άλλα πράγ-
µατα. Όταν λέµε να αρθεί το επιχειρηµατικό απόρρητο, το ίδιο.
Όταν λέµε να ανοίξουν οι offshore, να δούµε ποίοι είναι, κουβέ-
ντα, κανένας δεν συµφωνεί. Όταν λέµε για έλεγχο εξαγορών κε-
φαλαίου, τίποτα. Εδώ έχουµε φτάσει και λέµε να φέρουν τα
κεφάλαια στην Ελλάδα και να µην υπάρχει «πόθεν έσχες». Τα ίδια
και µε την αγορά της κατοικίας. Και µετά µιλάτε για διαφάνεια.

Μέσα, λοιπόν, από αυτούς τους δρόµους κουκουλώνεται η
υπόθεση και επιβεβαιώνεται αυτό που επανειληµµένα έχουµε το-
νίσει, ότι το σύστηµα που παράγει και αναπαράγει τα σκάνδαλα
και οι πολιτικές δυνάµεις που το στηρίζουν, ταυτόχρονα έχει και
τους µηχανισµούς, οι οποίοι συγκαλύπτουν, εκτός καµµία φορά
αν δίνει κάποιος για να υπάρξει µια βαλβίδα εκτόνωσης.

Έχει σηµασία, λοιπόν, να θυµηθούµε σε ποιο κλίµα πάρθηκε
αυτή η απόφαση. Επειδή ο κ. Βαλυράκης µας προκαλεί για την
ιστορική ευθύνη, πρώτα-πρώτα πρέπει να απευθυνθεί στο κόµµα
του, που κυβερνά τόσα χρόνια και στη Νέα Δηµοκρατία φυσικά.
Τα «όλα στο φως», «θα µατώσουµε», «διαφάνειες», «θα πληρώ-
σουν οι πάντες», είναι διακηρύξεις που υπηρετούσαν πολλα-
πλούς πολιτικούς στόχους.

Πρώτον, θέλατε να κρύψετε από τον ελληνικό λαό τις αιτίες
της κρίσης. Εδώ από αυτό το Βήµα σας παραπέµπω στα Πρα-
κτικά. Ο Πρωθυπουργός της χώρας και άλλα κόµµατα έλεγαν ότι
η κρίση που υπάρχει είναι ελληνική -ένα το κρατούµενο- και δεύ-
τερον οφείλεται στη µίζα και στη διαφθορά. Ψέµα, η ίδια η ζωή
το επιβεβαιώνει. Είναι κρίση του καπιταλισµού βαθιά, πολύ βαθιά,
αγιάτρευτη και δεν πρόκειται να γιατρευτεί. Θέλετε να αποπρο-
σανατολίσετε τον κόσµο, λέγοντας ότι τα λαµόγια έφεραν εδώ
την οικονοµία και µετά παραπονιέστε κιόλας, όταν φωνάζουν
«κλέφτες».

Δεύτερον, θέλετε να αποπροσανατολίσετε το λαό ότι υπεύθυ-
νοι είναι κάποιοι επίορκοι και όχι οι στρατηγικές επιλογές των κυ-
βερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας που φυσικά
γέννησαν και τα σκάνδαλα. Ποιος δεν γνωρίζει -είχα πει κάτι και
παρεξηγήθηκα- ότι αυτά που συµβαίνουν στη «SIEMENS» είναι
η καθηµερινή λειτουργία των πολυεθνικών, των γιγάντιων εται-
ρειών, οι οποίες φυσικά χρησιµοποιούν τα πάντα και όλα τα µέσα
και µάλιστα είναι θεσµοθετηµένα για να µπορούν -τη δουλειά
τους κάνουν- να µπουν στην αγορά και να κερδίσουν; Άρα, λοι-
πόν, θέλατε να αποπροσανατολίσετε το λαό ότι κάποιοι επίορκοι
φταίνε και όχι η συνολική σας πολιτική.

Τρίτον, αυτό που συµβαίνει και σήµερα, θέλατε να δηµιουργή-
σετε αυταπάτες ότι µπορεί να υπάρξει τίµιο σύστηµα, ότι µπορεί
να υπάρξουν κανόνες υγιείς και υγιούς ανταγωνισµού, να υπάρ-
ξουν κανόνες θεσµικοί που θα αποτρέπουν τα σκάνδαλα. Είναι
µεγάλη κοροϊδία. Ένα σύστηµα που βασίζεται στην εκµετάλ-
λευση ανθρώπου από άνθρωπο, ένα σύστηµα που είναι άδικο και
άτιµο από τη φύση του, γιατί εκεί βασίζεται, δεν µπορεί να γίνει
τίµιο και εσείς προσπαθείτε να αποδείξετε στο λαό ότι υπάρχει
τιµιότης.

Και µάλιστα πολλές φορές προβάλλεται και προβάλλεται και

από άλλους ότι είναι ελληνικό φαινόµενο, λες και η «SIEMENS»
είναι ελληνική εταιρεία, λες και η «LOCKHEED», λες και όλοι
αυτοί οι γίγαντες του καπιταλιστικού κόσµου είναι ελληνικές εται-
ρείες, λες και οι Έλληνες είναι που παίρνουν µίζες και όχι εκείνοι
που µας κάνουν κριτική, εκείνοι που έχουν θεσµοθετήσει τις
µίζες, το Ευρωκοινοβούλιο. 

Όταν τα ακούγαµε όλα αυτά τα χρόνια µας σηκωνόταν η
τρίχα, να µιλάνε για τους Έλληνες που είναι διεφθαρµένοι. Κα-
πιταλιστικό σύστηµα είναι κι εδώ. Ποιοι; Εκείνοι που θέλουν να
θεσµοθετήσουν τα λόµπι, εκείνοι που έπαιρναν τις τροπολογίες
από τις εταιρείες, τις χηµικές και άλλες, εκείνοι που δούλευαν
µε ξένες χώρες. Άρα, λοιπόν, είναι σύµφυτο συνολικά του συ-
στήµατος και δεν µπορεί να γίνει ανθρώπινο. Δεν µπορεί να γίνει
τίµιο. Και τέλος, υπηρετούσε, βέβαια, και τη δικοµµατική αντιπα-
ράθεση. «Πράσινο το σκάνδαλο». «όχι µπλε είναι το σκάνδαλο».
Τελικά είναι γαλαζοπράσινο ή πρασινογάλαζο είτε το θέλετε είτε
δεν το θέλετε.

Εµείς συµφωνήσαµε στη σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Δεν
είχαµε αυταπάτες. Εστιάσαµε στις πολιτικές ευθύνες. Δεν υπο-
τιµήσαµε ποτέ τις ποινικές ευθύνες. Είπαµε ότι θα κάνουµε το
παν, συµµετείχαµε. Δουλέψαµε σκληρά και πάνω από τις δυνά-
µεις µας και χωρίς βοήθεια και µηχανισµούς που έχουν τα κόµ-
µατα εξουσίας. Συµπεριφερθήκαµε στο βαθµό του δυνατού µε
υπευθυνότητα και όχι µε πολιτικές σκοπιµότητες. Δεν παίξαµε
επικοινωνιακά παιχνίδια και παράλληλα, προβάλαµε συγκεκριµέ-
νες προτάσεις που θα µπορούσαν –δεν είµαστε σίγουροι- να
βρουν την άκρη, τις οποίες τις απορρίπτετε όλες. 

Και είναι πολιτικό το ζήτηµα. Αυτά που λέµε: ονοµαστικοποί-
ηση µετοχών, κατάργηση επιχειρηµατικού απορρήτου, έλεγχος
στις εισαγωγές και εξαγωγές κεφαλαίου, έλεγχος οffshore εται-
ρειών και πολιτική παρέµβαση της Κυβέρνησης –δική µας ήταν
η πρόταση- στη Γερµανία. Εδώ το θέµα έχει φύγει από τα όρια
κυριολεκτικά έχει φύγει από τα όρια και γι’ αυτά να πάτε να απο-
λογηθείτε στον ελληνικό λαό. Να πάτε να του πείτε του ελληνικού
λαού ότι η Γερµανία µας γράφει στα παλιά της τα παπούτσια,
δηλαδή η «SIEMENS». 

Αλλά δεν το κάνετε και µιλάτε για γερµανικές αποζηµιώσεις.
Καλά, τώρα ήρθατε στην Κυβέρνηση και εσείς και η Νέα Δηµο-
κρατία; Από πότε κυβερνάτε; Εσείς δεν παραιτηθήκατε; Τι κά-
νατε όλα αυτά τα χρόνια και µάλιστα σε εποχές που οι παγκό-
σµιοι συσχετισµοί ήταν διαφορετικοί και υπήρχαν δυνατότητες
τότε να παλευτούν µε καλύτερες προϋποθέσεις; Τίποτε δεν κά-
νατε και τώρα µιλάτε για γερµανικές αποζηµιώσεις. 

Ήταν χρήσιµη εµπειρία, κατά τη γνώµη µας, από την εξετα-
στική επιτροπή πέρα από το αποτέλεσµα, το οποίο έφερε και
είναι χρήσιµη και για το λαό, γιατί αποκαλυπτόταν όλη η δια-
πλοκή επιχειρηµατικών οµίλων, κεφαλαίου, πολιτικού προσωπι-
κού, κοµµάτων και µηχανισµών του συστήµατος. 

Ποιοι παρέλασαν αλήθεια από εκεί, από την εξεταστική επι-
τροπή, πέρα από κάποιους υπαλλήλους; Οι στυλοβάτες της εθνι-
κής οικονοµίας, το απαύγασµα του καπιταλισµού, χρηµατι-
στηριακές εταιρείες που έλεγαν «έκανα µια εξυπηρέτηση
400.000 ευρώ», επιχειρηµατίες µεγάλοι, αυτοί που είναι ο φο-
ρέας της ανάπτυξης ο οποίος έλεγε «µου έβαλαν στην τράπεζα
1.200.000 ευρώ και δεν έδωσα σηµασία». Για σκεφτείτε! Αυτοί
δεν παρέλασαν; Και αποδεικνύεται ποιος είναι ο µηχανισµός του
συστήµατος και αποδεικνύεται, όσο και αυτό αν φαίνεται ακραίο,
ότι είναι µια υπόθεση ρουτίνας. Αυτό αποδεικνύεται, πώς λει-
τουργεί το σύστηµα. Και σήµερα τα ίδια συµβαίνουν, µπορεί να
συµβαίνουν συγκαλυµµένα. 

Αποκαλύφθηκε τι σηµαίνει ανταγωνισµός και, κύριε Βαλυράκη,
αλήθεια –δεν είναι προσωπικό το θέµα- πού είναι η Ευρωπαϊκή
Ένωση; Εδώ έχει καταδικαστεί η «SIEMENS» για µίζα σε όλη την
ανθρωπότητα και η «SIEMENS» είναι οικονοµικός γίγαντας και
πρωταγωνιστεί σήµερα στους τοµείς που είπα προηγουµένως.
Πού είναι; Κουβέντα! Πού είναι οι διάφορες Europol και όλα τα
υπόλοιπα, τα οργανωµένα εγκλήµατα; Ακούσατε κανέναν να κου-
νηθεί; Εδώ βγαίνει µια εξεταστική επιτροπή από όλα τα κόµµατα
και λέει ότι ήταν εγκληµατική συµµορία; Δεν ήταν, ήταν δουλειά
της «SIEMENS», αλλά εγκληµατική συµµορία τη χαρακτηρίζει,
γιατί τέτοιες ενέργειες έκανε και βγαίνουν και σφυράνε αδιά-
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φορα. Ούτε στη Europol πήγαµε, ούτε στη Eurojust, ούτε τίποτα.
Κανένας! Μα, πού να πάνε; Ποιον να χτυπήσουν; Τον εαυτό τους;
Αφού αυτούς προστατεύουν. Γι’ αυτό, λοιπόν, λέµε ότι βγαίνουν
συµπεράσµατα. 

Κατάληξη τελικά: Πρόταση είπα και προηγούµενα, δεν θέλω
να την επαναλάβω. Το σκάνδαλο της «SIEMENS» ήταν ο Μαντέ-
λης, που πιάστηκε στα πράσα, ο Τσοχατζόπουλος που του έχουν
φορτώσει τα πάντα και είναι εκτεθειµένος, ο κ. Αλογοσκούφης
µε µετέωρες πραγµατικά ή τουλάχιστον αµφισβητήσιµες κατη-
γορίες, θα έλεγα η τελευταία τρύπα του ζουρνά, που δεν έχει και
καµµιά αρµοδιότητα και ο κ. Μαρκογιαννάκης. Ε, αυτό είναι κο-
ροϊδία!

Ποιος έκανε τις συµβάσεις τότε; Ποιοι ήταν στην Κυβέρνηση;
Δεν ήταν το ΠΑΣΟΚ; Ποιος έκανε το C4I; Εδώ µιλάµε για πρό-
κληση.

Έφτιαξε µία σύµβαση που µόνο σατανικοί εγκέφαλοι θα την
έφτιαχναν, για ένα σύστηµα που δεν πρόκειται να λειτουργήσει
ποτέ και ούτε λειτούργησε ποτέ. Έδωσε 10 εκατοµµύρια σε µία
εταιρεία που συστάθηκε µόνο για να φτιάξει τις προδιαγραφές,
το πήρε από το Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης, που ήταν διακοµµα-
τική επιτροπή, το πήγε παράνοµα στο ΚΥΣΕΑ για να µπορέσει να
το υλοποιήσει γρήγορα και τώρα φταίει µόνο ο Μαρκογιαννάκης
που το παρέλαβε. Τι να πει κανένας; Και µας ζητάτε τώρα να συµ-
φωνήσουµε ότι το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι αυτό. Ε, δεν
πρόκειται να το κάνουµε. Το σκεφθήκαµε από όλες τις πλευρές
και έχουµε καθαρό και το µέτωπο και το τι θα πούµε στον ελλη-
νικό λαό. 

Το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι δικοµµατικό. Ανέφερε ο κ.
Βαλυράκης το πολιτικό σύστηµα. Για ποιο πολιτικό σύστηµα µι-
λάτε; Είστε εσείς το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία, που γνωρί-
ζετε –δεν αναφέροµαι προσωπικά- οι ηγεσίες και αυτοί που ήταν
στα κόµµατα. Από πού κάναµε πίσω; Και σε τελευταία ανάλυση
εσείς δεν έχετε την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία; Προχωρήστε
µε την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία που έχετε και συγκροτείστε
την προανακριτική επιτροπή.

Εµείς θέλουµε να απευθυνθούµε στους εργαζόµενους. Κατα-
λαβαίνουµε την αγανάκτησή τους, δικαιολογηµένα, για τις µίζες,
όµως, να µην αποπροσανατολιστούν. Τις µίζες τις γεννά το ίδιο
το σύστηµα, τις µίζες τις γεννούν τα κόµµατα που υπηρετούν
αυτήν την πολιτική και να µην ξεχνούν ότι τα πολλά είναι τα νό-
µιµα, δεν είναι οι µίζες. Όχι, ότι υποτιµάµε τις µίζες. Στο C4I πα-
ραδείγµατος χάρη και 10 εκατοµµύρια να ήταν οι µίζες, τα
υπόλοιπα 100 ήταν τα κέρδη της «SIEMENS» και της «MO-
TOROLA», Ισραήλ και Γερµανία ταυτόχρονα.

Διαφάνειες και κανόνες δεν µπορούν να υπάρξουν. Είναι
µύθος ότι µπορεί να υπάρξει τίµιο σύστηµα και το µεγαλύτερο
σκάνδαλο που διαπράττεται είναι µε τους νόµους που ψηφίζουν
τα κόµµατα που υπηρετούν το σύστηµα, είναι η ληστεία των πα-
ραγωγών του πλούτου και των εργαζοµένων. Ο µεγαλύτερος
κλέφτης είναι ο ίδιος ο καπιταλισµός. Αυτός κλέβει τον ιδρώτα
των εργαζοµένων και επιτέλους –να τελειώσω από εκεί που άρ-
χισα- έ, όχι και έτσι και από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα Δηµοκρα-
τία. Δεν θέλω να πω την παροιµία του γάτου που κάνει τη δουλειά
και φωνάζει και από πάνω. Εσείς είσαστε οι υπεύθυνοι και πάτε
να εγκαλέσετε εµάς και δεν ξέρω ποιους άλλους για το ότι δεν
γίνεται διαλεύκανση του σκανδάλου της «SIEMENS». 

Προχωρήστε. Ζητείστε από τη «SIEMENS» τα στοιχεία, κάντε
εξεταστική επιτροπή, ανοίξτε λογαριασµούς, ανοίξτε offshore,
βγάλτε τους όλους στη φόρα. Και εκτός νοµικών διαδικασιών, αν
θέλετε, για να το πάω και ακραία. Πώς, λοιπόν, αφού θέλετε; Δεν
θέλετε. Θέλετε να τα κουκουλώσετε και τώρα προσφέρετε τα
επόµενα µεγάλα σκάνδαλα, τα πελώρια που θα είναι στις ανανε-
ώσιµες πηγές ενέργειας και στην πολιτική της «ανάπτυξης», που
λέτε ότι θα ακολουθήσετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.
Παφίλη.

Κύριοι συνάδελφοι, η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Τσόκλη ζητεί
ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό. 

Εγκρίνει το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο κ. Παπαδηµούλης έχει το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα παρουσία δέκα περίπου

Βουλευτών, ένα µεγάλο δικοµµατικό σκάνδαλο οδηγείται σε ένα
µεγαλοπρεπές φιάσκο. Η όλη ατµόσφαιρα θα µπορούσε να έχει
τον τίτλο «το χρονικό µίας προαναγγελθείσας συγκάλυψης, ενός
προαναγγελθέντος κουκουλώµατος». Νέα Δηµοκρατία και
ΠΑΣΟΚ που χθες στο νοµοσχέδιο για την ανώτατη εκπαίδευση
ήταν αγκαλίτσες και φιλάκια, σήµερα παριστάνουν ότι τσακώνο-
νται για το ποιος θέλει και ποιος δεν θέλει την κάθαρση στο σκάν-
δαλο της «SIEMENS» και διαφωνούν για το χρώµα του
σκανδάλου. Πράσινο λένε οι γαλάζιοι, γαλάζιο λένε οι πράσινοι,
δια της προτάσεώς τους, όταν ο κόσµος το έχει τούµπανο ότι
είναι και πράσινο και γαλάζιο, είναι τεράστιο και έχει διαρκέσει
δεκαετίες.

Γιατί οδηγούµαστε στο «κουκούλωµα»; Διότι ούτε το ΠΑΣΟΚ
ούτε η Νέα Δηµοκρατία ούτε η «SIEMENS», οι κορυφές δηλαδή
αυτού του αµαρτωλού τριγώνου δεκαετιών, θέλουν την κά-
θαρση. Δεν θέλουν την αλήθεια. Γιατί και οι τρεις συµπράττουν
εξακολουθητικά στο «κουκούλωµα», µε βάση τη θεωρία «κόρα-
κας κοράκου µάτι δεν βγάζει» και «µη σκαλίζεις τα δικά µου γιατί
θα σκαλίσω τα δικά σου και βρωµάνε και των µεν και των δε».
Όλα τα άλλα είναι ένα κακόγουστο πολιτικό θέατρο. Μην απο-
ρείτε µετά που ο κόσµος γελάει πικρά, βρίζει, κάνει πλάκα όταν
ακούει για σκάνδαλα και κάθαρση ή και µουντζώνει. Μην απο-
ρείτε που έχει γίνει η κάθαρση των σκανδάλων και το «θα µατώ-
σουµε» των κυρίων Παπανδρέου και Σαµαρά λαϊκό ανέκδοτο για
πικρόχολα σχόλια στους ανά την επικράτεια καφενέδες. 

Και µε την ευκαιρία, τι έγινε το «θα µατώσουµε» και η αυτοκά-
θαρση που υπόσχονταν και ο Παπανδρέου και ο Σαµαράς; Γιατί
από τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής και µετά δεν έχει
έρθει κανείς απ’ αυτούς του πολιτικούς Αρχηγούς σε συζήτηση,
να πάρει το λόγο για τα πορίσµατα των εξεταστικών επιτροπών,
για τις προτάσεις για τη σύσταση προκαταρκτικής επιτροπής.
Γιατί κρύβονται; Γιατί απουσιάζουν; Γιατί δεν θέλουν να πουν
λέξη για την απόφαση του Ειρηνοδικείου του Μονάχου που λέει
ότι και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία, τα κοµµατικά ταµεία
έπαιρναν µίζα 2%, πέρα απ’ αυτά που έπαιρναν τα πρόσωπα, δη-
λαδή Υπουργοί και κρατικοί αξιωµατούχοι, και γιατί έχουν κατα-
πιεί τη γλώσσα τους και δεν ξέρουν τι να πουν, κύριε
Παυλόπουλε, για την οµόφωνη απόφαση του Νοµικού Συµβου-
λίου του Κράτους το Φεβρουάριο του 2009, όπου το Νοµικό Συµ-
βούλιο του Κράτους λέει οµόφωνα ότι αξιωµατούχοι των δύο
κοµµάτων έπαιρναν χρήµατα από τη «SIEMENS», αλλά και γιατί
δεν έχουν κάνει τίποτα για την αυτοκάθαρση των κοµµάτων. Δεν
έκαναν καν, για τα µάτια του κόσµου, έναν έλεγχο των κοµµατι-
κών ταµείων την «αµαρτωλή» περίοδο που στο κάτω κάτω της
γραφής ούτε ο Παπανδρέου ούτε ο Σαµαράς ήταν Αρχηγοί. 

Η εξεταστική επιτροπή εκτίµησε ότι η ζηµία του δηµοσίου είναι
2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το ελληνικό κράτος ακόµη δεν έχει υπο-
λογίσει τη ζηµία, και µε Νέα Δηµοκρατία και µε ΠΑΣΟΚ. Όχι µόνο
δεν έχουµε πάρει ούτε 1 ευρώ την ώρα που δεκαεπτά κράτη
έχουν πάρει 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ αποζηµιώσεις από τη
«SIEMENS» για το παγκόσµιο σκάνδαλο, αλλά και δεν έχουµε ζη-
τήσει ούτε 1 ευρώ και δεν έχουµε καν –το ελληνικό κράτος, η ελ-
ληνική Κυβέρνηση, και η «γαλάζια» και η «πράσινη»,- υπολογίσει
το ύψος της ζηµιάς! 

Κι εδώ γίνεται ένα από τα πασοκικά «θαύµατα». Ενώ δεν είστε
ικανοί να υπολογίσετε το ύψος της ζηµιάς του δηµοσίου, της συ-
νολικής δηλαδή ζηµιάς, έχετε υπολογίσει µε ακρίβεια 1 ευρώ τη
µερική ζηµιά που έχει προκαλέσει ο κ. Αλογοσκούφης -περίπου
250 εκατοµµύρια ευρώ- και τη ζηµιά που έχει προκαλέσει ο κ.
Μαρκογιαννάκης, άλλα 250 εκατοµµύρια ευρώ. Μα, πώς µπο-
ρείτε και υπολογίζετε τη µερική ζηµιά και είστε ανίκανοι να υπο-
λογίσετε την ολική ζηµιά; 

Μιλάµε για ένα σκάνδαλο που αποκαλύφθηκε µε πρωτοβουλία
αρχών άλλων κρατών, στη Γερµανία και στις Ηνωµένες Πολι-
τείες. Αν περιµέναµε από τα κόµµατά σας, τις κυβερνήσεις σας
και τις διορισµένες από εσάς ηγεσίες της δικαιοσύνης, δεν θα
είχαµε πάρει µυρωδιά. Εσείς αυτό που κάνατε είναι να διευκο-
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λύνετε τους κρίσιµους µάρτυρες και τους κρίσιµους κατηγορου-
µένους να διαφύγουν: Χριστοφοράκος και Καραβέλας επί Νέας
Δηµοκρατίας και Γιούνγκ επί ΠΑΣΟΚ. 

Και µε την ευκαιρία, κύριε Πεταλωτή, θα ήθελα να πω ότι τον
Ιούνιο ο κ. Καστανίδης κατά την τελετή παραχώρησης-παραλα-
βής, αποχώρησης και ελεύσεως του κ. Παπαϊωάννου ανακοίνωσε
ότι η απόφαση επιβολής µεγάλου προστίµου στη «SIEMENS»
είναι έτοιµη προς υπογραφήν. Αυτός είχε κάνει τη δουλειά. Το
µόνο που έµενε στον κ. Μιλτιάδη Παπαϊωάννου ήταν να βάλει την
υπογραφή του. Από τότε έχουν περάσει περίπου δυόµιση µήνες.
Τι έγινε µε αυτό; Εδώ και καιρό έχετε υποσχεθεί αστικές αγωγές
και αντί να υποβάλει αστική αγωγή το ελληνικό δηµόσιο ή οι ελ-
ληνικές επιχειρήσεις που τελούν υπό δηµόσιο µάνατζµεντ, µά-
θαµε ότι η «SIEMENS» θα υποβάλει αγωγή! 

Είναι αυτό που λένε: «Δώσε θάρρος στο χωριάτη να σου ανέ-
βει στο κρεβάτι». Τι έγινε µε αυτό; Μάθαµε ότι ο κ. Παµπούκης
µε τον κ. Νικητιάδη, Υφυπουργό Τουρισµού –τι σχέση έχει µε το
αντικείµενο;- συναντήθηκαν πριν από κάνα δίµηνο µε την ηγεσία
«SIEMENS». Εκεί η «SIEMENS» τους ανακοίνωσε ότι θα υποβάλει
αγωγή εναντίον του ελληνικού δηµοσίου, ότι δεν χρωστάει τί-
ποτα. Θα µας πείτε κάτι γι’ αυτά; 

Ο κ. Βαλυράκης απουσιάζει, αλλά προσπάθησε να εµφανίσει
το ΠΑΣΟΚ ότι θέλει την κάθαρση και αυτό εµποδίζεται από τους
υπολοίπους. Και έριξε αιχµές και προς τα αριστερά. 

Ερωτώ τους παριστάµενους, ελαχίστους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ αλλά και τον παριστάµενο Υπουργό του ΠΑΣΟΚ. Δεν σας
λέει τίποτα ότι η πρότασή σας ότι όλο το σκάνδαλο της
«SIEMENS» είναι οι τελευταίες δύο τρύπες της φλογέρας, ο κ.
Μαρκογιαννάκης και ο κ. Αλογοσκούφης, δεν υιοθετήθηκε ούτε
καν από τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ; 

Και αν θέλετε τόσο πολύ εσείς την κάθαρση και την περαιτέρω
έρευνα, κύριε Μπεντενιώτη, και έχετε και την Πλειοψηφία, τότε
γιατί τις πρώτες µέρες του Αυγούστου που έξω είχε πάνω από
40 βαθµούς θερµοκρασία τρέχατε να µαζέψετε υπογραφές για
να πάρετε πίσω το αίτηµα για τη σύσταση προκαταρκτικής επι-
τροπής; Είναι αλήθεια ή όχι αυτό που είπαν όλα τα κανάλια, όλα
τα ραδιόφωνα, όλες οι εφηµερίδες ότι αποτύχατε στο να πάρετε
πίσω το αίτηµα για τη σύσταση της προκαταρκτικής επιτροπής,
διότι αρνήθηκαν δεκάδες Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ την αυτογελοι-
οποίησή τους µέσα σε λίγες ηµέρες, τη µία να ζητούν προκαταρ-
κτική επιτροπή και την άλλη να την αναιρούν; Πού πάνε, λοιπόν,
τα παραµύθια ότι θέλατε κάθαρση; 

Και µια που ξεκίνησα για το ΠΑΣΟΚ, έχω να πω και για τη Νέα
Δηµοκρατία. Μπορείτε να µας εξηγήσετε τι µαγικά είναι αυτά
όπου οι δώδεκα του κατά πλειοψηφία δικού σας πορίσµατος εξε-
ταστικής επιτροπής γίνονται δύο; Αυτά τα έκανε ο µάγος Χου-
ντίνι. Μου θυµίζουν αυτά που λέγαµε στο γυµνάσιο κάνοντας
πλάκα την ώρα των Θρησκευτικών ότι οι επτά Ευαγγελιστές ήταν
τέσσερις εκ των οποίων δύο οι σπουδαιότεροι, ο Λουκάς. 

Είναι αυτό πρόταση σοβαρή; Απαντήστε µου. Γιατί καθυστε-
ρήσατε έξι µήνες να φέρετε την πρόταση στην Ολοµέλεια από
τον Ιανουάριο στον Ιούλιο; Με ποια επιχειρήµατα, όταν οι δικοί
σας Βουλευτές αρνήθηκαν το έλασσον που είναι η παραποµπή
σε ένα δικαστικό συµβούλιο, τώρα προτείνετε το µείζον, πάτε
απευθείας στην προκαταρκτική επιτροπή; Τι σόι νόµο φτιάξατε
που δίνει τη δυνατότητα όχι υποχρεωτικά παρεµβολής του δικα-
στικού συµβουλίου, αλλά προαιρετικά παρεµβολής του δικαστι-
κού συµβουλίου; Δεν καταλαβαίνετε ότι αυτά είναι παιχνίδια
πολιτικής σκοπιµότητας; 

Απαντήστε µου, κύριε Πεταλωτή, επειδή έχετε και µια πολιτική
ευθύνη για τα θέµατα της δικαιοσύνης, νιώθετε καλά από το γε-
γονός ότι πέντε χρόνια µετά την αποκάλυψη του σκανδάλου στη
Γερµανία και στις Ηνωµένες Πολιτείες δεν έχει κάτσει στο εδώλιο
ούτε ένας από τους λεγόµενους συµµετόχους που δεν έχουν τη
θωράκιση του νόµου περί ευθύνης Υπουργών; Γιατί δεν έχει στη-
θεί ένα εδώλιο για να κάτσει ο κ. Σκαρπέλης, στο λογαριασµό
του οποίου µε τον κωδικό «FRANZ», έχουν βρεθεί εκατοµµύρια
ευρώ και ο οποίος ήταν ο διαχρονικά νούµερο 2 του ΟΤΕ όλη την
επίµαχη περίοδο της εικοσαετίας που έκαναν πάρτι και η
«SIEMENS» και η «ΙΝΤRΑCΟΜ» στον ΟΤΕ µε απευθείας αναθέ-
σεις και τις αµαρτωλές προγραµµατικές συµβάσεις όπως υλο-

ποιήθηκαν. 
Και για τη Νέα Δηµοκρατία θα πω τα εξής. Κάθε φορά που κά-

νουµε αυτήν τη συζήτηση λιγότερο οι οµιλητές στη Βουλή και
κυρίως µε τις κοµµατικές ανακοινώσεις από τη Συγγρού βγαίνει
ο σχετικός φετφάς, το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι «πρά-
σινο». Αλήθεια; Και τότε, εξηγήστε µας, κύριε Δένδια, που θα πά-
ρετε το λόγο, γιατί αφού ήταν «πράσινο» το σκάνδαλο επιδείξατε
αυτήν την ασυγχώρητη αφέλεια, αντί να το εκµεταλλευτείτε, να
κάνετε σκασιαρχείο δύο φορές, όταν ήσασταν Πλειοψηφία, από
την Ολοµέλεια της Βουλής για να µη συσταθεί εξεταστική επι-
τροπή; 

Εξηγήστε µου γιατί κλείσατε τη Βουλή µε Πρωθυπουργό Κα-
ραµανλή βραδιάτικα, για να παραγραφούν τα αδικήµατα της πε-
ριόδου 2004 - 2007. Αν το σκάνδαλο ήταν µόνο «πράσινο», πώς
εξηγείτε –και εδώ επικαλούµαι τη συνδροµή, ελπίζω και τη συ-
νηγορία και του κ. Νεράντζη και του κ. Αποστολάκου που ήταν
µέλη της εξεταστικής επιτροπής- τη διαπιστωµένη οµόφωνα από
την εξεταστική επιτροπή ροή µαύρου χρήµατος και στην περίοδο
της Νέας Δηµοκρατίας, όπου τροποποιείται η σύµβαση του C4I,
όπου παραλαµβάνεται το C4i όπου συνεχίζονται έστω και µειού-
µενες οι συµβάσεις στον ΟΤΕ, όπου προχωρά το σκάνδαλο στο
σκέλος ναυπηγεία-ΟΣΕ, όπου συνεχίζεται το πάρτι των απευ-
θείας αναθέσεων µε πανάκριβες τιµές στα δηµόσια νοσοκοµεία;

Τελικά, αν είναι «πράσινο», πώς εξηγείτε ότι οµόφωνα το Νο-
µικό Συµβούλιο του Κράτους λέει το Φεβρουάριο του 2009, µε
δική σας Κυβέρνηση, ότι και τα δύο κόµµατα είναι µπλεγµένα;
Πώς εξηγείτε την απόφαση του Ειρηνοδικείου του Μονάχου; 

Γι’ αυτό ο λαλίστατος και ρητορικά ικανότατος κ. Νεράντζης,
µε την εµπειρία του συνηγόρου, απέφυγε να πει οτιδήποτε. Λει-
τούργησε ως υπερασπιστής του κ. Αλογοσκούφη και του κ. Μαρ-
κογιαννάκη, πατώντας στη µονοµέρεια και τις αδυναµίες της
πρότασης του ΠΑΣΟΚ και στις προφανέστατες πολιτικές σκοπι-
µότητες, αλλά για την ταµπακιέρα δεν είπε τίποτα. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Την παραποµπή συζητάµε. Δεν
συζητάµε το όλο σκάνδαλο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Συζητάµε αν υπάρχει σκάν-
δαλο, αν σε αυτήν τη χώρα επιτέλους θα τερµατιστεί η αφρικα-
νικού επιπέδου διαφθορά, αν θα κάτσει κάποιος στο σκαµνί, αν
θα πάει κάποιος κλέφτης στο σκαµνί και αν θα σταµατήσει αυτή
η λογική του δικοµµατικού κουκουλώµατος.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Όχι, δεν συζητάµε αυτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Αυτό, κατά την άποψή µου,

πρέπει να συζητάµε, αν θέλουµε να τιµάµε την εντολή µας. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ο Κανονισµός λέει άλλα. Λέει για

την παραποµπή συγκεκριµένων προσώπων, δεν λέει όλων των
κοµµάτων. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, να πω
και κάτι ακόµη. Αντί να δούµε πώς κάποιοι κλέφτες επιτέλους θα
πάνε φυλακή, αντί να δούµε πώς θα περιοριστεί αυτή η συστη-
µική διαφθορά του µαύρου χρήµατος στην πολιτική, µε το οποίο
χθεσινοί ξεβράκωτοι έγιναν πάµπλουτοι, είδα ότι ορισµένοι Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ διατύπωσαν αίτηµα οι ψηφοφορίες αυτές να
µη γίνονται µυστικά, όπως προβλέπει το άρθρο 155 της Βουλής,
αλλά µε ονοµαστική ψηφοφορία, για να ενισχύεται έτσι η γραµµή
του κόµµατος, η κοµµατική πειθαρχία, η «λογική του µαντριού»,
η αρχηγική εντολή. 

Ποια είναι η θέση της Κυβέρνησης σε αυτήν την πρόταση,
κύριε Πεταλωτή; Θέλετε να το ξεφτιλίσουµε τελείως; Επειδή δεν
µπορείτε να πείσετε ούτε τους Βουλευτές σας να ψηφίσουν, θέ-
λετε να αλλάξουµε τον Κανονισµό της Βουλής για να ψηφίζουµε
φανερά επί προσώπων για θέµατα ποινικών ευθυνών; Να ξανα-
θυµηθούµε την περίοδο µε τα «γαλάζια» ψηφοδέλτια στην προ-
εδρική εκλογή της δεκαετίας του ’80, που φαίνονταν µέσα από
το φάκελο τα διαφορετικά χρώµατα; Αυτό είναι δηµοκρατία; 

Εµείς θα καταγγείλουµε το δικοµµατικό κουκούλωµα και µε
την ψήφο µας. Θα γράψουµε, όπως κάναµε και στις 21 Ιουλίου,
«όχι στο κουκούλωµα» πάνω στα ψηφοδέλτια που θα µας µοιρα-
στούν, γιατί δεν µας αρέσουν τα σκασιαρχεία και η φυγή από την
εκ δεξιών Αντιπολίτευση.

Επίσης, όλα τα σκάνδαλα για τα οποία συστάθηκαν εξεταστι-
κές επιτροπές –«SIEMENS», υποβρύχια, οµόλογα- µια ατελείωτη
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λιτανεία εξεταστικών επιτροπών και προκαταρκτικών σε ορισµέ-
νες περιπτώσεις, οδηγούνται στο κουκούλωµα και ορισµένες
φορές µε τρόπο ευτελιστικό για το ελληνικό Κοινοβούλιο και τις
πλειοψηφίες που παίρνουν αυτές τις αποφάσεις. Είναι ένας τρό-
πος ευτελιστικός γιατί οι πλειοψηφίες στο βωµό κοµµατικών σκο-
πιµοτήτων, κύριε Μπεντενιώτη –γιατί είστε και νοµικός- κάνουν
απίστευτες ακροβασίες. 

Το ενδεχόµενο αδίκηµα ξεπλύµατος µαύρου χρήµατος για τον
κ. Τσοχατζόπουλο στα µεν υποβρύχια θεωρήθηκε ότι πρέπει να
ερευνηθεί από προκαταρκτική επιτροπή και στη συνέχεια από το
δικαστικό συµβούλιο, ενώ στη «SIEMENS» λέτε ότι πρέπει να
πάει στην τακτική δικαιοσύνη. Δεν αρµοδιότητα της προκαταρ-
κτικής επιτροπής και του Δικαστικού Συµβουλίου. Εξηγήστε µας
πώς γίνεται αυτό.

Έρχεται µετά το Δικαστικό Συµβούλιο και λέει ότι δεν µπο-
ρούµε να εξετάσουµε το µαύρο χρήµα, πρέπει να πάει στην τα-
κτική δικαιοσύνη για τα υποβρύχια και τον Τσοχατζόπουλο και
για δε την παθητική δωροδοκία ότι έχει παραγραφεί. Δηλαδή,
λέει στους Βουλευτές που ψήφισαν αυτή την πρόταση και που
την ετοίµασαν και στο ελληνικό Κοινοβούλιο και κατ’ επέκταση
στο πολιτικό σύστηµα, διότι αυτό εκπροσωπείται κατά πλειοψη-
φία, ότι κύριοι µη µας κοροϊδεύετε, µη µας στέλνετε υποθέσεις
που εσείς έχετε φροντίσει να έχουν παραγραφεί µε το άρθρο 86
του Συντάγµατος που ψήφισαν από κοινού το ΠΑΣΟΚ και η Νέα
Δηµοκρατία και στη συνέχεια και τον σχετικό εφαρµοστικό νόµο.

Κλείνω µε αυτό. Ο κόσµο έχει µια πικρία. Σου λέει, «εξεταστική
επιτροπή; Προκαταρκτική επιτροπή; Κουκούλωµα, κανείς δεν θα
πάει φυλακή, κανείς δεν θα κάτσει στο εδώλιο, να έχει έστω τον
στιγµατισµό, κανείς δεν θα ονοµαστεί και δεν θα κρεµαστεί στα
µανταλάκια ότι έκλεψε δηµόσιο χρήµα και από τους πρώην
Υπουργούς και από τους συµµέτοχους».

Θα συνεχιστεί αυτή η ιστορία επ’ άπειρο ή θα περιµένουµε να
πέσει ο καπιταλισµός για να σταµατήσει να παράγει διαφθορά;
Δυστυχώς και άλλα συστήµατα παρήγαγαν και παράγουν δια-
φθορά. Άρα, κάτι πρέπει να κάνουµε για να περιοριστεί η δια-
φθορά, η οποία έχει τεράστιο όχι µόνο ηθικό αλλά και οικονοµικό
κόστος. Είναι φρένο στην ανάπτυξη, στην πρόοδο αυτού του
τόπου. Δίνει λάθος παράδειγµα, διαβρώνει τον κοινωνικό ιστό. 

Εµείς θα εργαστούµε για να αλλάξουν οι πλειοψηφίες σε
αυτήν τη Βουλή, για να αλλάξουν οι συµπεριφορές σε αυτή τη
Βουλή, για να αλλάξουν οι ηθικοί κανόνες σε αυτή τη Βουλή και
για να σπάσει η «οµερτά» και η πειθαρχία και η αλληλεγγύη ανά-
µεσα στα δύο µεγάλα κόµµατα και η σιωπή των εντίµων που
υπάρχουν στα δύο µεγάλα κόµµατα, αλλά φοβούνται µε τη «λο-
γική του µαντριού», έτσι ώστε κάποτε να υπάρξουν εξεταστικές
επιτροπές που θα οδηγήσουν σε αποτέλεσµα, να κάτσουν πολι-
τικοί στο σκαµνί, να οδηγηθούν πολιτικοί στη φυλακή. 

Ήµουν στο Ευρωκοινοβούλιο και άκουσα µε χαρά ότι κάποιος
Υπουργός τιµωρήθηκε µε φυλάκιση -ήταν στην αγγλική βουλή-
για παραπτώµατα τα οποία µπροστά στα σκάνδαλα που εµείς
υποτίθεται ότι εξετάζουµε εδώ, είναι πταίσµατα.

Εάν δεν αλλάξει αυτό µε ποιο ηθικό και πολιτικό δικαίωµα αυτή
η Βουλή και αυτή η πλειοψηφία µπορεί να λέει στο όνοµα των
ελλειµµάτων, των χρεών και της απειλής χρεοκοπίας ότι σου
κόβω το µισθό, σου κόβω τη σύνταξη, σου κόβω τη ζωή, σου µαυ-
ρίζω το µέλλον, σε οδηγώ στην ανεργία;

Έχετε σκεφθεί ποτέ, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας Δηµοκρατίας, γιατί πολλά τα ψηφίζετε από κοινού, ότι εδώ
πέρα υπάρχει ένα τεράστιο ηθικό έλλειµµα στην πολιτική σας και
ότι όταν υπάρχει αυτή η ατιµωρησία, η οποία θα επιβραβευθεί
και θα γιγαντωθεί στο τέλος αυτής της συνεδρίασης µε την ψη-
φοφορία, δεν θα έχετε ηθικό δικαίωµα να µας φέρετε τα επόµενα
νέα µέτρα εν όψει της λήψης της έκτης δόσης µε το ίδιο επιχεί-
ρηµα ότι πρέπει να πάρουµε και άλλα µέτρα γιατί πέσαµε έξω
στα προηγούµενα και πρέπει να φορέσουµε αυτά τα µέτρα
στους µισθωτούς, τους συνταξιούχους, στους φτωχότερους,
γιατί αλλιώς η Ελλάδα θα χρεοκοπήσει;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόε-
δρε.

Αυτό το πολιτικό σύστηµα που οδήγησε την Ελλάδα στα πρό-
θυρα της χρεοκοπίας και βαρύνεται και µε τεράστια σκάνδαλα,
είναι ένα σύστηµα που δεν µπορεί να δώσει τη λύση. Είναι αδύ-
νατον αυτοί που προκάλεσαν τη βαριά ασθένεια, να µας βγάλουν
από αυτά τα χάλια φορώντας απλώς την άσπρη µπλούζα του για-
τρού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Παναγιώτης Ρήγας

για οχτώ λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλώ-

ντας απολύτως ειλικρινά θεωρώ ότι είναι ευθύνη όλων που µία
πολύ κρίσιµη, ιδιαίτερα σοβαρή για το Κοινοβούλιο και το πολι-
τικό σύστηµα υπόθεση, το σκάνδαλο «SIEMENS», που συνδέεται
µε το καθολικό αίτηµα για κάθαρση και διαφάνεια, έχει καταντή-
σει να είναι µια βαρετή και µάλλον αδιάφορη για το Κοινοβούλιο
συζήτηση.

Επίσης, έχει οδηγηθεί στο να είναι µια ανταλλαγή πολιτικών
επιχειρηµάτων και προσπάθειας µετακύλησης από το ένα κόµµα
στο άλλο της ευθύνης για το σκάνδαλο, για τη διαφθορά και για
το χειρισµό αυτής της υπόθεσης.

Άκουσα τους συναδέλφους µε προσοχή. Ο κ. Νεράντζης,
όπως πάντα, ιδιαίτερα γλαφυρός και χαριτωµένος στο λόγο του,
διάνθισε την οµιλία του µε παροιµίες, ανεκδοτάκια για να χαλα-
ρώσει λίγο την ατµόσφαιρα. Δεν θα έλεγα ότι είναι ο καλύτερος
τρόπος για να τοποθετηθούµε σε µια υπόθεση πολύ σοβαρή.
Μάλιστα, είναι µια υπόθεση για την οποία πάλεψαν επί αρκετούς
µήνες για να αναδειχθούν στοιχεία της αλήθειας αρκετοί συνά-
δελφοι απ’ όλα τα κόµµατα και από το κόµµα της Νέας Δηµο-
κρατίας, συνάδελφοι, όµως, που σήµερα δεν είναι εδώ. Αυτό δεν
θέλω να το αποδώσω κάπου, µου γεννάει, όµως, κάποια ερωτη-
µατικά. Οι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, που κατ’ εξοχήν
χειρίστηκαν αυτήν την υπόθεση στην εξεταστική επιτροπή, σή-
µερα δεν βρίσκονται εδώ και δεν τοποθετούνται για το συγκεκρι-
µένο θέµα. Για µένα αυτό κάτι λέει.

Από την άλλη πλευρά, ας µπούµε λίγο στην ουσία της υπόθε-
σης χωρίς νοµικίστικη προσέγγιση. Υπήρξε σκάνδαλο; Ναι ή όχι;
Αποδείχθηκε ότι έχει υπάρξει ροή «µαύρου» χρήµατος σε κόµ-
µατα, πρόσωπα πολιτικά, υπηρεσιακούς παράγοντες; Το αγνοεί
ή διαφωνεί κανένας µε αυτό; Προφανώς, όχι.

Ποιο είναι το λογικό συµπέρασµα που βγάζει κάποιος που
ακούει ότι πράγµατι µέσα από τις εργασίες της εξεταστικής επι-
τροπής αποκαλύφθηκε ότι εδώ έχουµε το µεγαλύτερο, ίσως,
σκάνδαλο στη σύγχρονη Ελλάδα, όπου τεράστια ποσά διακινή-
θηκαν για να εισπραχθούν ως µίζες από υπηρεσιακούς παράγο-
ντες, πολιτικά πρόσωπα και γι’ αυτό το σκάνδαλο θα πρέπει να
αποδοθούν ευθύνες; 

Το ΠΑΣΟΚ, µέσα από το πόρισµά του, κάνει κάποιες προτά-
σεις. Καταλήγει στο να ζητηθεί η παραποµπή στην προανακρι-
τική επιτροπή, αφού πρώτα απερρίφθη η αίτηση για παραποµπή
στο γνωµοδοτικό συµβούλιο, η διερεύνηση της πιθανής ενοχής
δύο πρώην Υπουργών, του κ. Μαρκογιαννάκη και του κ. Αλογο-
σκούφη. 

Γιατί αυτό; Γιατί µόνο αυτούς εντοπίσαµε ότι ενέχονται σ’
αυτήν την υπόθεση; Προφανώς, όχι. Αναφέρονται και άλλα ονό-
µατα. Όµως, είναι ξεκάθαρο ότι εκεί υπάρχει συγκεκριµένος
λόγος και δεν θέλουµε να κοροϊδεύουµε τον εαυτό µας. Λέµε ότι
δεν υπάρχει περίπτωση να διερευνηθούν από προανακριτική επι-
τροπή γιατί δεν έγιναν κατά την υπηρεσία αυτά τα αδικήµατα και,
εποµένως, θα ήταν σαν να κοροϊδεύαµε, πράγµατι, το Σώµα και
όλους εµάς αν προχωρούσαµε σε µια τέτοια παραποµπή.

Όµως, στο πόρισµά του το ΠΑΣΟΚ δεν αφήνει έξω ούτε αυτό
που τα κόµµατα της Αριστεράς, δηλαδή οι συνάδελφοι, ο κ. Πα-
φίλης και ο κ. Παπαδηµούλης, θέλουν να βγει. «Αφήσατε…» -λέει-
«…έξω τα πολιτικά κόµµατα και δεν αναφέρεστε καθόλου για τη
µεγάλη ευθύνη που έχουν και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία». 

Το ΠΑΣΟΚ είχε το θάρρος, εκτός αν κάποιοι δεν ανέγνωσαν
το πόρισµα, να έχει ειδικό κεφάλαιο στο πόρισµα του στη σελίδα
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240, που µε θάρρος και παρρησία αναφέρεται στην ευθύνη των
πολιτικών κοµµάτων. Λέει, όµως, το εξής: «Η εξεταστική επι-
τροπή δεν έχει κατά νόµο την αρµοδιότητα για τον έλεγχο της
χρηµατοδότησης των πολιτικών κοµµάτων». Άρα, αυτήν τη
στιγµή έργο της επιτροπής δεν είναι να εξετάσει την ευθύνη των
κοµµάτων γενικά και αφηρηµένα, αλλά είναι να εξετάσει και να
διερευνήσει την ευθύνη προσώπων, Υπουργών, Υφυπουργών,
που έχουν υπηρετήσει κατά τη διάρκεια αυτής της επίµαχης πε-
ριόδου. 

Δεν αποκρύπτουµε, λοιπόν, ούτε αποσιωπούµε ούτε θέλουµε
να αποκρύψουµε την ευθύνη που, πράγµατι, υπήρξε των πολιτι-
κών κοµµάτων. Όµως, το πόρισµα όφειλε και οφείλει να καταλή-
ξει στη διερεύνηση ευθυνών συγκεκριµένων προσώπων. Και
αυτό κάνουµε. 

Η Νέα Δηµοκρατία µε το πόρισµά της τι λέει; «Υπό τα δεδο-
µένα αυτά φρονούµε ότι από όλα τα ως άνω πραγµατικά περι-
στατικά που αναφέρονται στο ενιαίο κείµενο έχουν προκύψει
σαφείς πολιτικές ευθύνες των κατωτέρω προσώπων». Και ποια
είναι αυτά τα πρόσωπα; Επειδή η Νέα Δηµοκρατία µίλησε για µο-
νοµέρεια. Είπε ότι «το ΠΑΣΟΚ βρήκε τους δικούς µας και τους
έβγαλε στη σέντρα». Το ΠΑΣΟΚ έστω και µε τη λογική που είπατε
της ίσης κατανοµής ευθυνών συµπεριέλαβε προς διερεύνηση και
στελέχη τα οποία ανήκουν στον πολιτικό χώρο του ΠΑΣΟΚ. Για
να δούµε, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία σε ποιους αποδίδει ευθύ-
νες: Κωνσταντίνο Σηµίτη, Γιάννο Παπαντωνίου, Ευάγγελο Μαλέ-
σιο, Αθανάσιο Τσοχατζόπουλο, Αναστάσιο Μαντέλη, Νικόλαο
Χριστοδουλάκη, Γιώργο Παπακωνσταντίνου, Χρίστο Βερελή.
Αυτοί κατά τη Νέα Δηµοκρατία είναι οι πολιτικά υπεύθυνοι του
σκανδάλου. 

Αποδίδετε, λοιπόν, πολιτικές ευθύνες µόνο σε πολιτικά πρό-
σωπα που ανήκουν στο χώρο του ΠΑΣΟΚ και κατά την άποψή
σας ένα καραµπινάτο σκάνδαλο, όπου είναι φανερό ότι και πολι-
τικά πρόσωπα έχουν λαδωθεί –για να το πούµε απλά- δεν τα ανα-
φέρετε καν. 

Ας αναφέρατε έστω του ΠΑΣΟΚ µόνο. Τι σόι πόρισµα είναι
αυτό, από τη στιγµή που ένα σκάνδαλο για το οποίο υπάρχουν
σαφέστατες ευθύνες πολιτικών προσώπων, καταλήγει από την
πλευρά σας να είναι ένα σκάνδαλο για το οποίο επτά πρώην
Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ έχουν πολιτικές ευθύνες; Γιατί, λοιπόν, αν
εσείς θεωρείτε ότι είναι σκάνδαλο –και το είπατε- ότι είναι «πρά-
σινο» σκάνδαλο –και αυτό το είπατε- δεν αναφέρεστε έστω µο-
νοµερώς σε κάποια πολιτικά πρόσωπα του ΠΑΣΟΚ, για να
διερευνηθεί ποιοι πήραν τα χρήµατα; Σας εµπόδιζε κανένας, αν
δεν σας άρεσαν αυτοί τους οποίους παραπέµπει το ΠΑΣΟΚ, να
βρείτε εσείς, µετά από τη συµµετοχή σας στην εξεταστική επι-
τροπή, ποιοι είναι τελικά αυτοί οι πολιτικοί που ενέχονται σε αυτό
το σκάνδαλο; Να διερευνηθούν οι ευθύνες τους. Δεν το κάνετε
ούτε αυτό. Και ενώ δεν κάνετε αυτό το πράγµα, σηκώνεστε και
φεύγετε για άλλη µία φορά, για να µη συµµετάσχετε σε αυτήν
τη διαδικασία. 

Υπενθυµίζω –πράγµα που δεν το ανέφερε καθόλου ο κ. Νερά-
ντζης- ότι δύο φορές πριν γίνει κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ σηκωθή-
κατε ως κυβέρνηση και αποχωρήσατε. Αρνηθήκατε έντονα και
επίµονα να διερευνηθεί το συγκεκριµένο σκάνδαλο. Είναι φα-
νερό, λοιπόν, ότι δεν θέλατε και δεν θέλετε να γίνει αποκάλυψη,
να γίνει διερεύνηση, διαλεύκανση της αλήθειας. 

Μην έρχεστε, λοιπόν, τώρα να εµφανίζεστε ως κατήγοροι και
ως µάρτυρες υπεράσπισης κάποιων πρώην Υπουργών, για τους
οποίους εµείς ζητάµε περαιτέρω διερεύνηση. Δεν τους θεω-
ρούµε ενόχους. Θέλουµε να παραπεµφθούν στην προανακριτική
επιτροπή, για να διερευνήσει πιθανόν ενοχή τους. 

Άρα, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς είχαµε και το θάρρος
και την ευθύνη και την εντιµότητα να φθάσουµε τα πράγµατα
µέχρι τέλους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε. 
Πράγµατι, είναι σήµερα η ώρα των Βουλευτών. Και αν κάποιοι

από εµάς –εγώ δεν είµαι ανάµεσα σε αυτούς, αλλά καταλαβαίνω
τους συναδέλφους- ζήτησαν ονοµαστική ψηφοφορία για την πα-
ραποµπή, δεν το έκαναν προφανώς για να στηρίξουµε την κοµ-

µατική γραµµή. Το έκαναν ως ένα ακραίο µέσο, για να «υποχρε-
ώσουµε» τον κάθε συνάδελφο να αναλάβει τις ευθύνες του, να
αναλάβει τις ευθύνες του απέναντι σε µία υπόθεση η οποία δεν
πρέπει να καλύπτεται ούτε από συναισθηµατισµούς ούτε από πι-
θανόν άλλα συµφέροντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Είπατε, επίσης, κύριοι συνάδελφοι –δεν
απευθύνοµαι τώρα στη Νέα Δηµοκρατία, αλλά στο ΣΥΡΙΖΑ, λεί-
πει ο συνάδελφος ο κ. Παπαδηµούλης- ότι εν πάση περιπτώσει
πρόθεσή µας είναι το κουκούλωµα. Ε, λοιπόν, όχι. 

Δεν είναι, όµως και πρόθεσή µας αυτό που παγίως και εξ
αρχής επιδιώκει τουλάχιστον ο ΣΥΡΙΖΑ, όπως τον εξέφρασε ο κ.
Παπαδηµούλης. Για αυτούς ουδεµία σηµασία έχει να αποκαλυ-
φθούν τα σκάνδαλα, να βρεθούν οι ένοχοι και να τιµωρηθούν. Ο
µοναδικός τους στόχος είναι η περαιτέρω απαξίωση του πολιτι-
κού συστήµατος, η χρέωση στα δύο µεγάλα κόµµατα της συνο-
λικής ευθύνης για το ότι έχουµε φθάσει µέχρι σήµερα εδώ,
προφανώς επιδιώκοντας να προσποριστούν κοµµατικά οφέλη.

Τα πράγµατα δεν είναι έτσι. Ο κόσµος πράγµατι βλέπει ότι εί-
µαστε κατώτεροι των περιστάσεων. Εµείς είµαστε αποφασισµέ-
νοι, έστω και αν αυτή την φορά δεν πλειοψηφήσει η πρότασή
µας, να προχωρήσουµε θεωρώντας ότι είναι καθήκον µας να
αποκαλυφθεί η αλήθεια. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακο-
λουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµε-
ρώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης
και λειτουργίας της Βουλής είκοσι εύζωνοι και ένας συνοδός
αξιωµατικός της Προεδρικής Φρουράς. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε τον Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας, κ.
Σταύρο Καλαφάτη.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε σήµερα σε µια

διαδικασία που ουσιαστικά ολοκληρώθηκε στις 21 Ιουλίου του
2011, οπότε και η σχετική πρόταση των εκατό οκτώ Βουλευτών
του ΠΑΣΟΚ δεν συγκέντρωσε την απαραίτητη πλειοψηφία σε µυ-
στική ψηφοφορία που ακολούθησε. 

Η διαδικασία επαναλαµβάνεται σήµερα χωρίς πραγµατικά να
καταλαβαίνει κανείς τι καινούργιο µπορεί να προστεθεί σε ένα
θέµα, βεβαίως ιδιαίτερα σηµαντικό, για το οποίο όµως η Βουλή
ουσιαστικά έχει αποφανθεί και µάλιστα µε τρόπο που έδειξε ότι
οι συνάδελφοι Βουλευτές από όλες τις πτέρυγες και θέλουν και
µπορούν να στέκονται στο ύψος τους, όταν αυτό απαιτείται από
τις περιστάσεις, κάτι που φρονώ και προσδοκώ ότι θα επιτευχθεί
και σήµερα. 

Ωστόσο η διαχείριση του σκανδάλου «SIEMENS» εν γένει, που
ταλάνιζε µε δραµατικές επιπτώσεις το πολιτικό, κοινωνικό και οι-
κονοµικό σύστηµα της χώρας µας, είναι µια ιδιαίτερα σοβαρή
υπόθεση. Και αν το πολιτικό σύστηµα θέλει να αντιµετωπίσει µε
θετικό τρόπο µία τόσο δύσοσµη και δυσάρεστη υπόθεση, θα
πρέπει να την αντιµετωπίσει µε τέτοιο τρόπο, ώστε να χαράξει
ένα νέο δρόµο που θα οδηγήσει σε ένα διαφορετικό αξιακό, πο-
λιτικό και κοινωνικό σύστηµα. Να θεµελιώσει επιτέλους τις απα-
ραίτητες γέφυρες για τη µετάβαση από το λόγο στη δράση, να
τραβήξει ξεκάθαρες διαχωριστικές γραµµές µεταξύ του φαίνε-
σθαι και του πράττειν, να υπερασπιστεί σθεναρά το επί της ου-
σίας εις βάρος του κατ’ επίφασιν, να υπάρξει και από την πλευρά
της πολιτικής για το κεφαλαιώδες ζήτηµα της καταπολέµησης
της διαφθοράς που αποτελεί άλλωστε δείγµα ποιότητας της δη-
µοκρατίας, ένα διά ταύτα που θα απαντά στα ερωτήµατα που κα-
θηµερινά ταλανίζουν τον πολίτη και εν τέλει αφορούν την ίδια
την επάρκεια του πολιτικού συστήµατος να ανταποκριθεί στις
απαιτήσεις σήµερα της κοινωνίας. 
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Σε αυτή την αµείλικτη κοινωνική και πολιτική πραγµατικότητα
θα περίµενε κανείς από εκείνο το κόµµα που θεσµικά, συνταγ-
µατικά και κοινοβουλευτικά έχει τον πρώτο λόγο να δείξει κάποια
θετικά δείγµατα γραφής. Δυστυχώς η όλη συµπεριφορά του, συ-
µπεριλαµβανοµένης και εκείνης σχετικά µε το υπό συζήτηση
θέµα µας, αποδεικνύουν το αντίθετο. 

Το ΠΑΣΟΚ παραµένει αθεράπευτα ΠΑΣΟΚ, εµπνευστής και
συνεχιστής της θεωρίας της ήσσονος προσπάθειας, πιστό και
εµµένον στη φιλοσοφία των κολλητών και όχι των εκλεκτών ανα-
φορικά τόσο µε τον ιδιωτικό όσο και µε το δηµόσιο τοµέα, το
open gov παρέδωσε πνεύµα γρήγορα, συνεχίζει να επιδεικνύει
την απίστευτη έφεση στην προχειρότητα και στις παλινωδίες. Βέ-
βαια, εξακολουθεί να επενδύει µε θρησκευτική ευλάβεια στο λαϊ-
κισµό, στοιχείο έµφυτο µε την ιδιοσυγκρασία του, από τις
πρώτες µέρες ίδρυσής του. Όλα αυτά είναι εµφανή και στο θε-
µελιώδες ζήτηµα της «SIEMENS» και των συµπαροµαρτούντων
όπως θα επιδιώξω να αναλύσω διεξοδικότερα ακολούθως. 

Αντίθετα η Νέα Δηµοκρατία είναι παρούσα και πρωτοπόρα
στην προάσπιση αυτού του νέου πολιτικού και κοινωνικού διακυ-
βεύµατος αναδεικνύοντας και υπερασπίζοντας χαρακτηριστικά
του, που είναι απαραίτητα, χρήσιµα αλλά και ωφέλιµα για µια νέα
Ελλάδα, για µία ευλόγως απαιτητική και σε αυτόν τον τοµέα ελ-
ληνική κοινωνία. 

Αποτυπώνεται δε η βούληση, αλλά και τα αποτελέσµατα αυτής
της οπτικής της Νέας Δηµοκρατίας στη συστηµατική προσπά-
θεια που ολοκληρώνεται σχετικά µε τη διαµόρφωση των προτά-
σεών της στο πλαίσιο της συνταγµατικής Αναθεώρησης και
βέβαια ειδικότερα στην πρόταση νόµου που κατέθεσε για επα-
νέλεγχο του «πόθεν έσχες» από ανεξάρτητους δικαστικούς όλων
όσων διετέλεσαν Αρχηγοί κρατών, Υπουργοί, Υφυπουργοί και
άλλοι από το 1974 και µετά, αποδεικνύοντας στην πράξη ποιο
κόµµα υπηρετεί την έννοια της ευθύνης και της αξιοπιστίας και
ποιο όχι. 

Το ΠΑΣΟΚ δυστυχώς τηρεί αντίστροφη πορεία. Σε κρίσιµους
τοµείς και σε έννοιες κλειδιά, όπως είναι για την ευηµερία και την
ανάπτυξη της χώρας, τις περισσότερες φορές έχει επιλέξει να
πάρει αντίθετο δρόµο. 

Στις έννοιες αξιοκρατία, αλήθεια, αποτελεσµατικότητα, ίσες
ευκαιρίες, δικαιοσύνη, υπευθυνότητα το ιστορικό του ΠΑΣΟΚ, ο
φάκελός του είναι βαρύς. Δυστυχώς το ίδιο συµβαίνει και στο
σκάνδαλο «SIEMENS».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα την τιµή να συµµετέχω
στην αρµόδια επιτροπή για την διαλεύκανση του σκανδάλου
«SIEMENS», διαισθανόµενος βέβαια και το βάρος της ευθύνης
απέναντι στον ελληνικό λαό.

Αναλώθηκαν πάνω από οκτακόσιες ώρες συνεδριάσεων µέσα
σε ένα περίπου χρόνο µε τριακόσιες χιλιάδες έγγραφα για µια
υπόθεση που ταλανίζει την Ελλάδα τα τελευταία χρόνια. Ήταν
µια επονείδιστη, αλλά συνάµα ιερή –θα έλεγα- διαδικασία. 

Και όσο και αν η κοινή γνώµη είχε και έχει διαµορφωθεί µε τέ-
τοιο τρόπο, ώστε να περιµένει από τους Βουλευτές να «βάλουν»,
επιτέλους, κάποιον συνάδελφό τους στη φυλακή -κάτι, βέβαια,
που δεν προβλέπεται ούτε από το Σύνταγµα ούτε από τη νοµο-
θεσία ούτε από τον Κανονισµό της Βουλής- και όσο και αν η
πίεση ήταν ασφυκτική, τα µέσα πενιχρά, η στήριξη στο έργο της
επιτροπής αναιµική, καταφέραµε να αναδείξουµε κρίσιµα στοι-
χεία, που βοηθούν και την πρόοδο των διαδικασιών στην τακτική
δικαιοσύνη. 

Όσοι γνωρίζουν το βάθος, τις παραµέτρους και την ουσία
αυτής της υπόθεσης δύσκολα θα διαφωνήσουν σε αυτό, όπως
και δύσκολα θα διαφωνήσουν και σε όσα αναφέρονται στο πόρι-
σµα της Νέας Δηµοκρατίας στο τέλος αυτής της επίπονης προ-
σπάθειας. 

Εγώ σήµερα δεν θα επαναλάβω τις ήδη διατυπωθείσες θέσεις
της παράταξής µας. Οφείλω, όµως, να επισηµάνω µερικά σηµεία
που αφορούν την υπόθεση «SIEMENS» και που αποτυπώνουν
ανάγλυφα τον τρόπο αντιµετώπισης του ζητήµατος, κυρίως, από
την πλευρά του ΠΑΣΟΚ, για να γίνει πλήρως κατανοητή η ανε-
δαφικότητα και η έλλειψη ουσιαστικής βάσης για τη σηµερινή
συζήτηση. 

Ενδεικτικά αναφέρω, πρώτον, την περίφηµη έκφραση «να µα-

τώσουµε». Είναι ωραία έκφραση. Αλήθεια, είναι πολύ δυνατή,
όταν βγαίνει από τα χείλη ενός Πρωθυπουργού και µάλιστα όταν
αφορά ένα τόσο σηµαντικό ζήτηµα, τα θεµέλια του οποίου βρί-
σκονται, όπως συνάγεται από τα πραγµατικά περιστατικά, στις
περιόδους που κυβέρνησε το ΠΑΣΟΚ, δηµιουργεί εκκωφαντικό
θόρυβο. Διότι, προφανώς, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός υπονοούσε
–και όλοι έτσι το κατάλαβαν- ότι το ΠΑΣΟΚ, µε αφορµή τη σύ-
σταση εξεταστικών επιτροπών για σκάνδαλα ή δήθεν σκάνδαλα,
θα έκανε πρώτο τα βήµατα για αυτοκάθαρση. 

Το αποτέλεσµα όλου αυτού του θορύβου το βλέπουµε, κύριοι
συνάδελφοι: Η µε παράτες εξαγγελθείσα αυτοκάθαρση για το
ΠΑΣΟΚ ξεκινά καθαρίζοντας τους άλλους και µάλιστα, σύµφωνα
µε τη λογική ΠΑΣΟΚ, εκείνους που δεν φταίνε. Είναι αλήθεια δυ-
νατόν να πιστέψει κανείς ότι για το σκάνδαλο «SIEMENS», που
έχει τις ρίζες του δεκαετίες πίσω, τελικά υπεύθυνοι είναι ο κ. Αλο-
γοσκούφης και ο κ. Μαρκογιαννάκης;

Δεύτερον, η έννοια του «δρόµου του χρήµατος». Βασική αρχή
διαλεύκανσης τέτοιου είδους ζητηµάτων είναι εκείνη που αναφέ-
ρεται στο δρόµο του χρήµατος. Αυτή ήταν και η θέση ουσιώδους
µάρτυρος, ο οποίος απαντώντας µάλιστα σε δική µου ερώτηση,
µάς είπε ότι σωστό είναι να ακολουθήσουµε τη διαδροµή του
µαύρου χρήµατος, ξεκινώντας, φυσικά, από την αφετηρία. 

Η αφετηρία δεν είναι, βέβαια, το 2007, το 2008 και το 2009,
αλλά, παραδείγµατος χάρη, το 1997, ηµεροµηνία υπογραφής
των «χρυσών συµφωνιών» για ΟΣΕ και ΟΤΕ -θυµίζω ότι από
1/1/1998 ίσχυε ο θεσµός των διεθνών διαγωνισµών και στην Ελ-
λάδα- αλλά είναι και το 2003, ηµεροµηνία που έκλεισε η σύµβαση
για το σύστηµα ασφάλειας των Ολυµπιακών Αγώνων. Αυτές είναι
οι κρίσιµες περίοδοι, οι ύποπτες περίοδοι. Ήταν τότε Υπουργός
ο κ. Αλογοσκούφης και ο κ. Μαρκογιαννάκης;

Τρίτον, πραγµατικά, ο κάθε Βουλευτής έχει τη δυνατότητα να
αξιολογήσει και να εκτιµήσει τα γεγονότα. Ωστόσο, στο πλαίσιο
της πολιτικής δικονοµίας και όσον αφορά τα µέσα αποδείξεως,
η οµολογία συγκαταλέγεται ως το πιο ισχυρό απ’ αυτά, κάτι µά-
λιστα που δεν επιδέχεται αµφισβήτησης. Οµολογία για παρά-
νοµη συµπεριφορά όσον αφορά τη «SIEMENS» τους
προηγούµενους µήνες είχαµε από τον κ. Τσουκάτο και τον κ. Μα-
ντέλη και εµείς εδώ, κύριοι συνάδελφοι, περί άλλα τυρβάζουµε. 

Τέταρτον, επιχειρήθηκε κατά τη διάρκεια της λειτουργίας της
επιτροπής να εφευρεθεί «γαλάζιος» εµπλεκόµενος Υπουργός.
Ποιος δεν θυµάται το περίφηµο «cabinet member», που κάποιοι
πρόθυµα και πρόχειρα έστερξαν να µεταφράσουν ως µέλος του
Υπουργικού Συµβουλίου επί Νέας Δηµοκρατίας και τα περίφηµα
αρχικά «apt», ως δήθεν αρχικά κωδικού τραπέζης που κατατέθη-
καν τάχα χρήµατα, για να αποδειχθεί τελικά ότι το «apt» ήταν
apartment, ότι αναφερόταν σε έναν επιπλοποιό και ότι δεν
υπήρχε κανένας «γαλάζιος» Υπουργός! Τα θυµάµαι χαρακτηρι-
στικά, γιατί είχα συµβάλει προσωπικά στο µεταφραστικό έργο
εκείνης της περιόδου. 

Τέλος, είναι σηµαντικό η προσπάθεια της διαλεύκανσης του
σκανδάλου «SIEMENS» να είναι διαρκής και ειλικρινής. Αυτό
ισχύει για τη Νέα Δηµοκρατία. Όχι, όµως, και για το ΠΑΣΟΚ. Γιατί
αλλιώς το ΠΑΣΟΚ δεν θα είχε απορρίψει το 2003 την αίτηση της
Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση εξεταστικής επιτροπής αναφο-
ρικά µε την υπογραφή της σύµβασης µε τη SAIC και τη
«SIEMENS» ούτε θα είχε επιδείξει τη στάση που επέδειξε το 1997
απέναντι στον Υπουργό κ. Καστανίδη σχετικά µε τη µαταίωση του
σχεδίου για την υλοποίηση προγραµµατικής υπόσχεσης που είχε
δώσει τότε η κυβέρνηση σχετικά µε την ίδρυση Ανεξάρτητης
Αρχής Διαφάνειας για τη Νοµιµότητα των Προµηθειών ούτε θα
αδιαφορούσε για το πολύ συγκεκριµένο σχέδιο νόµου που κατέ-
θεσε η Νέα Δηµοκρατία, µε επικεφαλής τον Πρόεδρό της Αντώνη
Σαµαρά για επανεξέταση όλων των Υπουργών, Υφυπουργών και
Προέδρων κοµµάτων από το 1974 και µετά. 

Και βέβαια δεν είδαµε καµµία παρέµβαση του ελληνικού κρά-
τους στη «SIEMENS», ώστε να κατονοµάσει όλους αυτούς οι
οποίοι ήταν αυτουργοί παράνοµης και αντισυµβατικής συµπερι-
φοράς, πράγµα το οποίο εµείς, ως επιτροπή, είχαµε ζητήσει και
ούτε διαπιστώσαµε κάποια στοιχειώδη –έστω- προσπάθεια της
ελληνικής Κυβέρνησης, όπως πάλι ως επιτροπή είχαµε ζητήσει,
για άσκηση αγωγής, ώστε να αποκατασταθεί, έστω και σε αστικό
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επίπεδο, η ζηµιά του ελληνικού δηµοσίου. 
Αντ’ αυτών τι είδαµε, κύριοι συνάδελφοι; Είδαµε ξαφνικά και

χωρίς να αναφέρεται πουθενά κατά τη διάρκεια της συζήτησης
στην επιτροπή πρώτα το όνοµα του κ. Αλογοσκούφη, δίχως να
υπάρχει ούτε ένα στοιχείο εις βάρος του, δίχως να υπάρχει ούτε
µία επιβαρυντική κατάθεση µάρτυρα εναντίον του. Έτσι ξαφνικά.
Επιβάλλεται προφανώς για κάποιους λόγους να βρεθεί ή ακόµα
και να εφευρεθεί κάποιος εµπλεκόµενος Υπουργός «γαλάζιας»
αποχρώσεως και για το σκοπό αυτό από ό,τι βλέπουµε, επιστρα-
τεύτηκαν και άρθρα, τα οποία δεν τυγχάνουν καν εφαρµογή στην
περίπτωση του εν λόγω Υπουργού ως εποπτεύοντος τον ΟΤΕ.
Αναφέροµαι συγκεκριµένα στα άρθρα 7, 8 και 10 του ν.
3429/2005. 

Εγκαλείται, συνεπώς, ο κ. Αλογοσκούφης ότι δήθεν δεν εφάρ-
µοσε αυτές τις διατάξεις, ενώ αυτές δεν έχουν εφαρµογή στον
ΟΤΕ, αφού είναι σαφές ότι στον ΟΤΕ, όπως και σε οποιαδήποτε
εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο ανώνυµη εταιρεία στην οποία συµ-
µετέχει το δηµόσιο, εφαρµόζεται το άρθρο 16 του ν.3429/2005.
Είναι προφανές, όπως συνάγεται από τη νοµοθεσία, ότι ο Υπουρ-
γός Οικονοµίας και Οικονοµικών δεν έχει καµµία αρµοδιότητα
εποπτείας και ελέγχου των πράξεων της διοίκησης σε εισηγµένη
στο Χρηµατιστήριο ανώνυµη εταιρεία, όπως ο ΟΤΕ, πέραν αυτών
που προβλέπονται για οποιαδήποτε ανώνυµη εταιρεία. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Δεν υπάρχει, συνεπώς, κανένα θέµα για τον κ. Αλογοσκούφη,
όπως µετέωρες είναι και οι κατηγορίες για τον κ. Μαρκογιαν-
νάκη, ο οποίος κλήθηκε να διαχειριστεί υπογραφείσα συµφωνία
και το έκανε αυτό βάσει συµβουλών πλήθους υπηρεσιακών πα-
ραγόντων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας θα πρέπει να τονίσουµε ότι φαίνεται ότι είναι πο-
λιτικά ανορθόδοξο, ηθικά απαράδεκτο και νοµικά αβάσιµο να επι-
χειρείται η παραποµπή των δύο για την περαιτέρω διερεύνηση
δήθεν ποινικών ευθυνών τους. Είχαµε πολλά άλλα να πράξουµε
και έχουµε ακόµα να πράξουµε, κύριοι συνάδελφοι, αν θέλουµε,
πράγµατι, να προσφέρουµε υπηρεσίες σε ζητήµατα τύπου
«SIEMENS». Δεν έχουµε παρά να εφαρµόσουµε στην πράξη πο-
λιτικές που θα εξουδετερώνουν τέτοια φαινόµενα. Η Νέα Δηµο-
κρατία έχει έγκαιρα και έγκυρα υποδείξει ήδη τον κατάλληλο
δρόµο για να επιτευχθεί αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει η κ. Βασιλική Τσόνογλου-Βυλλιώτη, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα για τρίτη φορά συζη-
τείται επί της ουσίας το σκάνδαλο της «SIEMENS». Χαίροµαι το
ότι υπάρχει οµολογία από όλες τις παρατάξεις ότι πρόκειται για
ένα δυσώδες σκάνδαλο, για γκρίζες ζώνες της νεότερης ιστο-
ρίας της χώρας µας και ως τέτοιο αντιµετωπίζεται από όλες ανε-
ξαρτήτως τις παρατάξεις.

Για να υπάρξει σκάνδαλο, όµως, δεν υπάρχουν δράστες, δεν
υπάρχουν ηθικοί αυτουργοί, άνθρωποι οι οποίοι έλαβαν µαύρο
χρήµα; Γιατί τη ροή του µαύρου χρήµατος και τη διαδροµή στη
χώρα µας τη βρήκαµε σε αυτήν την εργώδη και κοπιώδη προ-
σπάθεια πολύµηνης εργασίας -εκατόν σαράντα πέντε µάρτυρες
τουλάχιστον και αυτή ήταν όλη η προσπάθεια- για το αν πράγ-
µατι αυτές οι συµβάσεις που καταρτίστηκαν στη χώρα µας εξε-
λίχθηκαν ανωµάλως, αν µε αυτές τις συµβάσεις κάποιοι διευ-
κόλυναν την υπερκερδοφορία της «SIEMENS» και αν, πράγµατι,
έχουν να κάνουν µε πολιτικά ή και φυσικά πρόσωπα. 

Ποιος ζήτησε τις εξεταστικές επιτροπές; Ο Γιώργος Παπαν-
δρέου και σαν αντιπολίτευση –και να µην το ξεχνάµε- και σαν
Πρόεδρος της Κυβέρνησης είχε ως πρώτο και κύριο µέληµά του
τη διαφάνεια και την κάθαρση στο δηµόσιο βίο, το ότι, πράγµατι,
πρέπει να τιµωρούνται, να λογοδοτούν εκείνοι οι οποίοι ασκούν

πολιτική εξουσία.
Όταν το Φεβρουάριο του 2008 προτάθηκε η σύσταση Εξετα-

στικής Επιτροπής της «SIEMENS», γιατί από τότε υπήρξαν ενδεί-
ξεις ότι πρόκειται περί δυσώδους σκανδάλου, η Νέα Δηµοκρατία
φυγοµάχησε. Όταν το Μάρτιο του 2009 ήρθε δεύτερη πρόταση,
η Νέα Δηµοκρατία φυγοµάχησε. Το Μάιο του 2009 σφραγίστηκε
η Βουλή νύχτα. Γιατί; Ήταν έτοιµη η δικογραφία παραποµπής
για πολιτικά πρόσωπα και η Νέα Δηµοκρατία επί Κωνσταντίνου
Καραµανλή σφράγισε τη Βουλή ακριβώς για να προλάβει να πα-
ραγραφούν πράξεις οι οποίες τελέστηκαν µεταξύ του 2004-2009.

Ποιοι, λοιπόν, είναι εκείνοι οι οποίοι υπονοµεύουν τους θε-
σµούς; Τι κάνει σήµερα το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης; 

Η πρόταση για την άσκηση δίωξης κατά προσώπων της παρα-
γράφου 1 του άρθρου 153 υποβάλλεται γραπτώς και υπογράφε-
ται τουλάχιστον από τριάντα Βουλευτές, διαφορετικά είναι
απαράδεκτη. 

Είχε η Νέα Δηµοκρατία άποψη για το πόρισµα; Είχε. Το έλεγε
«σκάνδαλο πράσινο». Είχε τη νοµική δυνατότητα να υποβάλει
πρόταση δική της γι’ αυτούς που θεωρεί υπόλογους, τους «πρά-
σινους» Βουλευτές, τους «πράσινους» πολιτευτές; Θα µπορούσε
να το είχε κάνει; Έρχεται σήµερα και µε αφορισµούς και αναθέ-
µατα µιλάει περί άλλων. Θα µπορούσε να προβάλει τη δική της
πρόταση µε επιχειρήµατα, για το ποιους θεωρεί υπεύθυνους του
σκανδάλου; Ωραία, δεν είναι υπόλογοι οι δύο που παραπέ-
µπουµε, είναι κάποιοι άλλοι. Πού είναι η πρότασή της;

Μιλάει το ΚΚΕ, όπως και ο ΣΥΡΙΖΑ, για κουκούλωµα. Είχε
άραγε άποψη το ΚΚΕ στην εξεταστική επιτροπή σε σχέση µε τη
σύσταση προανακριτικής επιτροπής; 

Ήταν οµόφωνη η απόφαση της εξεταστικής επιτροπής ότι
πρέπει να διερευνηθεί περαιτέρω, όχι µόνο µία υπόθεση, αλλά
εννέα περίπου υποθέσεις που εξετάζαµε.

Σήµερα, όµως, αλλάζουν συµπεριφορά. Τι συνέβη από τότε
µέχρι σήµερα; Ο κ. Παπαδηµούλης ως εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ
είχε πρόταση ότι πρέπει να διερευνηθεί περαιτέρω η υπόθεση,
αλλά για τα ονόµατα αυτών που θα πρέπει να διερευνήσουµε,
είπε, θα τοποθετηθούµε στην Ολοµέλεια. Ποια ήταν η τοποθέ-
τησή τους σήµερα; Τι είπαν; Ποιοι είναι οι υπόλογοι; Ωραία, τα
δύο µεγάλα κόµµατα εξουσίας είναι εκείνα που δηµιούργησαν
το σκάνδαλο. Αρκεί αυτό; Αυτήν την απάντηση θα δώσετε άραγε
στους πολίτες που θα σας ρωτήσουν «γιατί δεν βάλατε κάποιον
στο σκαµνί»; Θα µπορούσατε να συνεργαστείτε και να φέρετε
τους δικούς σας υπόλογους. Δεν το κάνατε. 

Ποιος είναι, λοιπόν, εκείνος που κουκουλώνει; Γιατί µιλάµε µε
τόση υποκρισία σ’ αυτήν την Αίθουσα; Δεν ξέρετε το θεσµό της
παραγραφής του άρθρου 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος;

Εµείς, ως Πλειοψηφία, κρίνοντας και εξετάζοντας την ιστορική
βάση των πραγµατικών περιστατικών -που οµόφωνα αποδέχτη-
καν όλες οι παρατάξεις, τουλάχιστον στο πώς εξελίχθηκαν τα
πράγµατα- κρίναµε ότι θα πρέπει να ελεγχθούν δώδεκα πρό-
σωπα. Εκείνοι οι οποίοι έρχονται σήµερα και θεωρούµε υπόλο-
γους ώστε να συσταθεί προανακριτική επιτροπή και βεβαίως να
έχουν την ευκαιρία να αναπτύξουν τις απόψεις και τα επιχειρή-
µατά τους, ήταν οι συγκεκριµένοι. 

Όλοι, λοιπόν, γνωρίζουµε για παραγραφή. Έρχονται, λοιπόν,
υπόλογοι κατά το πόρισµα οι κ.κ. Βερελής, Χριστοδουλάκης, Πα-
παντωνίου, Λιάπης, Παυλόπουλος. Γι’ αυτούς τι θα είχατε να
πείτε; Τους φέρνετε υπόλογους τη στιγµή που υπάρχει αποσβε-
στική προθεσµία; Άρα, θέλετε να κάνετε κάτι άλλο και πάτε να
το κουκουλώσετε δι’ αυτής της οδού.

Και εµείς δεν δικάζουµε ούτε προδικάζουµε ούτε η εξεταστική
επιτροπή είχε τέτοια αρµοδιότητα. Ούτε πολύ περισσότερο µπο-
ρούµε να µπούµε στη διερεύνηση της υποκειµενικής υποστά-
σεως των φεροµένων ως αδικηµάτων. Δεν είχε τέτοια αρµο-
διότητα η εξεταστική µας επιτροπή. 

Γιατί καταλήγουµε, σύµφωνα µε την πρόταση, στους κ.κ. Μαρ-
κογιαννάκη και Αλογοσκούφη; Διότι θεωρούµε ότι οι πράξεις
αυτές δεν εµπίπτουν στην αποσβεστική προθεσµία του άρθρου
86 παράγραφος 3, ότι υπάρχουν ενδείξεις πως έχει τελεσθεί απι-
στία κατ’ εξακολούθηση και φαίνεται κατά τις ενδείξεις της πλει-
οψηφίας. Και όταν λέµε «απιστία» σύµφωνα µε τις διατάξεις του
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άρθρου 390 του Ποινικού Κώδικα -κατ’ εξακολούθηση µάλιστα
τελούµενη- εννοούµε εκείνον που µε γνώση ζηµιώνει την περιου-
σία άλλου, της οποίας βάσει του νόµου έχει την επιµέλεια ή τη
διαχείριση. 

Άρα, δεν είναι στην επιµέλεια, στα καθήκοντα διαχείρισης, η
παρακολούθηση της εξέλιξης των συµβάσεων, αν έγινε νοµό-
τυπη παραλαβή ή όχι, αν έπρεπε να γίνουν οι τµηµατικές παρα-
λαβές ως έγιναν κ.ο.κ.;

Δεν είναι ένα πραγµατικό περιστατικό που πρέπει να ελεγχθεί
από την προκαταρκτική επιτροπή; Δεν είναι, πράγµατι, το ζητού-
µενο αν υπήρχε γνώση και δόλος τού να επιφέρω ζηµία στο δη-
µόσιο εφόσον προσδιοριστεί και αυτή η ζηµία; Δηλαδή εδώ
καµµία άλλη παράταξη εκτός από το ΠΑΣΟΚ δεν ενδιαφέρεται
εάν πράγµατι, κατά την παραλαβή του C4I έγιναν άδικες πράξεις;
Κανείς δεν ενδιαφέρεται σ’ αυτήν την Αίθουσα;

Βεβαίως δεν εξαιρείται από το άρθρο 390 ο Υπουργός ή ο
Υφυπουργός διότι υποκείµενα µπορεί και να είναι υπάλληλοι
στην έννοια των άρθρων 13α’ ή 268α’ του Ποινικού Κώδικα. Είναι
υπάλληλοι δηλαδή οι οποίοι ασκούν δηµόσια εξουσία.

Κατά συνέπεια το γεγονός τού αν στοιχειοθετείται ή όχι και αν
υπάρχει ουσιαστική νοµική βασιµότητα της κατηγορίας είναι κάτι
το οποίο ζητήσαµε εµείς προηγούµενα να ελεγχθεί και εκεί αντι-
δράσατε. Είναι άδικη η κατηγορία, συµφωνώ. Εµείς ζητήσαµε να
ελεγχθεί από δικαστές ώστε να υπάρχουν εγγυήσεις δικαίου.
Ούτε αυτό το δεχθήκατε και φύγατε. 

Τέλος πάντων, για σας πρέπει να µένει µετέωρη η διερεύνηση
των σκανδάλων της «SIEMENS»; Θα πρέπει, λοιπόν, να αιωρείται
και οι πολίτες, παρά το παλλαϊκό αυτό αίτηµα για κάθαρση, να
κάθονται στα καφενεία και να αγανακτούν γιατί πράγµατι δεν
ελέγχεται κανείς, γιατί δεν έγινε τίποτα γι’ αυτό το σκάνδαλο; Αν,
πράγµατι, υπάρχουν τα φυσικά πρόσωπα που είναι κατηγορού-
µενοι, όπου να’ ναι θα προσδιοριστούν. Το ΠΑΣΟΚ φέρνει νόµο
ώστε αυτές οι σκανδαλώδεις υποθέσεις να τελειώνουν µέσα σ’
ένα χρόνο και αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάµε γιατί όλο αυτόν το
χρόνο που έγινε προσπάθεια χειραγώγησης της δικαιοσύνης δεν
ήταν το ΠΑΣΟΚ στα πράγµατα αλλά ήταν η Νέα Δηµοκρατία.
Όλα αυτά οι πολίτες δεν θα πρέπει να τα γνωρίζουν;

Ο κ. Αλογοσκούφης ήταν, πράγµατι, επικεφαλής της διυπουρ-
γικής επιτροπής που έλεγχε και επόπτευε τον ΟΤΕ. Δεν ήταν δη-
λαδή στα καθήκοντά του η άσκηση επιµέλειας ως προς την
εποπτεία; Δεν ήταν υπεύθυνος για το ΔΣ του ΟΤΕ και για τα έργα
και τις ηµέρες του κ. Βουρλούµη; Ποιος έπρεπε να τον ελέγξει;
Αυτός ήταν ο καθ’ ύλην αρµόδιος ο οποίος είχε την επιµέλεια και
µάλιστα αυτήν την επιµέλεια δεν την άσκησε και βεβαίως δεν πα-
ρακολούθησε το πώς εξελίχθηκαν οι συµβάσεις από τον κ. Βουρ-
λούµη που επί εποχής του διορίστηκε. 

Με λίγα λόγια, κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µία υπόθεση που µε
πανηγυρισµούς απ’ όλες τις παρατάξεις συµφωνήσαµε και ενώ-
πιον του Προέδρου της Δηµοκρατίας και στην Επιτροπή Θεσµών
και Διαφάνειας οµόφωνα να εξεταστεί, είχαµε στοιχεία, είχαµε
τη ροή του µαύρου χρήµατος, είχαµε αποδεικτικά στοιχεία, αυτά
που πήραµε έστω από τη γερµανική δικαιοσύνη, έχουµε καταθέ-
σεις µαρτύρων, από την ποινική δικογραφία βλέπουµε τι έχει
γίνει και θα πούµε στον ελληνικό λαό ότι δεν έγινε τίποτα; 

Φυγοµαχήσατε το 2008, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµο-
κρατίας. Φυγοµαχείτε και τώρα. Να δούµε τι ικανοποίηση θα δώ-
σετε στους πολίτες, ότι «ξέρεις, προσχηµατικά έφερε το ΠΑΣΟΚ
µόνο δύο και δύο»; Αυτό θα πείτε και θα τους πείσετε; 

Για τον κ. Τσοχατζόπουλο και τον κ. Μαντέλη πρόσφατα βγήκε
απόφαση από το δικαστικό συµβούλιο ότι, πράγµατι, το θέµα του
«ξεπλύµατος» «µαύρου» χρήµατος που φέρεται ότι έχει συµβεί
–προς θεού, δεν έχω πει ότι έχει συµβεί- είναι αρµοδιότητα των
τακτικών δικαστηρίων. Σωστά, λοιπόν, το πόρισµα δεν παραπέ-
µπει και ζητά την άµεση παραποµπή των Πρακτικών στην τακτική
δικαιοσύνη, γιατί αν η σηµερινή Ολοµέλεια αποφασίσει ότι δεν
έγινε τίποτα ούτε «ξέπλυµα» «µαύρου» χρήµατος, ούτε τίποτε
απολύτως και δεν χρειάζεται να γίνει προκαταρκτική επιτροπή
γιατί όλα έχουν καλώς ή όλα κουκουλώνονται και αποδειχθεί
αύριο, µεθαύριο στην τακτική δικαιοσύνη ότι υπήρξε «ξέπλυµα»
«µαύρου» χρήµατος, µπορεί η Βουλή να επανέλθει; Δηµιουργεί-
ται δεδικασµένο και τελειώσαµε. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι θέµα ιστορικής ευθύνης η σηµε-
ρινή ψηφοφορία. Το σκάνδαλο «SIEMENS» χαρακτηρίζεται ως
το µεγαλύτερο σκάνδαλο της νεότερης Ελλάδας και πιστεύω µε
την µικρή εµπειρία και γνώση που διαθέτω ότι, πράγµατι, είναι
γιατί η επιτροπή -το έργο της οποίας πολλοί προσπαθούν να ακυ-
ρώσουν και να κηρύξουν απαράδεκτο- έδωσε ορισµένα στοιχεία
τα οποία θα πρέπει να αξιολογηθούν και να αξιοποιηθούν για να
επέλθει η κάθαρση, για να γίνει πράξη η διαφάνεια στο δηµόσιο
βίο, για να διορθωθούν τα κακώς κείµενα, για να ασκηθούν αξιώ-
σεις εναντίον της µητρικής «SIEMENS» γιατί, πράγµατι, αποκα-
λύφθηκε ότι πρόκειται για οργανωµένο έγκληµα, για να τεθούν
οι βάσεις διεκδίκησης των διοικητικών προστίµων, για να µπορέ-
σει η χώρα µας επιτέλους να πάρει πίσω έστω ένα µέρος των
απολεσθέντων.

Δεν θέλω να πω κλεµµένων, αυτά θα τα αποδείξει η προκαταρ-
τική επιτροπή στο Δικαστικό Συµβούλιο που θα ορίσει και δικα-
στικά, πλέον, θα κριθεί το όλο ζήτηµα.

Το πόρισµα της επιτροπής έχει στοιχεία, έχει πλήθος αποδεί-
ξεων, ενδείξεων και πρέπει οπωσδήποτε να διερευνηθεί περαι-
τέρω και εφόσον προκύψουν ευθύνες και άλλων προσώπων που
δεν έχουν παραγραφεί, προφανώς θα ακολουθήσουν τη νόµιµη
οδό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ - ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Ο Γιώργος Παπαν-
δρέου, δε, είναι ο κυρίαρχος για τη διαφάνεια. Η διαφάνεια δεν
είναι κουβέντα που µπορεί κάποια από τις παρατάξεις εδώ µέσα
να την επικαλεστεί και δεν δικαιούται να την αναπτύξει, γιατί δεν
την κάνει πράξη σήµερα. Το γεγονός της διαφάνειας και της κά-
θαρσης στο δηµόσιο βίο όχι µόνο ήταν ανέκαθεν το πιστεύω του,
αλλά την αποδεικνύει και έµπρακτα µε το δηµοψήφισµα που έρ-
χεται.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Τσόνογλου, σας θεωρώ έξυπνη γυναίκα και καλή δικη-

γόρο και θα συµφωνήσω σε πάρα πολλά απ’ αυτά που είπατε,
όµως θα ήθελα να µου απαντήσετε: Τα τελευταία δύο χρόνια που
είναι Κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ, ποια δικαιοσύνη προχώρησε, ποια
θέµατα έφερε στη δηµοσιότητα και ποια πολιτικά πρόσωπα ανέ-
δειξε; Θα σας έλεγα για παράδειγµα για το θέµα των οµολόγων.
Έκανε κάτι το οποίο έδωσε βήµατα, έδωσε στοιχεία, τα οποία να
πιστοποιούν όλα αυτά τα οποία προηγουµένως είπατε τόσο δυ-
ναµικά από το Βήµα της Βουλής; Γιατί δεν έγινε τίποτα, λοιπόν,
και στη δική σας Κυβέρνηση;

Κύριε Πρόεδρε, έρχοµαι και εγώ τρίτη φορά να µιλήσω ως ει-
σηγήτρια -και το θεωρώ τιµή µου αυτό- για το θέµα της
«SIEMENS». Συµµετείχα στην επιτροπή. Έρχοµαι λοιπόν, εδώ για
τρίτη φορά να συζητήσουµε και καλούµαστε να λάβουµε από-
φαση για την πρόταση που κατέθεσαν εκατόν οκτώ συνάδελφοι
από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ για σύσταση Ειδι-
κής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρτι-
κής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τα
άρθρα 153 του Κανονισµού και το ν.3126/2003 για την Ποινική
Ευθύνη των Υπουργών, όπως τροποποιήθηκε το 2011 µε το
ν.3961, για την ενδεχόµενη τέλεση αδικηµάτων που αφορούν
στην υπόθεση «SIEMENS».

Φέρουµε ως υποψήφιους προς διερεύνηση για υποτιθέµενη
απιστία τον κ. Αλογοσκούφη, Υπουργό τότε Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών από το 2004 έως το 2008, για ενδεχόµενη τέλεση αδι-
κήµατος απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολούθηση
µάλιστα σε βάρος του δηµοσίου και το Βουλευτή Χρήστο Μαρ-
κογιαννάκη, τον Υφυπουργό τότε Δηµόσιας Τάξης από το 2004
έως το 2006 και Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών στα θέµατα
Δηµόσιας Τάξης από 9-1-2009 έως 10-10-2009, για την ενδεχό-
µενη τέλεση του αδικήµατος απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος
κατ’ εξακολούθηση σε βάρος του δηµοσίου.
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Έτσι, λοιπόν, από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
έρχοµαι ως τρίτη εισηγήτρια στην υπόθεση «SIEMENS», όπως
κυριάρχησε να λέγεται αυτό το µεγάλο σκάνδαλο που διαπερνά
για δεκαετίες την ελληνική πραγµατικότητα.

Η σηµερινή συζήτηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διεξάγε-
ται κάτω από τη βαριά σκιά του µνηµονίου, του µεσοπρόθεσµου,
των αποφάσεων της 21ης Ιουλίου και βέβαια των περιβόητων εγ-
γυήσεων και όλων των συζητήσεων που γίνονται για τα νέα µέτρα
µε τον ελληνικό λαό να χειµάζεται, τη χώρα να βαίνει σε περαι-
τέρω ύφεση, µε αύξηση των ανέργων καθηµερινά, µε λουκέτα
σε επιχειρήσεις και όλα αυτά τα άσχηµα που συµβαίνουν στην
πατρίδα µας.

Βέβαια, θα ξαναπώ, γιατί το πιστεύω ακράδαντα, πως ο καθέ-
νας µας έχει την προσωπική του ευθύνη είτε γι’ αυτά που είπε
και δεν έκανε ή παρέλειψε ή είπε και έκανε ή που δεν είπε και
σιώπησε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τίποτα, όµως, δεν δέχοµαι
ότι είµαστε αδιακρίτως όλοι ίδιοι. Όντως επιτρέψαµε το έθνος
µας να πορεύεται χωρίς αξίες, χωρίς πρότυπα, χωρίς στόχους
για χρόνια, επιτρέψαµε ο λαός µας να ζει µε δάνεια από το πα-
ρελθόν και δανεικά από το µέλλον. Η παρακµιακή πορεία της πα-
τρίδας µας και όχι µόνο στον οικονοµικό τοµέα, αλλά κυρίως στο
αξιακό σύστηµα, η διαχρονική ατιµωρησία, η αλλοτρίωση της ελ-
ληνικής κοινωνίας, η ισοπέδωση των εννοιών της δηµοκρατίας,
της ελευθερίας, του ήθους και της ηθικής, της αγάπης για την
πατρίδα και το πραγµατικό ενδιαφέρον γι’ αυτήν που παλιά ήταν
βαθιά ριζωµένες στο εθνικό συνειδησιακό υπόβαθρο είναι η
γκρίζα αναντίρρητη πραγµατικότητα που βιώνουµε σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έντεκα µήνες διήρκησαν οι ερ-
γασίες τις εξεταστικής επιτροπής για τη διερεύνηση του σκαν-
δάλου της «SIEMENS». Γράψαµε ατελείωτες ώρες συνε-
δριάσεων, µε εξέταση µεγάλου αριθµού µαρτύρων, ανάγνωση
χιλιάδων εγγράφων της δικογραφίας και καλούµαστε σήµερα
µετά από τόσους που πέρασαν και είχαν τη σιωπή της «οµερτά»
-θα µου επιτρέψετε την έκφραση σε αυτήν την τιµηµένη Βουλή,
σε αυτό το τιµηµένο Κοινοβούλιο- να αποφασίσουµε για την πα-
ραποµπή ή µη των κυρίων Αλογοσκούφη και Μαρκογιαννάκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω λόγια να πω. Δεν ξέρω
αν υπάρχει συνάδελφος µέσα στο Κοινοβούλιο, αλλά και Έλλην
πολίτης, ο οποίος να µπορεί να δεχθεί ότι τελέστηκε απιστία από
τους δύο πρώην Υπουργούς της Κυβέρνησης Καραµανλή. Αν
αυτοί, λοιπόν, οι δυο αυτοί άνθρωποι, ο πρώην συνάδελφος και
ο νυν, ο κ. Μαρκογιαννάκης είναι οι εκφραστές της αδιαφάνειας
και της διαπλοκής σχετικά µε τη «SIEMENS», τι να πω; Το µόνο
που θα έλεγα είναι να µη εµπαίζουµε ο ένας τον άλλον πια. 

Η Νέα Δηµοκρατία το είπε στο πόρισµά της, το είπαµε τα µέλη
της επιτροπής που συµµετείχαµε: Δεν διαπιστώθηκε καµµία
ενοχή για Υπουργό της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν βρέθηκε κάτι για
τις συγκεκριµένες υποθέσεις που ψάχναµε. Δεν βρέθηκε κάτι για
διερεύνηση στην επιτροπή. Δεν διαπιστώσαµε κάτι που να ενο-
χοποιεί κάποιον Υπουργό της Κυβέρνησης Καραµανλή. Δεν
υπήρχε τέτοιος «γαλάζιος» Υπουργός. Όλες οι συµβάσεις συζη-
τήθηκαν, συµφωνήθηκαν, υπογράφηκαν και ολοκληρώθηκαν και
πολλές από αυτές –όλες θα έλεγα- επί κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ.

Πράγµατι εσείς περισσότερο από κάθε άλλον, κύριοι του
ΠΑΣΟΚ, γνωρίζετε ότι όλα ξεκίνησαν όταν ο Πρωθυπουργός ο
Κώστας Σηµίτης µε διάταξη του άρθρου 16 του ν. 2446/96 έδωσε
τη δυνατότητα στις ΔΕΚΟ µόνο µε απόφασή τους και ύστερα
από την τελική έγκριση µόνο του αρµόδιου Υπουργού να αναθέ-
τουν υποθέσεις τρισεκατοµµυρίων που αφορούν δηµόσιες προ-
µήθειες και εκτέλεση δηµοσίων έργων. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Με ψήφο της Νέας Δηµο-
κρατίας.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Έτσι λοιπόν, η «SIEMENS»
βρήκε πόρτες ανοιχτές, τις οποίες εσείς ανοίξατε µε τη συγκε-
κριµένη νοµοθεσία και άλωσε ουσιαστικά και τον πλούτο αυτού
του τόπου και κυρίως µας εξευτέλισε, µας έδωσε βορά στα στό-
µατα των εχθρών της Ελλάδος. Από εκεί βεβαίως, οι Γερµανοί
έχουν σήµερα το δικαίωµα να ελεηνολογούν αυτήν τη χώρα και
τους πολίτες της. Εσείς και η κυβέρνηση Σηµίτη δώσατε τότε
αυτήν τη δυνατότητα στη «SIEMENS» να πιστεύει ότι η Ελλάδα

είναι απλώς µια χώρα τριτοκοσµική. Ξέρετε πολύ καλά ότι το επι-
βεβαίωσε από το Βήµα αυτής της Βουλής και ο εντιµότατος τέως
Υπουργός Δικαιοσύνης και σήµερα Υπουργός Εσωτερικών, ο κ.
Καστανίδης, ο οποίος τότε υπήρξε θύµα αυτής της βούλησης
του τότε Πρωθυπουργού. Και αυτό το είπε ο ίδιος. 

Έτσι, λοιπόν, είναι δίκαιο και ηθικό να κλείσει ένα σκάνδαλο
που γεννήθηκε και µεγάλωσε µε την παραποµπή του κ. Αλογο-
σκούφη και του κ. Μαρκογιαννάκη; Και ο µεν κ. Αλογοσκούφης
εγκαλείται για απιστία σύµφωνα µε το άρθρο 309 του Ποινικού
Κώδικα, που απαιτεί άµεσο δόλο πρώτου βαθµού, δηλαδή, ότι ο
κ. Αλογοσκούφης γνώριζε τι έκανε, εν γνώσει του ζηµίωσε το ελ-
ληνικό δηµόσιο όταν δεν άσκησε τον έλεγχο –υποτίθεται- νοµι-
µότητας και σκοπιµότητας των ενεργειών της διοίκησης του ΟΤΕ
σχετικά µε την προγραµµατική συµφωνία 8002 µε τη «SIEMENS». 

Μα, κύριοι συνάδελφοι, η διυπουργική επιτροπή, της οποίας
ήταν τύποις Πρόεδρος ο κ. Αλογοσκούφης, βάσει νόµου δεν είχε
καµµία αρµοδιότητα εποπτείας και ελέγχου δράσεων της εισηγ-
µένης διοίκησης στο Χρηµατιστήριο ανώνυµης εταιρείας όπως
ήταν ο ΟΤΕ. Βάσει του ν. 3249/2005 ο Υπουργός Οικονοµίας και
Οικονοµικών δεν ευθύνεται -και δεν µπορεί να ευθύνεται- για
πράξεις και παραλείψεις στη διοίκηση του ΟΤΕ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ο δε, κ. Μαρκογιαννάκης έπραξε το αυτονόητο: Προσπάθησε
να σώσει τους Ολυµπιακούς Αγώνες. 

Κύριε Πρόεδρε, η ατιµωρησία όλα τα προηγούµενα χρόνια
διογκώθηκε και µε ευθύνες οπωσδήποτε του πολιτικού συστή-
µατος. Η εικόνα της παρακµής που τον τελευταίο καιρό αποκα-
λύφθηκε οικτρά σε όλους έχει τελειώσει. Μαζί, λοιπόν, µε τον
πολιτικό κόσµο που φέρει οπωσδήποτε τη µεγάλη ευθύνη, φέ-
ρουν πολύ µεγάλη ευθύνη και αυτοί που ελέγχουν -ή έπρεπε να
ελέγχουν- την εξουσία, οι διαµορφωτές της κοινής γνώµης –το
έχω ξαναπεί και δεν θα τροµάζω να το λέω- που λειτούργησαν
σαν όργανο –εκτός ολίγων εξαιρέσεων- και σαν προέκταση ερ-
γολάβων και προµηθευτών του δηµοσίου, διαστρέβλωσαν και
απέκρυψαν γεγονότα προκειµένου να προωθήσουν τα συµφέρο-
ντα της ολιγαρχίας –παράσιτο- συµφέροντα των εντολέων τους
Ελλήνων και ξένων.

Να τελειώσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αυτά τα
φαινόµενα, µε την άνιση µεταχείριση εκ µέρους του νόµου. Η δι-
καιοσύνη ισχύει για όλους ανεξαιρέτως και όχι µόνο για τους ανί-
σχυρους και τους ταπεινούς. Ο καιρός επέστη. Η συνταγµατική
αλλαγή -και ο Πρόεδρός µας ήδη κοινοποίησε στον ελληνικό
λαό- και η συζήτηση για διεργασίες που ξεκίνησαν µέσα στην κοι-
νωνία είναι το διακύβευµα για την απόλυτη διαφάνεια και τον εκ-
δηµοκρατισµό. Να εξασφαλίσουµε, λοιπόν, εκείνους τους
θεσµούς και τις διαδικασίες που µε τίποτα δεν θα επιτρέπουν την
κλοπή ή τη διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι έχει κάνει µέχρι σήµερα η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ; Τα µέλη της εξεταστικής επιτροπής οµό-
φωνα ζητούσαµε να ανευρεθεί το ύψος της ζηµιάς που το
ελληνικό δηµόσιο υπέστη από τη «SIEMENS», ζητούσαµε παρέµ-
βαση του ελληνικού κράτους στη «SIEMENS», να κατονοµάσει
όλους όσοι υπήρξαν αυτουργοί της παράνοµης και αντισυµβα-
τικής συµπεριφοράς της, ζητούσαµε να καθιερωθεί, αφού ήταν
κυβερνητική ευθύνη, το πόθεν έσχες για όλους όσοι διετέλεσαν
Υπουργοί και Υφυπουργοί από το 1974 και µετά. Και βέβαια ο
Πρόεδρός µας το επέκτεινε αυτό και σε όλους όσους άσκησαν
κάποια κυβερνητικά καθήκοντα. Έγινε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, τίποτε από όλα αυτά; 

Η ελληνική δικαιοσύνη από την άλλη πλευρά τι έκανε; Χρονί-
ζουν µέχρι σήµερα οι υποθέσεις και όταν καλούσαµε τους λει-
τουργούς της δικαιοσύνης στην επιτροπή, έρχονταν και έφευγαν
µε κλειστά τα στόµατα, λέγοντας «δεν ξέρω, δεν είδα».

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή γίνεται πολύ
µεγάλος λόγος για την περιβόητη πια συναίνεση και είναι πρό-
σφατη η χθεσινή υπερψήφιση του νοµοσχεδίου για την τριτοβάθ-
µια εκπαίδευση, θέλω να σας πω ότι θεωρώ τιµή µου που συνέβη
αυτό. Αποδείξαµε στην πράξη ότι η παιδεία δεν αποτελεί πεδίο
για κοµµατικές αντιπαραθέσεις, µε αποκλειστικό και µόνο γνώ-
µονα το συµφέρον της χώρας. Διαφωνούµε ουσιαστικά σε θέ-
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µατα οικονοµίας και προοπτικής του τόπου, συµφωνήσαµε όµως
-και ο Πρόεδρος Αντώνης Σαµαράς συµφώνησε- για το καλό του
τόπου σε θέµατα κατάργησης συντεχνιακών προνοµίων. Στηρί-
ζοντας το ελληνικό δηµόσιο πανεπιστήµιο, βάλαµε και πάλι
πλάτη, µε τους δικούς µας όρους αυτή τη φορά, για ουσιαστική
αναβάθµιση και πρόοδο του ελληνικού δηµόσιου πανεπιστηµίου.

Τέλος, στέλνουµε ένα ουσιαστικό πολιτικό µήνυµα. Η συναί-
νεση δεν είναι έννοια ή πράξη συρµού. Εσείς τελικά του ΠΑΣΟΚ
δεν καταλαβαίνετε από συναίνεση, δεν θέλετε τη συναίνεση, την
εννοείτε όπως θέλετε εσείς, να είµαστε ουραγοί των δικών σας
αποφάσεων. Όµως, είναι υπεύθυνη πολιτική πράξη και αυτή η
υπεύθυνη πολιτική πράξη γίνεται µόνο για το συµφέρον και προς
όφελος της χώρας και των πολιτών αυτής της πατρίδας. Σε καµ-
µιά περίπτωση δεν παραχωρείται για να φέρει βραχυπρόθεσµα
πολιτικά οφέλη. Ας το ακούσουν αυτό όλοι και ιδιαίτερα κάποιοι,
οι οποίοι φωνασκούν στα παράθυρα. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανε-
ξάρτητος Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορώ να µην σχολιάσω

την άδεια Αίθουσα της Ολοµέλειας της Βουλής µία µέρα ιδιαίτε-
ρης σηµασίας, µία µέρα που συζητούµε ένα σκάνδαλο που έχει
απασχολήσει για χρόνια την ελληνική κοινωνία. Πώς αλήθεια, κύ-
ριοι συνάδελφοι – οι ελάχιστοι που βρίσκεστε στην Αίθουσα
αυτήν την ώρα- εξηγείτε αυτήν την εικόνα, αυτήν την κατάντια
του ελληνικού Κοινοβουλίου; Πόσο περήφανο πρέπει να είναι το
Προεδρείο της Βουλής, τα κόµµατα, αλλά και ο Πρωθυπουργός
της χώρας γι’ αυτήν την εικόνα που αντιµετωπίζουµε σήµερα; Ως
νέος πολιτικός θλίβοµαι, αλλά και θυµώνω µε όλα αυτά που εξε-
λίσσονται µέρα µε τη µέρα εντός και εκτός της Αιθούσης. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως Δηµοκρα-
τική Συµµαχία, αλλά και βεβαίως όλοι µας νοµίζω ότι σε αυτήν
την Αίθουσα είµαστε υπέρ της ενίσχυσης της διαφάνειας τόσο
στο δηµόσιο τοµέα, όσο και στο δηµόσιο βίο, ιδίως, µάλιστα για
τη θωράκιση των κοµµάτων απέναντι σε εξωθεσµικά κέντρα και
τον αυστηρότερο έλεγχο του πολιτικού, λεγόµενου, χρήµατος.
Βεβαίως, κάποιοι το επιθυµούν θεωρητικά και κάποιοι το κάνουν
πράξη.

Ταυτόχρονα, είναι γεγονός ότι οι πολίτες βλέπουν υποθέσεις
σκανδάλων να κλείνει η µία µετά την άλλη µε συνοπτικές διαδι-
κασίες, ενώ τα ονόµατα που τελικώς φτάνουν να κρίνονται, αθω-
ώνονται πανηγυρικά. Εξεταστικές επιτροπές συστήνονται στη
Βουλή, για καθαρά, όπως φάνηκε τελικά, επικοινωνιακούς λό-
γους. Έχουµε πράξεις και πρωτοβουλίες, αλλά κυρίως αποτελέ-
σµατα αυτών των εξεταστικών επιτροπών που ευτελίζουν τις
διαδικασίες, ενώ συχνά Βουλευτές καλούµαστε να αποφασί-
σουµε στην Ολοµέλεια της Βουλής, όπως γίνεται και σήµερα, για
τη δίωξη προσώπων που τελικώς δεν έχουν καµµία σχέση µε την
ουσία της εξεταζόµενης υπόθεσης. 

Στις πλείστες περιπτώσεις οι διώξεις που ασκούνται αφορούν
αδικήµατα που έχουν παραγραφεί, όπως συνέβη για παράδειγµα
στην περίπτωση του πρώην Υπουργού και ιστορικού στελέχους
του ΠΑΣΟΚ, του κ. Τσοχατζόπουλου, καθώς εις γνώση όλων ο
νόµος περί ευθύνης Υπουργών τον «καθάριζε» εν µία νυκτί.

Βλέπουµε, όµως, και υποθέσεις, όπως η σηµερινή, όπου υπό-
λογοι βρίσκονται ως εξιλαστήρια θύµατα, οι κ. Μαρκογιαννάκης
και Αλογοσκούφης. Και το ερώτηµα που εύλογα τίθεται είναι:
Αλήθεια, µόνο αυτοί είχαν σχέση στην υπόθεση «SIEMENS»; Τε-
λικώς, την αβάσιµη πρόταση για τη σύσταση Τριµελούς Γνωµο-
δοτικού Συµβουλίου Εισαγγελέων, που θα είχε την ευθύνη για το
νοµικό έλεγχο των στοιχείων της κατηγορίας κατά των πρώην
Υπουργών, δεν την στήριξαν στα τέλη Ιουλίου -θυµόµαστε πολύ
καλά- ούτε καν οι Βουλευτές του κυβερνώντος κόµµατος, ανά-
γοντας µάλιστα τη διαδικασία σε κυβερνητικό φιάσκο. 

Τι απάντηση θα δώσουµε, λοιπόν, σε αυτόν τον Έλληνα πολίτη
σήµερα; Ότι πραγµατικά το σκάνδαλο θα διερευνηθεί και θα
αποδειχθεί ότι ο κ. Μαρκογιαννάκης ευθύνεται αποκλειστικά για
την υπόθεση «SIEMENS»; Άλλαξε κάτι στα δεδοµένα που είχατε,
που έχουµε όλοι µας, όλοι οι συνάδελφοι, από προχθές µέχρι

σήµερα; 
Κύριοι, έχω την εντύπωση ότι ασχολούµαστε µε τον τύπο και

χάνουµε την ουσία. Για εξιλαστήρια θύµατα πρόκειται και το γνω-
ρίζουµε πολύ καλά, καθώς ο µεν κ. Μαρκογιαννάκης είναι σή-
µερα Βουλευτής της Δηµοκρατικής Συµµαχίας, άρα εύκολος
στόχος, ο δε κ. Αλογοσκούφης τη στιγµή αυτή έχει αποχωρήσει
από την πολιτική, άρα «καθαρίσαµε» -εντός εισαγωγικών- εύκολα
και ανώδυνα. Βάλλονται, λοιπόν, αυτοί οι δύο, για να µην αγγί-
ξουν τα των οίκων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας του κ.
Σαµαρά, αλλά και τον ίδιο τον κ. Σαµαρά. Γιατί αυτή είναι η προ-
σχεδιασµένη συµφωνία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανάµεσα
στα δύο τέως µεγάλα κόµµατα. 

Εποµένως είναι δίκαιο το διάχυτο αίσθηµα στην κοινή γνώµη
ότι υπάρχει δικαιοσύνη δύο ταχυτήτων, καθώς υπάρχει ατιµωρη-
σία και ότι ό ένας καλύπτει τον άλλον, καθώς πολιτικά πρόσωπα,
ή έχοντες και κατέχοντες, παραµένουν χωρίς ουσιαστικές κυρώ-
σεις. Είναι πιθανώς δίκαιο να υποστηρίζουν ότι κανείς δεν τιµω-
ρείται τελικά για τη διασπάθιση δηµοσίου χρήµατος και
παράνοµο πλουτισµό και πως το κουκούλωµα καλά κρατεί. Έτσι
λέει ο ελληνικός λαός. 

Σε κάθε περίπτωση ερωτήµατα συνεχίζουν να υπάρχουν στους
πολίτες, όπως εάν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη θέση του
κ. Μαντέλη και του κ. Τσουκάτου βρίσκονταν απλοί πολίτες, που
δεν είχαν καµµία κοµµατική ιδιότητα ή σχέση µε το κυβερνών
κόµµα του ΠΑΣΟΚ, θα είχαν αλήθεια την ίδια αντιµετώπιση όπως
έχουν αυτοί µέχρι σήµερα από τη δικαιοσύνη; Και αλήθεια, η δι-
καιοσύνη δεν ακούει; Δεν βλέπει; Τι κάνει; Τι έχει κάνει µέχρι σή-
µερα; Η απάντηση είναι απλή και βεβαίως το αποτέλεσµα
αποδεικνύει ότι θα ήταν εντελώς διαφορετική η στάση και η συ-
µπεριφορά της δικαιοσύνης αν επρόκειτο για απλούς πολίτες. 

Και διερωτώµαι, αλήθεια, γιατί να µην είµαστε ειλικρινείς επι-
τέλους για το θέµα της «SIEMENS» που συζητούµε σήµερα και
να πούµε ναι, τα δυο µεγάλα κόµµατα χρηµατοδοτήθηκαν από
τη «SIEMENS» και ένα µικρό κόµµα, όπως λένε οι καταθέσεις, το
οποίο δεν είναι σήµερα πλέον στη Βουλή, όµως κάποια από τα
µεγαλοστελέχη του τότε µικρού κόµµατος σήµερα βρίσκονται
στα έδρανα του Κοινοβουλίου; Γιατί να µην πουν τα κόµµατα που
χρηµατοδοτήθηκαν ότι, ναι, πήραµε λεφτά ως χορηγία από τη
µια εταιρεία που θεωρούσαµε ελληνική; Αρκεί να το πούµε και
να µην κοροϊδεύουµε άλλο τους πολίτες.

Γιατί δεν λέτε την αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι, που συµµετεί-
χατε στην εξεταστική επιτροπή; Γιατί κρύβεστε πίσω από το δά-
κτυλο, βέβαιοι ότι κάνετε το κοµµατικό καθήκον, όµως από την
άλλη, απέναντι στην πατρίδα και απέναντι στο έθνος δεν είστε
συνεπείς; Διότι τελικώς αυτή η συµπεριφορά σας, αυτή η συµπε-
ριφορά όλων των Βουλευτών που βρισκόµαστε στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο, είναι που προκαλεί την κοινή γνώµη και δίνει τροφή
στο λαϊκό αίσθηµα να συνεχίζει να απαξιώνει το πολιτικό σύ-
στηµα, αλλά και τους πολιτικούς.

Για ποιο λόγο αλήθεια, µετά από όλα αυτά, να µη γελάσουν ει-
ρωνικά οι πολίτες, όταν ακούσουν να ξεστοµίζει ξανά ο Πρωθυ-
πουργός της χώρας, ο κ. Παπανδρέου ή ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολιτεύσεως ή όποιος άλλος πολιτικός προϊστάµε-
νος ότι όλα θα έρθουν στο φως, ότι θα αποδοθούν ευθύνες, ότι
οι υπεύθυνοι θα τιµωρηθούν; 

Για ποιο λόγο οι πολίτες να εµπιστευθούν εµάς τους πολιτι-
κούς αλλά και το πολιτικό σύστηµα εν συνόλω, όταν οι ίδιοι οι
πολιτικοί χειρισµοί και οι αποφάσεις υποσκάπτουν τα θεµέλια του
συστήµατος; Πώς απαιτούµε από τους πολίτες να µην ενστερνι-
σθούν την αντίληψη ότι οι θεσµοί είναι αναξιόπιστοι και η πολι-
τεία όλο και περισσότερο ανίκανη να µειώσει τις ανισότητες;

Είναι γεγονός ότι κάθε προσπάθεια κάθαρσης που µένει ηµι-
τελής επιτείνει τη δυσαρέσκεια των πολιτών, ενισχύει την έλ-
λειψη ισονοµίας, το διαχωρισµό ανάµεσα στο κράτος, το
πολιτικό σύστηµα και την κοινωνία των πολιτών. Κάθε φορά που
θα καλύπτουµε κάποιους και θα διώκουµε κάποιους άλλους,
επειδή είναι βολικοί στο όχι, όπως σήµερα για παράδειγµα και
µας εξυπηρετούν πολιτικά, θα υποβαθµίζουµε περαιτέρω την
αξιοπιστία των θεσµών. 

Σε κάθε περίπτωση στο οριακό σηµείο που βρισκόµαστε σή-
µερα, είµαι βέβαιος ότι πρέπει να προσδιορίσουµε εκ νέου τους
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ρόλους και τις ευθύνες όλων µας, πολιτικών και πολιτών. Σ’
αυτήν τη διαδικασία πρώτοι εµείς οι πολιτικοί και κυρίως οι κυ-
βερνώντες πρέπει να αλλάξουµε λογική, να αναλάβουµε ευθύνες
και να µην ανεχόµαστε την ατιµωρησία, γιατί όσο αυτή και το
κουκούλωµα συνεχίζονται, µε την ανοχή της Κυβέρνησης, ανα-
κυκλώνονται όλο και περισσότερο και οι κατηγορούµενοι θα είναι
άνθρωποι που ελάχιστη σχέση έχουν µε την ουσία των υποθέ-
σεων που εξετάζουµε. Δεν θα νιώθουν ποτέ µέρος του ίδιου οι-
κοδοµήµατος που όλοι µαζί από κοινού πρέπει να αναστη-
λώσουµε.

Τελικώς, απαίτηση των καιρών είναι οι έντιµες και ασυµβίβα-
στες πολιτικές ηγεσίες, όπως και οι Kοινοβουλευτικοί Eκπρό-
σωποι να είναι πιο τολµηροί, αποτελεσµατικοί, αξιόπιστοι, µε
µηδενική ανοχή στην ατιµωρησία και που πάνω από την κοµµα-
τική πειθαρχία και υπακοή, σε θέµατα ιδιαιτέρως ηθικής, θα προ-
τάσσουν το εθνικό συµφέρον. 

Μόνο έτσι µπορούµε να αποκαταστήσουµε το κύρος των θε-
σµών και να ξανακερδίσουµε τη χαµένη εµπιστοσύνη των πολι-
τών. Γιατί µόνο µε σύµµαχο την κοινωνία των πολιτών µπορούµε
να πετύχουµε στη δύσκολη προσπάθεια που έχουµε όλοι µπρο-
στά µας. Ως Δηµοκρατική Συµµαχία είµαστε βαθιά πεπεισµένοι
ότι η γυναίκα του Καίσαρα δεν αρκεί να φαίνεται, αλλά και να
είναι τίµια. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει για πέντε
λεπτά η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Κυριακοπούλου.

ΜΑΡΙΑ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, στην υπόθεση

της «SIEMENS» έχουµε δύο δεδοµένα που αφορούν την οµό-
φωνα εκφρασµένη βούληση όλων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων, δηλαδή την από 28-1-2010 οµόφωνη απόφαση της
Ολοµέλειας για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, αλλά και τα
κοινά συµπεράσµατα για περαιτέρω διερεύνηση του µεγαλύτε-
ρου σκανδάλου.

Έστω και οριακά των διατάξεων του άρθρου 86 του Συντάγ-
µατος, η Βουλή ψήφισε το ν.3691, καταργώντας το σύντοµο
χρόνο παραγραφής των αδικηµάτων που τελούν Υπουργοί και
Υφυπουργοί, ώστε να εξασφαλίζεται η ισότητα όλων απέναντι
στους νόµους, όπως επιτάσσει το άρθρο 4 του Συντάγµατος.

Στη συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής, στις 21-7-2011,
το Σώµα κλήθηκε να αποφασίσει µετά από πρόταση εκατόν οκτώ
Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, την ανά-
θεση σε τριµελές γνωµοδοτικό συµβούλιο του νοµικού ελέγχου
των στοιχείων της κατηγορίας και της ουσιαστικής βασιµότητας
των καταγγελλοµένων πράξεων για το σκάνδαλο της «SIEMENS»
για δύο πρόσωπα. 

Στο σηµείο αυτό οφείλω να τονίσω -επειδή ειπώθηκε γιατί δεν
υπογράφηκε από µεγαλύτερο αριθµό Βουλευτών- ότι σε όλες τις
προτάσεις είτε για σύσταση εξεταστικής είτε προανακριτικής επι-
τροπής δεν υπογράφουν οι Υπουργοί και ο αριθµός δεν υπερέ-
βαινε τους εκατόν είκοσι πέντε.

Ήταν ένα στάδιο, λοιπόν, προδικασίας, που προβλέφθηκε από
το ν.3691 για την ποινική ευθύνη των Υπουργών. 

Η Βουλή κατά πλειοψηφία απέρριψε το στάδιο αυτό, παρά το
γεγονός ότι διευκόλυνε το έργο της και αποτελούσε κατά µία έν-
νοια πρόσθετη εγγύηση αµεροληψίας. 

Παράλληλα, η πρόταση αναφερόταν και σε δύο πρώην µέλη
κυβερνήσεως, για τα οποία υπάρχουν αποχρώσες ενδείξεις για
πιθανολογούµενες δωροδοκίες και νοµιµοποίηση εσόδων από
εγκληµατική δραστηριότητα, αλλά και σε λοιπά πολιτικά πρό-
σωπα που αναφέρονται στο πόρισµα της εξεταστικής αλλά λόγω
της παρόδου της αποσβεστικής προθεσµίας, αποστέλλεται στην
τακτική Δικαιοσύνη για τα αδικήµατα αρµοδιότητάς της, η οποία
και συνεχίζει βέβαια τις έρευνες, για να εντοπιστούν οι τελικοί
αποδέκτες των χρηµάτων από τα «µαύρα ταµεία» της
«SIEMENS».

Θα είµαστε όµως κατώτεροι των περιστάσεων, εάν κλείναµε
το σκάνδαλο αυτό µε τη σηµερινή µας ψήφο και δεν αναζητού-
σαµε ευθύνες για πράξεις ή παραλείψεις Υπουργών ή Υφυπουρ-
γών κατά την άσκηση των καθηκόντων τους, που από τις πράξεις

αυτές φέρεται ότι ζηµιώθηκε το ελληνικό δηµόσιο. Παραδείγµα-
τος χάριν, από την εκτέλεση της Σύµβασης του C4I και από την
παράλειψη άσκησης εποπτείας στον ΟΤΕ, όταν το αξιόποινο των
πράξεων ή παραλείψεων αυτών δεν έχει εξαλειφθεί και µόνη αρ-
µόδια για να αποφασίσει είναι η Βουλή. 

Παράλληλα, υπάρχει καταγεγραµµένη στο πόρισµα η βούληση
Βουλευτών για περαιτέρω διερεύνηση του σκανδάλου. Για πα-
ράδειγµα και για του λόγου το αληθές, θα διαβάσω αποσπά-
σµατα από το πόρισµα της εξεταστικής. 

Βουλευτές από τη Νέα Δηµοκρατία: «Υπό τα δεδοµένα αυτά
και εν όψει της κοινής διαπίστωσης ότι το σκάνδαλο της
«SIEMENS» αποτελεί το µεγαλύτερο σκάνδαλο της Μεταπολί-
τευσης µετά το µέγιστο, του Χρηµατιστηρίου (για το οποίο δυ-
στυχώς µέχρι σήµερα η Βουλή δεν έχει συστήσει καµµία
εξεταστική επιτροπή), η έρευνα για περαιτέρω ευθύνες απαιτεί-
ται να συνεχιστεί». 

Βουλευτές του ΚΚΕ: «Θα πρέπει µε την έρευνα της προανα-
κριτικής επιτροπής να διερευνηθεί περαιτέρω η υπόθεση, ώστε
να γίνει δυνατή η απόδοση ευθυνών κατά το βαθµό που τους
αντιστοιχεί, όπως και σε όποιο άλλο πολιτικό πρόσωπο τυχόν ευ-
θύνεται και η ευθύνη του θα προκύψει µέσα από την έρευνα και
την αξιοποίηση του ανακριτικού υλικού». 

Βουλευτές του ΛΑΟΣ: «Επειδή είναι εξίσου σοβαρό να αθωω-
θούν ένοχοι ή –ακόµη χειρότερα- να ενοχοποιηθούν αθώοι, πρέ-
πει η έρευνα να συνεχιστεί στο πλαίσιο µιας προανακριτικής
επιτροπής της Βουλής, η οποία θα συσταθεί». 

Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ: «Το σκάνδαλο της «SIEMENS» είναι το
κορυφαίο οικονοµικό και πολιτικό σκάνδαλο των τελευταίων δε-
καετιών και είναι αναµεµειγµένα για πολλά χρόνια και τα δύο
κόµµατα εξουσίας: και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. 

Επιβάλλεται να προχωρήσουµε στη σύσταση προκαταρκτικής
επιτροπής, γιατί απαιτείται περαιτέρω έρευνα». 

Άλλωστε, από τη µελέτη της δικογραφίας του σκανδάλου της
«SIEMENS» και τα συµπεράσµατα της εξεταστικής προκύπτει ότι
πρόκειται για ένα οργανωµένο έγκληµα. Γίνονται ρητές αναφο-
ρές για οργανωµένη εγκληµατική δραστηριότητα και διακίνηση
«µαύρου χρήµατος» στις αιτήσεις δικαστικών συνδροµών της
Ιταλίας, της Ουρουγουάης, του Λιχνενστάιν, βάσει των οποίων
πρώην υψηλόβαθµα στελέχη της «SIEMENS» άλωσαν την αγορά
µε τη διαφθορά πολιτικών προσώπων και αξιωµατούχων, καταρ-
γώντας τους κανόνες του υγιούς ανταγωνισµού και βλάπτοντας
έτσι το δηµόσιο συµφέρον.

Δυστυχώς, και η δικαιοσύνη επέδειξε βραδύτητα σε σχέση µε
τη σηµαντικότητα της υπόθεσης, η οποία είχε και διεθνή διά-
σταση, και µέχρι σήµερα η υπόθεση δεν έχει φθάσει ούτε καν
στο ακροατήριο. 

Έχουµε λοιπόν το δικαίωµα ως Βουλευτές να µην αναζητή-
σουµε όλη την αλήθεια;

Και αν υποστηρίζεται ότι η σύσταση προκαταρκτικής δεν µπο-
ρεί να αφορά δύο πρόσωπα, δεν ευθυνόµαστε αν η Νέα Δηµο-
κρατία έκλεισε τη Βουλή για να µην διερευνηθούν σκάνδαλα που
είχαν δει το φως της δηµοσιότητας. 

Η εξεταστική επιτροπή, µε συνείδηση του ρόλου της, έπραξε
ό,τι επιβάλλει το Σύνταγµα και ο Κανονισµός στη Βουλή.

Στην πρόταση των εκατόν οκτώ Βουλευτών γίνεται ρητή ανα-
φορά για την αποστολή του πορίσµατός της, µε τα συνηµµένα
στοιχεία, στην τακτική δικαιοσύνη, ώστε αυτή να διερευνήσει
τυχόν ευθύνες πολιτικών προσώπων για πράξεις που εµπίπτουν
στην αρµοδιότητά της, όπως η νοµιµοποίηση εσόδων από εγκλη-
µατική δραστηριότητα. 

Γνώµονάς µας οφείλει να είναι το περί δικαίου αίσθηµα, που
επιβάλλει την πλήρη διερεύνηση αδικηµάτων που διαπράττονται
σε βάρος του δηµοσίου συµφέροντος από εκείνους που ο λαός
έχει εκλέξει. 

Είναι η µεγάλη στιγµή που θα αποδείξουµε ως Βουλευτές ότι
πρέπει και µπορούµε ν’ ανταποκριθούµε στο πάγκοινο αίτηµα για
διαφάνεια στο δηµόσιο βίο της χώρας, την καταπολέµηση της
διαφθοράς και της διαπλοκής σε όλους τους τοµείς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες έγινε ένα µεγάλο βήµα συ-
νεννόησης για το µείζον θέµα της αναµόρφωσης της τριτοβάθ-
µιας εκπαίδευσης. Σήµερα, λειτουργώντας κατά συνείδηση,
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οφείλουµε να δώσουµε ένα τέλος στην ατιµωρησία, διότι το χτύ-
πηµα της διαφθοράς δεν είναι υπόθεση κοµµατικών αντιδικιών
αλλά πρωτευόντως θέµα δηµοκρατίας και δικαιοσύνης. Γι’ αυτό
οφείλουµε να ψηφίσουµε τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής
Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για την
ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της απιστίας.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, τριάντα οκτώ µαθητές και έξι εκπαιδευτικοί τους, από
το Σύνδεσµο Φίλοι της Μαριούπολης που συνοδεύει τα σχολεία
Μαριούπολης Ουκρανίας, Μοναστηρίου Σκοπίων, Χιµάρας Αλβα-
νίας, οι οποίοι φιλοξενούνται στην Αθήνα στο πλαίσιο του Εκπαι-
δευτικού Προγράµµατος που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Αθανάσιος Παπα-
γεωργίου.

Ορίστε, κύριε Παπαγεωργίου, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

το πολιτικό σύστηµα στη συνείδηση του ελληνικού λαού φαντά-
ζει ως ένα αδύναµο σύστηµα, ένα χλωµό σύστηµα για να φωτί-
σει, να δώσει λύσεις σε προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν στο
παρελθόν από τη διαχείριση του δηµοσίου πλούτου και των δη-
µοσίων πραγµάτων. 

Η προηγούµενη ψηφοφορία, αλλά και η στάση των πολιτικών
κοµµάτων κατέτεινε στην εµπέδωση αυτής της άποψης σε µε-
γάλα τµήµατα της ελληνικής κοινωνίας.

Θεωρώ, ότι όσοι πιστεύουν ότι είναι εκτεθειµένο µόνο το
ΠΑΣΟΚ, για την πρωτοβουλία του να ρίξει φώς στην υπόθεση
του µεγάλου σκανδάλου της «SIEMENS» κάνουν λάθος. Νοµίζω
ότι είµαστε εκτεθειµένοι όλοι. Είναι όλο το πολιτικό σύστηµα στα
µάτια της κοινωνίας, διότι οι πολίτες θεωρούν ότι η ατιµωρησία
είναι ενδηµικό στοιχείο του πολιτικού συστήµατος, είναι η παθο-
γένεια του πολιτικού συστήµατος, όπου το πολιτικό σύστηµα, τα
πολιτικά κόµµατα, ιστορικά δεν µπορούν να υπερβούν τους εαυ-
τούς τους για να δώσουν λύσεις να φωτίσουν όλες αυτές τις παν-
θοµολογούµενα εµπλοκές δηµοσίων προσώπων σε σκάνδαλα
που µεταπολιτευτικά συγκλόνισαν τον ελληνικό λαό, την κοινή
γνώµη και αφορούσαν –επαναλαµβάνω- πιθανές εµπλοκές πολι-
τικών στελεχών ή δηµοσίων προσώπων.

Νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι εµείς σαν επιτροπή
–και σαν µέλος της επιτροπής οφείλω να καταθέσω τη γνώµη
µου- κάναµε µια πολύ σπουδαία δουλειά. Η δουλειά αυτή περι-
γράφει σε δύο χιλιάδες περίπου σελίδες την άποψη µας για το
έγκληµα που διεπράχθη από τη «SIEMENS» σε βάρος του ελλη-
νικού λαού. Προσδιορίσαµε κατ’ ελάχιστον ύψος ζηµίας, δείξαµε
πιθανές ευθύνες πολιτικών προσώπων και φυσικά ξέροντας και
γνωρίζοντας ότι πολλές από αυτές έχουν παραγραφεί, µε ευθύ-
νες όχι της σηµερινής πολιτικής κατάστασης, του σηµερινού πο-
λιτικού status, αλλά ούτε και της σηµερινής Κυβέρνησης που
πήρε την ευθύνη και την πρωτοβουλία να φωτίσει αυτές τις πε-
ριπτώσεις. Θεωρώ ότι η δουλειά αυτή αδικείται από την εξέλιξη
των πραγµάτων, διότι το αποτέλεσµα µέχρι στιγµής είναι µηδε-
νικό. 

Και εδώ θέλω να µεταφέρω και τη δική µου εµπειρία, διατρέ-
χοντας τα χωριά και τις πόλεις του νοµού µου και άλλες περιο-
χές, αυτήν την περίοδο, µετά την τελευταία ψηφοφορία, που
στην ουσία δεν έφερε κανένα αποτέλεσµα στη Βουλή για το
σκάνδαλο της «SIEMENS». Επανήλθε µε πολύ οξύ τρόπο η
άποψη των πολιτών ότι δεν έχετε κατά νου να ρίξετε φώς –και
αυτό µας καταλογίζουν, αυτό µας καταχωρίζουν, αυτό µας προ-
σάπτουν- ότι δηλαδή η ατιµωρησία είναι το κυρίαρχο στοιχείο.

Και σου λένε και τόσο απλά, λοιπόν, ότι «ωραία, θα τιµωρηθεί
κάποιος για όλα αυτά, τα οποία περιγράψατε, εντοπίσατε, δεί-
ξατε, φωτίσατε;» Και δεν έχουµε να τους απαντήσουµε και να

τους πούµε κάτι. Δεν έχουµε να τους πούµε τίποτε.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Εγώ θεωρώ ότι µειώνοµαι σαν Βουλευτής, που συµµετείχα σε
αυτήν την προσπάθεια για έντεκα µήνες –που έντεκα µήνες ήταν
πάρα πολλοί- για να έρθουµε σήµερα σε ένα µηδενικό αποτέλε-
σµα. Αλλά παρέλκει ίσως η δική µας στεναχώρια, η δική µας κα-
τήφεια, αναφορικά µε το αποτέλεσµα.

Αυτό που έχει σηµασία είναι ότι δεν διασκεδάζεται µε τίποτα
η παγιωµένη άποψη της κοινωνίας και των πολιτών ότι το πολι-
τικό σύστηµα αδυνατεί να λυτρώσει τη χώρα από πιθανά φαινό-
µενα και εµπλοκές δηµοσίων προσώπων σε αυτά τα µεγάλα
σκάνδαλα. Και δεν είναι µόνο της «SIEMENS». Ήταν και οι προη-
γούµενες προσπάθειες που έγιναν, που κατεγράφησαν και είναι
ατελέσφορες. 

Άρα, λοιπόν, βρισκόµαστε µπροστά σε ένα τεράστιο πρόβληµα
σαν πολιτικό σύστηµα. Επαναλαµβάνω ότι δεν αφορά µόνο το
ΠΑΣΟΚ, γιατί κάποιοι θεωρούν πως αν αποχωρήσουν, αν δεν ψη-
φίσουν, αν δεν δουν κατάµατα το πρόβληµα, θα απαλλαγούν.
Μα, δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Δεν είναι έτσι τα πράγµατα! Η
κοινωνία στρέφεται εναντίον όλου του πολιτικού κόσµου, όλου
του πολιτικού συστήµατος για την αδυναµία να αυτοκαθαρθεί,
για την αδυναµία να ρίξει φως σε αυτές τις σοβαρές ιστορίες. 

Εµείς σαν ΠΑΣΟΚ κάναµε την προσπάθειά µας. Εµείς πήραµε
πρωτοβουλίες. Όµως, η Βουλή –έχει ευθύνες και η Βουλή- δεν
ήρθη στο ύψος των περιστάσεων. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Νοµίζω ότι έχουµε την τελευταία ευκαιρία σήµερα να υπερ-
βούµε τους εαυτούς µας, όλα τα κόµµατα. Σε εκείνες τις περι-
πτώσεις που θεωρήσουν κάποιοι ότι η πρόταση του ΠΑΣΟΚ είναι
ελλειµµατική, ας έλθουν µε άλλη δική τους πρόταση. Ας κατέθε-
ταν δική τους πρόταση. Ας πάρουν πρωτοβουλίες. 

Αυτό το οποίο διακριβώνουµε και διαπιστώνουµε είναι ότι έρ-
χεται το ΠΑΣΟΚ µε µια επίµονη στάση και συµπεριφορά να δείξει
αυτή την κατάσταση που δηµιουργήθηκε εξαιτίας της εµπλοκής
της «SIEMENS» και όλοι οι άλλοι αρνούνται γενικά την πρόταση
του ΠΑΣΟΚ, µηδενίζουν την πρόταση του ΠΑΣΟΚ, χωρίς να κα-
ταθέτουν δική τους άποψη. Αυτό είναι το αποτέλεσµα αυτή της
διαδικασίας. 

Έστω και την ύστατη στιγµή νοµίζω ότι θα πρέπει να σκε-
φτούµε τι µπορεί να κάνουµε µε το µεγάλο πρόβληµα της ατιµω-
ρησίας, µε το µεγάλο πρόβληµα της κάθαρσης, µε το µεγάλο
πρόβληµα που ούτως ή άλλως βασανίζει την ελληνική κοινωνία
και το πολιτικό σύστηµα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Δικαι-

οσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Γεώργιος
Πεταλωτής έχει το λόγο για µια παρέµβαση. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΕΤΑΛΩΤΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Θα ήθελα πραγµατικά να κάνω µια παρέµβαση γιατί η ουσια-
στική συζήτηση καλύπτεται από τους συναδέλφους όλων των
κοµµάτων που εκπροσωπούνται στο Κοινοβούλιο. Συνεπώς, δεν
χρειάζεται στήριξη και υποστήριξη από εµένα. 

Εκείνο όµως που έχω υποχρέωση ως Υφυπουργός Δικαιοσύ-
νης και ως εκπρόσωπος της Κυβέρνησης σε αυτή τη διαδικασία
είναι να βάλω δυο-τρία ζητήµατα, τα οποία ετέθησαν από τους
συναδέλφους Βουλευτές και τα οποία νοµίζω ότι πρέπει να
δούµε µε µια περισσή προσοχή.

Πρώτα απ’ όλα, επειδή έχουµε εδώ ένα συγκεκριµένο αίτηµα
για δυο πρώην Υπουργούς, δεν σηµαίνει ότι από αυτήν την εξε-
ταστική επιτροπή, από αυτή την επιτροπή, η οποία δούλεψε τό-
σους πολλούς µήνες, δεν βγήκε ένα πόρισµα, δεν βγήκε δουλειά
έτσι όπως έπρεπε να γίνει. Απλώς, όπως είπε και η συνάδελφος
του ΠΑΣΟΚ υπάρχει µια σειρά από πρόσωπα στα οποία διαπι-
στώθηκε ευθύνη, αλλά µε το γνωστό νοµικό πλαίσιο που έχουµε,
ήταν διαπιστωµένη και η παραγραφή τους. 

Συνεπώς, έχουµε την υποχρέωση να πάµε αυτή τη δουλειά
που έγινε σε αυτή την επιτροπή µέχρι τέλους και αν δεν την πάµε
µέχρι τέλους και είτε αποχωρούµε είτε ερχόµαστε εδώ πέρα και
µιλάµε για ατιµωρησία ή για το ότι µας κατηγορούν για κουκού-
λωµα των υποθέσεων του πολιτικού κόσµου, αν αποχωρούµε ή
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καταψηφίζουµε, τότε πραγµατικά δεν έχουµε εκείνη την ειλικρί-
νεια να πούµε ότι φθάνουµε µέχρι το τέλος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν κρύβω την έκπληξή µου
ακούγοντας συναδέλφους Βουλευτές κοµµάτων που αν δεν ξέ-
ραµε τι θα πουν στο τέλος, θα θεωρούσαµε ότι είναι υπέρ της
παραποµπής, έτσι όπως εξετάζεται σήµερα. Γιατί πώς εξηγείται
να µιλάµε για ατιµωρησία, να µιλάµε για κουκούλωµα, να µιλάµε
για ευτελισµό του πολιτικού κόσµου –µια συνάδελφος µίλησε για
«σιωπή της οµερτά»- και στο τέλος να λέµε, µε µια λογική που
είναι κάθε άλλο παρά αντάξια αυτής της Αίθουσας, ότι τα βά-
ζουµε µε τις «τελευταίες τρύπες της φλογέρας»;

Ποιος είπε ότι οι Υπουργοί –και δεν µιλώ µόνο για τους επί µέ-
ρους Υπουργούς- είναι οι «τελευταίες τρύπες της φλογέρας»;
Κάτι τέτοιο ακούστηκε και ξανακούστηκε σε αυτή την Αίθουσα.
Είναι αυτές ακριβώς οι λογικές, οι οποίες µας οδήγησαν στο να
φθάνουµε στην ατιµωρησία, στο να απαξιώνουµε τις ευθύνες -
πολιτικές και ποινικές- όπου υπάρχουν. 

Ναι, θα πρέπει εδώ να δούµε τις συγκεκριµένες ευθύνες των
συγκεκριµένων προσώπων, αλλά χαρακτηρίζοντας «τελευταίες
τρύπες της φλογέρας» Υπουργούς της οποιασδήποτε ελληνικής
κυβέρνησης, µέσα από τις αυξηµένες ευθύνες που έχουν, είναι
κουβέντα η οποία κάθε άλλο παρά τιµά το ελληνικό Κοινοβού-
λιο.

Άρα, όταν θέλουµε να αποκρύπτουµε, τότε χρησιµοποιούµε
το επιχείρηµα «µα, τα βάζετε µε τις τελευταίες τρύπες της φλο-
γέρας». Καθόλου. Εδώ πέρα υπάρχει µία εξεταστική επιτροπή.
Έγινε δουλειά, έβγαλε συγκεκριµένα συµπεράσµατα, υπάρχει
πόρισµα µε πολλές σελίδες και πολλά φύλλα για πολλά πρόσωπα
και µε τη γνωστή διαδικασία φθάσαµε σήµερα να κάνουµε αυτή
τη συζήτηση. Αυτή είναι η µία παράµετρος. 

Από εκεί και πέρα άκουσα τον κ. Παπαδηµούλη, ο οποίος εξέ-
φρασε όντως εύλογες απορίες για το τι γίνεται µε την υπόθεση
της «SIEMENS». Εδώ πέρα είναι γνωστό ότι η υπόθεση της
«SIEMENS» είναι πολύ σύνθετη υπόθεση που ταλανίζει και την
ελληνική κοινωνία και την ελληνική πολιτική ζωή, αλλά είναι και
ενδεικτική µιας ελληνικής πολιτικής πραγµατικότητας, η οποία
θέλουµε να πιστεύουµε –και είναι στο χέρι µας να το κάνουµε-
ότι είναι χαρακτηριστικό µιας άλλης πολιτικής εποχής. 

Είναι σύνθετα τα ζητήµατα. Ακριβώς τις απορίες που εκφρά-
σατε, κύριε Παπαδηµούλη, τις ίδιες απορίες µπορώ να έχω και
εγώ. Το θέµα είναι να σας δηλώσω τί βούληση υπάρχει. Αλλά, τα
ζητήµατα είναι σύνθετα. Είναι σύνθετα όχι πολιτικά, αλλά νοµικά.
Δεν θέλω να επεκταθώ περισσότερο εδώ πέρα, γιατί είναι γνω-
στό ότι βρισκόµαστε σε µία φάση που διερευνούµε το πώς θα
ζητήσουµε τις αποζηµιώσεις από τη «SIEMENS». Βρισκόµαστε
σε µία φάση όπου πραγµατικά οι χειρισµοί µας είναι λεπτοί. 

Δεν θα πρέπει να ξεχνάµε ότι η «SIEMENS» ήταν το ένα µέρος
αυτής της υπόθεσης που γινόταν µε τον πολιτικό κόσµο και µε
κρατικούς αξιωµατούχους. Δηλαδή η «SIEMENS» δωροδοκούσε,
κάποιοι άλλοι τα έπαιρναν. Άρα, το να ζητάµε ευθύνες σε µία
αγωγή µόνο από τη «SIEMENS» δεν είναι τόσο εύκολο για να ικα-
νοποιήσουµε τα αιτήµατά µας. 

Είναι πολύ σύνθετα τα ζητήµατα. Και αυτά τα ζητήµατα ακόµα
και για την υποβολή προστίµων, που σωστά είπατε ότι είναι σε
ένα τελευταίο στάδιο, τα εξετάζουµε. Και είναι ζητήµατα που θέ-
λουµε να βγάλουν σε πέρας µία διαδικασία η οποία δεν θα είναι
εύκολα προσπελάσιµη, ακυρωτέα και ακυρώσιµη από µία µεγάλη
πολυεθνική. Γι’ αυτό είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί. Συµφωνώ,
υπάρχουν παράµετροι που δεν ξεχάσαµε. Είναι παράµετροι που
δουλεύουµε. 

Από εκεί και πέρα, τι κάναµε εµείς µέσα σε αυτούς τους είκοσι
έναν, είκοσι δύο µήνες που κυβερνάµε; Τη διαφάνεια και τη δι-
αύγεια ακόµα και µε την ονοµασία της «Διαύγειας» την έχουµε
κάνει πραγµατικά κορωνίδα όχι µόνο της πολιτικής ζωής, αλλά
και αναπόσπαστο µέρος της κρατικής λειτουργίας.

Είναι γνωστό ότι ούτε ένα ευρώ δηµόσιου χρήµατος δεν µπο-
ρεί να δαπανηθεί εάν δεν αναρτηθεί στο διαδίκτυο. Παρ’ όλο που
ίσως υπάρχουν κάποιες παθογένειες και κάποιες ελλείψεις, που
θα µπορούσε να πει κάποιος, σε γενικές γραµµές και κατά συ-
ντριπτική πλειοψηφία κανείς πλέον κρατικός αξιωµατούχος,
πολλώ µάλλον πολιτικός, δεν µπορεί να διαχειριστεί ούτε ένα

ευρώ χωρίς αυτό να αναρτάται και χωρίς να είναι διαυγές και
διαφανές στο διαδίκτυο. 

Πέραν, τούτου ήρθαµε και τροποποιήσαµε στα πλαίσια του Συ-
ντάγµατος –γιατί έχουµε συνταγµατικές δεσµεύσεις- το νόµο
περί ευθύνης Υπουργών. Κάναµε τέτοιες τροποποιήσεις που µαζί
µε τη δέσµευση του Πρωθυπουργού και τη δέσµευσή µας ότι
στην αναθεώρηση του Συντάγµατος θα πρέπει να κάνουµε µία
γενναία αναθεώρηση του τι σηµαίνει ευθύνη των πολιτικών προ-
σώπων και δώσαµε και την κατεύθυνση, θα έχουµε πλέον στα-
µάτηµα της ατιµωρησίας και θα έχουµε τα πολιτικά πρόσωπα να
δικάζονται έτσι ακριβώς όπως δικάζονται οι πολίτες µε όποιες
συζητήσεις φυσικά γίνουν και σε νοµικό επίπεδο. 

Εξάλλου µε νόµο που φέραµε τώρα τελευταία, δηλώσαµε νο-
µοθετικά τη βούλησή µας. Οι υποθέσεις αφορούν πολιτικά πρό-
σωπα και κρατικούς αξιωµατούχους, γιατί δεν είναι µόνο τα
πολιτικά πρόσωπα της κορυφής, είναι και οι κρατικοί αξιωµατού-
χοι αυτοί που διαχειρίζονται πολλές φορές τεράστια κονδύλια,
τα οποία µπορεί να µην είναι πολιτικά, αλλά είναι χρήµατα του
ελληνικού λαού. Συνεπώς είχαµε υποχρέωση και θέτουµε κατά
προτεραιότητα την εκδίκαση τέτοιων υποθέσεων έντονου κοινω-
νικού χαρακτήρα και συγκεκριµένα όπου εµπλέκονται πολιτικοί
και κρατικοί αξιωµατούχοι, έτσι ώστε να µην πηγαίνει στο διηνε-
κές η εκδίκαση των υποθέσεων αυτών, αλλά να δικάζονται κατά
προτεραιότητα µε πολύ σύντοµες προθεσµίες. 

Φιλτράραµε µε ένα Ειδικό Δικαστικό Συµβούλιο που γνωρί-
ζουµε τις υποθέσεις πολιτικών προσώπων, οι οποίες θα πηγαί-
νουν προς εκδίκαση, έτσι ώστε να µην εξαρτάται από την
πολιτική βούληση και το µένος πολλές φορές ίσως των πολιτικών
αντιπάλων η δίκη συγκεκριµένων πολιτικών προσώπων.

Τέλος, επειδή άκουσα για το πόθεν έσχες και τις προτάσεις,
οι οποίες έγιναν, για να ελεγχθεί το πόθεν έσχες των πολιτικών
προσώπων από το 1974 και µετά, εγώ θα συµφωνούσα και συµ-
φωνώ πραγµατικά. Όµως, ας µη συνεχίσουµε αυτήν την υποκρι-
σία µε το πόθεν έσχες. Ξέρουµε πολύ καλά ότι το «πόθεν έσχες»
των πολιτικών προσώπων, αλλά και κρατικών αξιωµατούχων,
αναρτάται και στο διαδίκτυο και δηµοσιεύεται κάθε φορά. Το
θέµα είναι, επιτέλους, να µιλήσουµε ουσιαστικά, γιατί αν θέλουµε
να «κουκουλώσουµε» πάλι, µπορούµε να βρούµε ένα πόθεν
έσχες που να φαίνεται πιο ελκυστικό και να λέµε ότι η πολιτεία
κάνει το χρέος της, όπως γινόταν επί τόσες δεκαετίες.

Εµείς έχουµε υποχρέωση σαν πολιτεία –κι αυτό ήδη εν µέρει
το καταφέραµε- να φράξουµε οποιαδήποτε επιθυµία πολιτικών
προσώπων, κρατικών αξιωµατούχων να µπαίνουν στον πειρασµό
να σπαταλάνε στην καλύτερη περίπτωση ή να οικειοποιούνται
στη χειρότερη περίπτωση δηµόσιο χρήµα. Μόνο όταν δεν δί-
νουµε τη δυνατότητα σ’ αυτούς που χειρίζονται και διαχειρίζο-
νται δηµόσιο χρήµα να βάλουν το «χέρι στο µέλι», µόνο τότε
µπορούµε να πούµε ότι καταφέρουµε ένα πλήγµα κατά της αδια-
φάνειας, της ατιµωρησίας και της διαφθοράς. Αυτό εν µέρει το
πράξαµε. Όµως, έχουµε δρόµο και νοµοθετικό και πολιτικό
µπροστά µας για να το συνεχίσουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Μανώλης Μπεντε-
νιώτης.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ελληνικό σκάνδαλο της
«SIEMENS», όπως άλλωστε σηµειώνεται και από έγκυρους ερευ-
νητές και αναλυτές είναι «το µακροβιότερο πιθανότατα στη διε-
θνή ιστορία, καθώς ξεκινά µε τις τηλεφωνικές συνδέσεις του
1954 για να µη σταµατήσει έκτοτε ποτέ». Άλλωστε, οµόφωνα, µά-
λιστα και µε το πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής, έχει γίνει
αποδεκτό ότι είναι ένα διαχρονικό σκάνδαλο και αναµφίβολα
έχουµε µία τεράστια ζηµία του ελληνικού δηµοσίου από τις
«αµαρτωλές» συµβάσεις που έχουν υπογραφτεί κατά καιρούς σ’
αυτήν τη διαδροµή.

Έτσι, αναντίρρητα, γι’ αυτό και υπάρχουν ευθύνες πολιτικές,
ποινικές, αλλά και αστικές για όλους εκείνους που έχουν υπο-
γράψει και διαχειριστεί τα θέµατα των συµβάσεων, που αφορούν
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εξοπλισµούς και προµήθειες µε τίµηµα µεγαλύτερο της πραγµα-
τικής αξίας του έργου και του αντικειµένου ακόµα των συµφω-
νιών.

Ακριβώς γι’ αυτό, το ΠΑΣΟΚ έχει ευθύνη και δέσµευση να πα-
ραπέµψει τους υπαίτιους στη δικαιοσύνη για να λογοδοτήσουν,
αλλά και να επιστρέψουν τα «κλεµµένα», κατά την έκφραση του
περί δικαίου αισθήµατος του λαού.

Με απόλυτη συνέπεια, λοιπόν, σ’ αυτήν τη θέση, το ΠΑΣΟΚ
επιµένει για την παραποµπή στη δικαιοσύνη όλων των υπαιτίων,
για πλήρη και απόλυτη κάθαρση, από οπουδήποτε κι αν προέρ-
χονται αυτοί οι υπαίτιοι και ανεξάρτητα σε ποιο επίπεδο λειτούρ-
γησαν ή λειτουργούν.

Έτσι, καταθέτει την πρώτη πρόταση για σύσταση εξεταστικής
επιτροπής την 1η Φεβρουαρίου του 2008 µε την υπογραφή εκατό
Βουλευτών, µε πρώτη την υπογραφή του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ,
του κ. Γιώργου Παπανδρέου. Η πρόταση ήταν σαφής: «Να ερευ-
νηθεί, επίσης, αν συγκεκριµένοι κυβερνητικοί παράγοντες και
κρατικά στελέχη ευνόησαν σε προµήθειες ή έργα του ελληνικού
δηµοσίου, την εν λόγω εταιρεία µε αντάλλαγµα κοµµατικές ή
προσωπικές προσόδους». Η πρόταση συζητείται στις 12 Φεβρου-
αρίου του 2008. Όµως, καταψηφίζεται από εκατόν πενήντα ένα
Βουλευτές προφανώς της Νέας Δηµοκρατίας, αφού ο πρώτος
οµιλητής της Νέας Δηµοκρατίας ήταν, άλλωστε, τότε σαφής:
«Δεν θα πάµε σε εξεταστική επιτροπή και δεν πρέπει να πάµε σε
εξεταστική επιτροπή». Έτσι είπε για να προσθέσει ακόµα πιο πε-
ρίεργα: «Όσοι την επιδιώκουν…» –εννοεί την εξεταστική επι-
τροπή- «…δεν θέλουν το ξεκαθάρισµα, αλλά θέλουν το κουκού-
λωµα». 

Γι’ αυτό και το ΠΑΣΟΚ επανακαταθέτει δεύτερη πρόταση στις
10 Απριλίου 2009, η οποία συζητείται στις 6 Μαΐου 2009. Στην
πρόταση υπογραµµίζεται ότι «το ΠΑΣΟΚ µε αίσθηµα ευθύνης
απέναντι στους πολίτες ζητά για άλλη µία ακόµη φορά να διε-
ρευνηθεί και να λάµψει όλη η αλήθεια στην υπόθεση της
«SIEMENS»», ενώ ακόµα αναφέρεται ότι «χαρακτηριστική περί-
πτωση είναι αυτή του κ. Χριστοφοράκου που προκύπτει παντα-
χόθεν ως «εγκέφαλος» όλης αυτής της υπόθεσης και ο οποίος
κυκλοφορεί ελεύθερος, δυνάµενος επί τόσο χρόνο να εξαφανί-
σει κάθε πειστήριο ή άλλο επιβαρυντικό στοιχείο των πράξεων».
Και πάλι η πρόταση απορρίπτεται µε εκατόν πενήντα µία ψήφους
–προφανώς της Νέας Δηµοκρατίας- και εκατόν σαράντα οκτώ
«ναι», αφού ο πρώτος εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας τότε,
υποστήριξε ότι «δεν µπορεί να προχωρήσει στην αποδοχή της
πρότασης». 

Στις 21 Ιουλίου 2011, όταν η Νέα Δηµοκρατία έπρεπε να ψη-
φίσει την πρόταση για την παραποµπή της υπόθεσης στο τριµε-
λές Γνωµοδοτικό Συµβούλιο «για το νοµικό έλεγχο των στοιχείων
της κατηγορίας και την αξιολόγηση της ουσιαστικής βασιµότη-
τας αυτών» και τότε ακόµα αποχώρησε από τη Βουλή ακριβώς
για να µη δοθεί η δυνατότητα στους Βουλευτές της, κάποιος να
ψηφίσει υπέρ της πρότασης. Και ήταν αυτή η τρίτη φορά που η
Νέα Δηµοκρατία αποχωρούσε από τη Βουλή, για να αποφευχθεί
η ψήφιση παραποµπής στη δικαιοσύνη του σκανδάλου, αφού
είχε αποχωρήσει στις 24 Οκτωβρίου 2008, στις 16 Νοεµβρίου
2010 για το Βατοπέδι, ενώ και στις 9 Μαΐου 2009 επέσπευδε τη
διάλυση της Βουλής, ακριβώς για να παραγραφούν τα σκάν-
δαλα. 

Για τις αποχωρήσεις, βέβαια, µε δεδοµένο τη συνταγµατική
διάταξη της παραγράφου 1 του άρθρου 60, «οι Βουλευτές έχουν
απεριόριστο το δικαίωµα της γνώµης και ψήφου κατά συνεί-
δηση», αποστέρησε, έτσι, την έκφραση της συνείδησης όχι µόνο
από τους Βουλευτές της, αλλά και από τον ελληνικό λαό, που
απαιτεί να εκφραστεί αυτό το απεριόριστο δικαίωµα της γνώµης
και της ψήφου κατά συνείδηση των Βουλευτών. 

Γι’ αυτό και η Νέα Δηµοκρατία, ελέγχεται, εγκαλείται και κα-
ταγγέλλεται ως κόµµα, που όχι µόνο έχει ευθύνη για το σκάν-
δαλο, αλλά και στη συνέχεια για τη συγκάλυψή του. Έτσι, µε
αυτήν τη συµπεριφορά µπορούµε αβίαστα να ισχυριστούµε ότι
η Νέα Δηµοκρατία δεν υπηρετεί την ηθική στην πολιτική, αλλά
δεν υπηρετεί και τη διαφάνεια στη διακυβέρνηση. Απεναντίας, η
Νέα Δηµοκρατία έχει ιδιαίτερα µεγάλη ευθύνη για τη διαφθορά
και τη συγκάλυψή της. 

Κύριοι συνάδελφοι, η διαφθορά σύµφυτη µε την εξουσία, δυ-
στυχώς, δεν έχει εξοβελιστεί από τη δηµοκρατία, παρά τον άτε-
γκτο λαϊκό έλεγχο και τη συµµετοχή των πολιτών στη διαχείριση
των κοινών υποθέσεων. Γιατί η πολιτική διαφθορά κατά τον Αρι-
στοτέλη «δεν είναι ατοµική ιδιότητα, ούτε φυσικό ελάττωµα,
αλλά χαρακτηριστικό της εξουσίας, οποιασδήποτε εξουσίας, πα-
ρεπόµενο των αξιωµάτων». Η άµεση δηµοκρατία, αλλά και η κοι-
νωνία που συµµετέχει στον έλεγχο των αρχόντων είναι αµείλικτη,
αφού έχει θεσµοθετήσει τη θανατική ποινή για ενεργητική ή πα-
θητική δωροδοκία. 

Μάλιστα, στον όρκο των µελών της Ηλιαίας, του ανώτατου
αθηναϊκού δικαστηρίου, διαβάζουµε: «Δεν θα παίρνω δώρα ως
Ηλιαστής ούτε εγώ προσωπικώς ούτε µε µεσολάβηση άλλου,
άνδρα ή γυναίκας, εν γνώσει µου, µε κανένα πλάγιο µέσο ή
τρόπο». Έτσι, η αθηναϊκή κοινωνία κατά την περίοδο της άµεσης
δηµοκρατίας ήταν αµείλικτη για τους «ωνουµένους τας αυτών
ψυχάς», τους δωροδοκούντες και τους δωροδοκούµενους, µε το
σκεπτικό ότι εκείνος που βλάπτει τα συµφέροντα της πολιτείας
είναι ικανός για όλα. 

Αυτά εµείς πρέπει να τα υπηρετήσουµε µε απόλυτη συνέπεια,
ακριβώς γιατί θέλουµε να είµαστε η συνέχεια αυτής της αθηναϊ-
κής δηµοκρατίας. Το διεφθαρµένο τµήµα του συστήµατος της
πολιτικής εξουσίας –γιατί περί τµήµατος πρόκειται- αναµφίβολα
υπονοµεύει µέχρι σήµερα καθηµερινά το δηµοκρατικό πολί-
τευµα. Γι’ αυτό οι µηχανισµοί του σηµερινού αντιπροσωπευτικού
συστήµατος έχουν απαξιωθεί στη συνείδηση του λαού, αφού οι
πολιτικές αποφάσεις επιβάλλονται σε κάποιες περιπτώσεις και
από εξωκοινοβουλευτικούς, αλλά και από εξωθεσµικούς παρά-
γοντες. 

Αλλά έτσι η πολιτική δηµοκρατία απαξιώνεται οπότε απαιτείται
µία νέα µορφή δηµοκρατίας. Πρέπει να περάσουµε πλέον, κύριοι
συνάδελφοι, στην «κοινωνική δηµοκρατία», στη δηµοκρατία των
πολιτών, διατηρώντας τις κατακτήσεις που έχουν µέχρι σήµερα
επιτευχθεί στη λειτουργία και στους θεσµούς του κοινοβουλευ-
τικού βίου υπό λαϊκό πλέον έλεγχο. Απαιτείται πλήρης αποκατά-
σταση της «λαϊκής κυριαρχίας». Γιατί σήµερα ισχύει αυτό που
δήλωνε ο Ιωάννης Καποδίστριας, «είκοσι πέντε είστε οι φθορείς
του έθνους». Και σήµερα ελάχιστοι είναι, αλλά κατατρέχουν και
υπονοµεύουν ολόκληρο το πολιτικό σύστηµα, αφού µαζί µε τη
διεθνοποίηση της οικονοµίας καλπάζει και η πολιτική διαφθορά
των κρατών. 

Οι επιχειρηµατικοί κολοσσοί, τα υπερεθνικά µονοπώλια που
διαδέχονται τις πολυεθνικές, διεκδικούν την παγκόσµια κυριαρ-
χία πλέον. Αν δεν αντιδράσουν οι λαοί και οι κοινωνίες για να θέ-
σουν υπό τον απόλυτο έλεγχό τους την πολιτική εξουσία, θα
έχουµε µία παγκόσµια υπερεξουσία και την εξέλιξη της παγκό-
σµιας κοινωνίας, µέσα από τον έλεγχο των Μέσων Μαζικής Επι-
κοινωνίας σε αγέλη και τους πολίτες δυστυχώς σε καταναλωτικά
ανδράποδα. 

Άλλωστε, είµαστε ήδη µπροστά σε µία ζούγκλα της ασύδοτης
αγοράς. Ενώ η διαφθορά έχει κατακυριεύσει παντού το δηµόσιο
βίο, η λαϊκή ψήφος εµπορευµατοποιείται, οι λαϊκοί αντιπρόσωποι
χειραγωγούνται από τις ηγεµονίες του χρήµατος. 

Γι’ αυτό τώρα είναι «η ώρα του Βουλευτή» και οι Βουλευτές
πρέπει να αποφασίσουµε οµόφωνα την ψήφιση της πρότασης,
για να δοθεί ένα µήνυµα σαφές, κατηγορηµατικό, ότι συµφω-
νούµε όλοι για την ηθική στην πολιτική, αλλά και για τη διαφάνεια
στη διακυβέρνηση. 

Οπότε µετά τη δική µας ψήφο, την ευθύνη έχει η δικαιοσύνη,
που πρέπει να αρθεί και αυτή στο ύψος των περιστάσεων, γιατί
χωρίς τις δικές της παραλείψεις δεν θα είχαµε φθάσει στη σηµε-
ρινή συγκλονιστική κατάσταση, οι πρωταίτιοι του σκανδάλου να
έχουν διαφύγει στο εξωτερικό και ακόµα και σήµερα κανένας να
µην έχει οδηγηθεί στο εδώλιο του κατηγορουµένου. 

Γι’ αυτό εµείς στο ΠΑΣΟΚ, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, µε
απόλυτη συνέπεια υπογράφουµε, αλλά και ψηφίζουµε την πρό-
ταση. Για να είµαστε συνεπείς τόσο στο περί δικαίου αίσθηµα
του λαού όσο και στην ευθύνη µας, να θέλουµε την ηθική στην
πολιτική και τη διαφάνεια στη διακυβέρνηση. Και περιµένουµε
από τη δικαιοσύνη τη δική της ετυµηγορία, η οποία πρέπει να
είναι αντίστοιχη εκείνης του περί δικαίου αισθήµατος του ελλη-
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νικού λαού. 
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Νικόλαος
Δένδιας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Θα προσπαθήσω να είµαι συντοµότα-
τος, κύριε Πρόεδρε. Δεν πρόκειται να αναλώσω τα δώδεκα
λεπτά. 

Θα µου επιτραπεί, απλώς, επειδή πολλές φορές ακούγεται
στην Αίθουσα της Βουλής των Ελλήνων και ακούστηκε και σή-
µερα ένα ιστορικό παράδειγµα ως πρόταγµα προς τον ελληνικό
πολιτικό κόσµο, το γνωστό «Η γυνή του Καίσαρος οφείλει όχι
µόνο να είναι, αλλά και να φαίνεται τίµια», να αποκαταστήσω την
αλήθεια του λόγου. Αυτό δεν έχει την έννοια που λέγεται και πρέ-
πει να σταµατήσουµε να το λέµε. Έχει ακριβώς την αντίθετη έν-
νοια. 

Ποια είναι η ιστορική πραγµατικότητα; Ο Καίσαρας ήθελε να
διαζευχθεί την Καλπουρνία για να παντρευτεί την αδελφή του
Ποµπηίου για τους δικούς του σκοπούς ελέγχου της ρωµαϊκής
πολιτείας. Έβαλε λοιπόν συγκεκριµένο κατ’ εντολή του άτοµο
µέσα στο σπίτι, για να συλληφθεί ως εραστής της γυναίκας του.
Όταν η συνωµοσία ενώπιον του δικαστηρίου κατέρρευσε και δεν
έµεινε στον Καίσαρα κανένα άλλο επιχείρηµα, τι βρήκε να πει;
Βρήκε να πει ακριβώς αυτό το απίστευτο προς τη γυναίκα του.
«Απεδείχθη ότι είσαι αθώα, αλλά δεν έχει καµµία σηµασία, πρέπει
και να φαίνεσαι αθώα». 

Το λέω αυτό λοιπόν για να µην χρησιµοποιείται ως πρόταγµα
από τον πολιτικό κόσµο της χώρας. Έχει ακριβώς την ανάποδη
πραγµατικότητα πίσω του. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Τελικά τη χώρισε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Τελικά τη χώρισε βεβαίως, γιατί η εξου-

σία πάντοτε έτσι είναι. 
Έρχοµαι τώρα στα λεχθέντα εδώ. Θέλω, αγαπητοί κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, χωρίς την παραµικρή υποκρισία να διατυ-
πώσω τον απόλυτο σεβασµό µου απέναντι στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, πέραν των άλλων παρατάξεων, για τη στάση
την οποία τήρησε εδώ και ένα µήνα κατά τη συζήτηση της ίδιας
πρότασης των συναδέλφων τότε, για την παραποµπή της συγκε-
κριµένης υπόθεσης στο Γνωµοδοτικό Συµβούλιο. 

Αντιλαµβάνοµαι και νοµίζω ότι αυτό απεδείχθη από τη στάση
των συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ –αναφέροµαι για προφανείς λό-
γους ειδικά στους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ- ότι ανεξαρτήτως
κοµµάτων και παρατάξεων υπάρχει εδώ αίσθηµα ευθύνης απέ-
ναντι, κατ’ αρχάς, στην ιδέα της δικαιοσύνης, αλλά και απέναντι
στην ελληνική κοινωνία. 

Οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ –διότι, αν θέλετε για τους υπολοί-
πους, των υπολοίπων κοµµάτων ήταν ευκολότερο- αυτοί οι
οποίοι διεφώνησαν και κατεψήφισαν την πρόταση απέδειξαν µε
τη στάση τους ότι ανεξαρτήτως των κοινωνικών ρευµάτων και
ανεξαρτήτως της απαίτησης της κοινωνίας, όταν η Βουλή λει-
τουργεί ως οιονεί δικαστικό όργανο, οφείλει να αποδίδει δικαιο-
σύνη. 

Και εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα σήµερα, δεν συζητάµε γενικά
και αόριστα το σκάνδαλο «SIEMENS». Συζητάµε ένα πολύ συγκε-
κριµένο πράγµα, µια πολύ συγκεκριµένη πρόταση: Εάν οι συνά-
δελφοι πρώην Υπουργοί, ο κ. Γεώργιος Αλογοσκούφης και ο κ.
Χρήστος Μαρκογιαννάκης πρέπει να παραπεµφθούν στην Ειδική
Επιτροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης, στην πρώην Προανακρι-
τική Επιτροπή, ως υπεύθυνοι για το σκάνδαλο της «SIEMENS». 

Σε αυτό το ερώτηµα οφείλει να απαντήσει η Πλειοψηφία της
Βουλής των Ελλήνων και έχω την εδραία πεποίθηση ότι θα απα-
ντήσει ακριβώς µε τον ίδιο τρόπο που απήντησε και την άλλη
φορά, δηλαδή ότι οι συνάδελφοι πρώην Υπουργοί είναι ανεύθυ-
νοι αυτού του σκανδάλου. 

Θα µου πείτε: Αυτό σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν υπεύθυνοι του
σκανδάλου της «SIEMENS»; Και βεβαίως υπάρχουν υπεύθυνοι
του σκανδάλου της «SIEMENS». Όµως, δεν θα καταστήσουµε δι-
καιότερο το πολιτικό σύστηµα και δεν θα ικανοποιήσουµε την
κοινωνία, εάν αδιακρίτως παραπέµψουµε ανεύθυνους µε κατα-
σκευασµένες κατηγορίες. 

Μου έκανε εντύπωση δε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
έλαβε το λόγο ο παριστάµενος Υφυπουργός κ. Πεταλωτής, ο
οποίος υπεστήριξε –αν εγώ κατάλαβα καλά την τοποθέτησή του-
την αποδοχή της πρότασης παραποµπής των συναδέλφων. 

Κατ’ αρχάς, το λέω αυτό, διότι αυτή η στάση, κύριε Υφυ-
πουργέ, έρχεται σε ευθεία αντίθεση µε αυτό που είχε κάνει ο
προϊστάµενός σας, ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Παπαϊωάννου, ο
οποίος επί λέξει είχε πει –αν καλά διαβάζω στα Πρακτικά - «ο θε-
σµικός µου ρόλος δεν µου επιτρέπει να σχολιάσω το περιεχό-
µενο της σηµερινής συζήτησης, που αφορά τη συγκεκριµένη
υπόθεση».

Δύο τινά συµβαίνουν: Ή ο θεσµικός ρόλος του Υπουργού Δι-
καιοσύνης εδώ είναι να εκπροσωπεί µεν τυπικά την Κυβέρνηση,
αλλά επί των δικαστικών καθηκόντων της Βουλής να µην παρεµ-
βαίνει και ας µου επιτραπεί να πιστέψω πως αυτό είναι το ορθόν
ή αλλιώς το ορθόν είναι αυτό το οποίο πράξατε εσείς, δηλαδή ο
παριστάµενος εκπροσωπών το Υπουργείο Δικαιοσύνης και την
Κυβέρνηση να λειτουργεί ως οιονεί εισαγγελικός λειτουργός,
στηρίζοντας την κατηγορία. Πάντως και τα δύο δεν µπορεί να
είναι ορθά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΕΤΑΛΩΤΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Δεν παρακολουθήσατε τι
είπα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Νοµίζω ότι το παρακολούθησα όλο,
αλλά µε ιδιαίτερη χαρά θα δεχθώ να ακούσω από εσάς ότι το
ορθόν είναι το λεχθέν από τον κ. Παπαϊωάννου και ότι ο παριστά-
µενος Υπουργός της Δικαιοσύνης…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Παρακαθήµενος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: ...παρακαθήµενος, κύριε Τασούλα.

Εντάξει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΕΤΑΛΩΤΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Επειδή δεν το παρακο-
λουθήσατε, δείτε τα Πρακτικά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εν πάση περιπτώσει, δέχοµαι -µε µε-
γάλη ικανοποίηση, σας διαβεβαιώ- ότι εσείς δεν παρίσταστε εδώ
υπ’ αυτήν την έννοια. 

Όµως, µια και µου απαντήσατε στο πρώτο, έχει έννοια να µου
απαντήσετε και στο δεύτερο, στο οποίο ακροθιγώς τοποθετηθή-
κατε κατά την προηγούµενη συζήτηση επί της γενικής ενηµέρω-
σης, την οποία επιχειρήσατε και εσείς, αλλά εσείς ήσασταν
περισσότερο αόριστος. 

Τότε ο κ. Παπαϊωάννου είχε πει τα εξής: «Ο κ. Παµπούκης για
λογαριασµό της ελληνικής Κυβέρνησης ήταν –τον Ιούλιο, χρησι-
µοποίησε παρατατικό- σε διαπραγµατεύσεις µε τη «SIEMENS»
Γερµανίας, για να αναγνωρίσει αυτή τις ευθύνες της. Από εκεί
και πέρα θα συζητούσαµε για το µέγεθος των ευθυνών.» 

Ο κ. Παπαϊωάννου συνεχίζει ως εξής: «Μην έχετε καµµία αµ-
φιβολία, κύριοι συνάδελφοι. Θα υπάρξει θέµα επιβολής διοικητι-
κών ποινών µε τη δυνατότητα που έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης
να επιβάλει αυτές τις ποινές.»

Όταν, κύριε Υπουργέ, έρχεστε σε αυτήν τη συζήτηση, το λιγό-
τερο που θα ανέµενε η Εθνική Αντιπροσωπεία πέρα από τα ευ-
ρύτερα ηθικολογικά διδάγµατα, τα οποία ακούσαµε από τους
συναδέλφους της Πλειοψηφίας που θέλησαν να στηρίξουν την
παραποµπή των πρώην Υπουργών, ήταν να µας λέγατε εσείς τι
κάνατε εν τη πράξει επ’ ονόµατι του γενικότερου αιτήµατος της
κάθαρσης, απονοµής δικαιοσύνης και όλα αυτά τα ωραία γενι-
κόλογα µε τα οποία βαυκαλίζεστε και απευθύνεστε στην ελληνική
κοινωνία τους τελευταίους είκοσι τρείς µήνες.

Και ας µου επιτρέψει ο κ. Παπαδηµούλης να του πω -αυτήν τη
στιγµή δεν είναι, βέβαια, στην Αίθουσα- διότι επικαλέστηκε ένα
πόρισµα του Νοµικού Συµβουλίου του 2009, πως το πόρισµα του
Νοµικού Συµβουλίου του 2009 δεν αγνοήθηκε από την τότε κυ-
βέρνηση. Έγινε αποδεκτό µέσα σε τριάντα µέρες από τον τότε
Υπουργό κ. Παπαθανασίου. Εδόθη εντολή και κατετέθη παρά-
σταση πολιτικής αγωγής κατά παντός υπευθύνου, προερχόµε-
νου απ’ οποιονδήποτε πολιτικό χώρο, και αξιωµατούχου στην
υπόθεση «SIEMENS». 

Θα µου πείτε τώρα -για να έρθουµε στο δια ταύτα και να ολο-
κληρώσω- τι παρακολουθούµε εδώ; Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, παρακολουθούµε την εξέλιξη µιας φαρσοκωµωδίας. Ποια
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είναι η αιτία της; Η πραγµατική αιτία –το είπα και στην προηγού-
µενη οµιλία- είναι νοµοθετήµατα της περιόδου Σηµίτη. Ο
ν.2170/1994 που µετέτρεψε την απιστία από κακούργηµα σε
πληµµέληµα, ο ν. 2446/1996 που αυτονόµησε τις ΔΕΚΟ από την
πολιτική ηγεσία και τους επέτρεψε περίπου να κάνουν ό,τι θέ-
λουν, η προγραµµατική σύµβαση 8002 του ΟΤΕ. Αυτό είναι το
θεµέλιο πάνω στο οποίο χτίστηκε το οικοδόµηµα της διαφθοράς
της «SIEMENS». 

Αυτό οφείλουµε και µπορούµε να το θεραπεύσουµε. Υπήρξαµε
επιτυχείς ως πολιτικό σύστηµα στον κολασµό των υπευθύνων;
Ευθεία απάντηση: Όχι, δεν υπήρξαµε επιτυχείς ως πολιτικό σύ-
στηµα. Αυτό, όµως, δεν δίνει σε κανέναν απολύτως το δικαίωµα,
προσπαθώντας να αποκτήσει λόγο απέναντι της ελληνικής κοι-
νωνίας για να αποκρύψει τις τεράστιες ευθύνες που έχει για τη
διαχείριση των πραγµάτων του τόπου τους τελευταίους είκοσι
τρεις µήνες, να κατασκευάζει ενόχους. 

Και ξαναλέω, τελειώνω την τοποθέτησή µου διατυπώνοντας
και πάλι το βαθύτατο σεβασµό µου προς την Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ για τη στάση που τήρησε στο θέµα αυτό.
Απέδειξαν ότι µπορούν να στέκονται στο ύψος των περιστάσεων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Αθανάσιος Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εµείς έχουµε συµφωνήσει πάντα όταν
τίθενται θέµατα συγκρότησης εξεταστικών επιτροπών για τη διε-
ρεύνηση διαφόρων σκανδάλων, όπως και για το σκάνδαλο της
«SIEMENS», είτε είναι κυβέρνηση…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Θα περιµένω να αποχωρήσουν, κύριε Πρόεδρε.
Σε αυτούς που φεύγουν, αναφέροµαι. Κύριε Δένδια και κύριε

Νεράντζη, εσείς που ήσασταν κυβέρνηση, γιατί δεν βάλατε
µπροστά να κάνετε έρευνα, για το τι έγινε µε το C4I, µε τις συµ-
βάσεις του ΟΤΕ, µε τον ΟΣΕ; Εσείς δεν κυβερνούσατε;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Αυτά τα λέτε εσείς από πάνω…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εσείς δεν κυβερνούσατε; Ούτε είχαν

παραγραφεί, ούτε τίποτε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εµείς δηλώσαµε την αποχώρησή µας…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα τα ακούσετε. Αφού είχατε διαπι-

στώσει και ξέρατε ότι έγιναν αυτά που έγιναν, γιατί δεν ξεκινού-
σατε, έχοντας και το µηχανισµό της εξουσίας, να αποκαλύψετε
το σκάνδαλο «SIEMENS» και το τι έγινε επί ΠΑΣΟΚ; Έγινε το
αντίθετο. Διαδοχή, σε όλους τους τοµείς της εξουσίας. Έτσι φαί-
νεται, τουλάχιστον. Δεν υπάρχουν στοιχεία, αλλά αυτό είναι
πλέον αποδεδειγµένο, γιατί οι κυβερνήσεις µπορεί να άλλαζαν,
η στρατηγική ήταν ίδια, αλλά η «SIEMENS» παρέµενε, όπως και
όλες οι µεγάλες εταιρείες. 

Γι’ αυτό λέµε, λοιπόν, ότι το σκάνδαλο της «SIEMENS» πρώτα-
πρώτα είναι συνυφασµένο µε τις ίδιες τις στρατηγικές επιλογές
που έγιναν στη χώρα από τις κυβερνήσεις και του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Αξίζει να επαναλάβουµε την περίπτωση της «ΕΛΒΙΛ», απόφαση
κυβέρνησης Καραµανλή 1978, αν δεν κάνω λάθος. Το ΠΑΣΟΚ
έρχεται πιο φορτσάτο και λέει ότι θα φτιάξουµε, θα γίνουµε δη-
λαδή Φινλανδία –δεν ήταν τότε η Φινλανδία, θα φτιάξουµε δικιά
µας- ξαφνικά το ’86 κόβονται όλα, µπαίνει η «SIEMENS» και η
«ERICSSON» και συνεχίζονται και επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και
επί κυβερνήσεων Νέας Δηµοκρατίας.

Και κάτι ακόµα γι’ αυτό που ειπώθηκε για το ποιο ήταν το θε-
µέλιο. Αν ήταν η πολιτική του Σηµίτη, προσδιορίζεται κι έτσι. Μα
και η Νέα Δηµοκρατία που έκανε διεθνή διαγωνισµό για την
αγορά ενός εκατοµµυρίου εκατό χιλιάδων, αν δεν κάνω λάθος,
ψηφιακών παροχών ποιος την κέρδισε; Η «SIEMENS» και η «ER-
ICSSON» πάλι. Είτε µε διεθνείς διαγωνισµούς είτε µε προγραµ-
µατικές συµβάσεις, επειδή είχε κυρίαρχη θέση στην αγορά ήταν
πολιτική επιλογή των κυβερνήσεων, η οποία βεβαίως, απ’ ό,τι
αποδεικνύεται, συνδέεται και µε τη διαφθορά και µε τη µίζα.

Το δεύτερο που θέλουµε να σηµειώσουµε είναι πως ό,τι και να
πείτε –καλή ήταν η αγόρευση περί Αριστοτέλη- η διαφθορά είναι
συνυφασµένη µε το καπιταλιστικό σύστηµα -ένα σύστηµα άδικο,
ένα σύστηµα που βασίζεται στην εξαθλίωση και στην εκµετάλ-

λευση των παραγωγών του πλούτου, ένα σύστηµα που όσα ξο-
δεύει ένας σε µια ώρα, θέλει µια ζωή ολόκληρη ο άλλος- όπου
για να επιβάλλεται χρειάζεται, εκτός από τη βία της εξουσίας και
το λάδι για να κυλάει η µηχανή.

Μη µου πείτε, κύριε Πεταλωτή, ότι άλλαξαν αυτά. Μη µας πείτε
τώρα ότι επειδή αναρτώνται στο διαδίκτυο, η µίζα και η διαφθορά
είναι παλαιών εποχών. Έλεος, εδώ ζούµε όλοι! Και λέγοντας
«εδώ» δεν εννοώ στη χώρα µόνο, αλλά συνολικότερα στο καπι-
ταλιστικό σύστηµα. Είναι γνωστό τι γίνεται µε τους ανταγωνι-
σµούς των πολυεθνικών, των µεγάλων εταιρειών, των µεγαθη-
ρίων, των επιχειρηµατικών οµίλων.

Θα σας πω και κάτι ακόµη. Αυτά διδάσκονται ακόµη και στα
πανεπιστήµια. Δείτε τι λένε στους µάνατζερ: «να έχετε πολιτικές
προσβάσεις». Τι εννοούν; Να έχετε φίλους; Αυτή είναι η οικονο-
µία της αγοράς και συνολικά του καπιταλιστικού συστήµατος.

Θα µας ρωτήσει κάποιος: Όλα στον καπιταλισµό τα φορτώ-
νετε; Δεν σας ενδιαφέρει να βρεθούν έστω κάποιοι ένοχοι και να
πληρώσουν; Βεβαίως και µας ενδιαφέρει. Βεβαίως και µας εν-
διαφέρει συνολικά το πρόβληµα της διαφθοράς, πολύ περισσό-
τερο όταν παίρνει ευρύτερες διαστάσεις. Γιατί δεν περιµένεις
ποτέ διεφθαρµένοι άνθρωποι να παλέψουν για να αλλάξουν την
κοινωνία. Κοιτάνε πώς να τη «βολέψουν». Και στη συγκεκριµένη
περίπτωση ενδιαφερθήκαµε και παλέψαµε γι’ αυτό. Δεν κλείσαµε
τα µάτια. 

Όµως, εσείς εδώ που κόπτεσθε, γιατί δεν αποδέχεστε τις προ-
τάσεις που κάνουµε; Λέτε για «πόθεν έσχες», λέτε να βρούµε την
άκρη, να φθάσουµε µέχρι και σε ξένες εταιρείες –ειπώθηκε κι
αυτή η πρόταση- και δεν δέχεστε να ονοµαστικοποιηθούν οι µε-
τοχές, για να δούµε ποιος έχει τον πλούτο. Ποιος κατέχει αυτόν
τον πλούτο; Τότε θα δούµε αν θα βρεθούν κάποιοι µε µετοχές,
αν θα βρεθούν κάποιοι µέτοχοι των offshore εταιρειών. Κάτι θα
βρεθεί. Δεν το δέχεστε, γιατί αυτό παραβιάζει το άβατο του κα-
πιταλιστικού συστήµατος.

Τρίτο θέµα. Γιατί δεν βρέθηκε άκρη; Ποιος φταίει που δεν µπο-
ρέσαµε να βρούµε ποιοι τα πήραν; Ποιος θα µπορούσε να το
κάνει αυτό;

Πρώτον, θα µπορούσαν να το κάνουν τα κόµµατα που κυβέρ-
νησαν, οι ηγεσίες των κοµµάτων και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας. Δεν το έκαναν.

Δεύτερον, θα έπρεπε να το κάνει ο κόσµος, η «SIEMENS», η
Ευρωπαϊκή Ένωση, η Γερµανία, οι σύµµαχοί σας, αυτοί που κα-
ταδικάστηκαν λέγοντας «σ’ αυτούς δώσαµε». Δεν το κάνουν.

Επίσης, θα έπρεπε η δικαιοσύνη να κινηθεί πιο έγκαιρα. Δεν
κινήθηκε. Επί Νέας Δηµοκρατίας έφυγε ο Χριστοφοράκος, επί
ΠΑΣΟΚ έφυγε ο Γιουνγκ. Εντελώς τυχαία και αυτά.

Τέλος, θα έπρεπε να παρθούν ορισµένα θεσµικά µέτρα. Για να
ανοίξουµε λογαριασµούς, είδαµε τι χρειάστηκε να τραβήξουµε.
Στην εξεταστική επιτροπή έγιναν προσπάθειες. Τουλάχιστον πολ-
λοί προσπάθησαν. Αλλά υπάρχει το άβατο, όπως η Ελβετία και
οι διάφορες χώρες-παράδεισοι. 

Γι’ αυτούς τους λόγους, επειδή δεν υπήρξε πολιτική βούληση
και επειδή το ίδιο το σύστηµα έχει ένα δίχτυ αυτοπροστασίας,
δεν βρέθηκε, όχι άκρη, αλλά έστω κάποιος υπεύθυνος πέρα από
τον γνωστό κ. Μαντέλη, που είχε κάνει το «λάθος» να έχει λογα-
ριασµό.

Τέταρτο θέµα. Μιλάτε για κουκούλωµα και µάλιστα, απευθύ-
νεστε και προς εµάς. Σοβαρολογείτε; Λίγο φιλότιµο χρειάζεται.
Εσείς έχετε το µαχαίρι, εσείς οι δύο έχετε το πεπόνι και πάτε να
τα φορτώσετε σε µας; 

Επειδή ξύνεστε στη γκλίτσα του τσοπάνη, να σας ρωτήσω το
εξής: Έχετε εκατόν πενήντα πέντε Βουλευτές, ναι η όχι; Προχω-
ρήστε λοιπόν και εµείς θα συµµετέχουµε. Δεν έχετε την πλειο-
ψηφία; Προχωρήστε και φτιάξτε αυτήν τη γελοιότητα, όπως
λέγεται. Έστω και µε αυτή, εδώ θα είµαστε. Γιατί δεν το κάνετε;
Ούτε τους δικούς σας δεν πείθετε. Και πάτε να µας πείτε για κου-
κούλωµα, ότι εµείς θέλουµε να κουκουλώσουµε; 

Εµείς είπαµε «όλοι». Αλλά να έχεις και στοιχεία. Φέρτε τα στοι-
χεία και από τα κόµµατά σας και από τη «SIEMENS» και από τους
συµµάχους σας. Αυτούς τους φέρνετε να πάρουν και ό,τι υπό-
λοιποι έχει µείνει. Τα είπα αυτά στην αρχή. Να, λοιπόν, ποιος κου-
κουλώνει αντικειµενικά, πέρα από προθέσεις ορισµένων προσώ-
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πων, για να είµαι και δίκαιος.
Τα πολιτικά συµπεράσµατα έχουν σηµασία. Και νοµίζουµε ότι

ο λαός µπορεί να βγάλει αυτά τα συµπεράσµατα. Έχει µεγάλη
πείρα, συσσωρευµένη πείρα και ζει αυτή τη στιγµή το µεγαλύ-
τερο σκάνδαλο όλων των εποχών. Ποιο είναι αυτό; Το 2011 τον
καλείτε να ζήσει σε συνθήκες της δεκαετίας του ’50. Με τέτοια
έκρηξη της τεχνολογίας, µε τέτοια δυνατότητα της κοινωνίας να
ζήσει καλά, στο όνοµα του χρέους τον γυρίζετε στο Μεσαίωνα.
Για ποιο λόγο; Για να συγκεντρωθεί και άλλος πλούτος σε µία
χούφτα πλουτοκράτες και να διασωθεί –που δεν θα διασωθεί- το
καπιταλιστικό σύστηµα. Κι γι’ αυτό το σκάνδαλο πρέπει να παλέ-
ψει ο ελληνικός λαός, για την ανατροπή του συστήµατος.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω το Δελτίο Επίκαιρων Ερω-
τήσεων της Παρασκευής 26 Αυγούστου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 1171/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μαρίας Μίχου
προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε την κρατική χρηµα-
τοδότηση του περιφερειακού-επαρχιακού ηµερήσιου και εβδο-
µαδιαίου Τύπου.

2. Η µε αριθµό 1163/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά
µε την ενίσχυση της εκτροφής γουνοφόρων ζώων στη δυτική Μα-
κεδονία.

3. Η µε αριθµό 1172/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλ-
λάκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων στους παραγωγούς
του Νοµού Λάρισας για ζηµιές που υπέστησαν από την έντονη
χαλαζόπτωση.

4. Η µε αριθµό 1161/79/22-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τις εξελίξεις στην ελληνική οικονοµία.

(Θα απαντήσει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Οικονοµικών)

5. Η µε αριθµό 1162/80/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε το Μεσοπρόθεσµο Πρόγραµµα.

(Θα απαντήσει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Οικονοµικών)

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1168/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την
απόφαση της Δευτεροβάθµιας Επιτροπής Εφέσεων της ΕΠΟ για
τις οµάδες του Ολυµπιακού Βόλου και της Καβάλας.

2. Η µε αριθµό 1167/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
πορεία της ασκούµενης οικονοµικής πολιτικής.

3. Η µε αριθµό 1166/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την εφαρµογή του
προγράµµατος «Μείωση της Νιτρορύπανσης Γεωργικής Προέ-
λευσης» σε δηµοτικά διαµερίσµατα της δυτικής Αχαΐας.

Συνεχίζουµε τη συζήτηση. Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχει λεχθεί ότι η ιστορία καµµιά φορά επαναλαµβάνεται δύο

φορές και έχει λεχθεί συγκεκριµένα ότι την πρώτη φορά η ιστο-
ρία διαµορφώνεται ως τραγωδία και τη δεύτερη ως φάρσα. Νο-
µίζω ότι τη φάρσα τη βλέπουµε σήµερα σ’ αυτή την Αίθουσα και
θα πρόσθετα ότι µάλλον είναι κάτι πολύ χειρότερο από φάρσα.

Η εικόνα είναι θλιβερή και φοβάµαι ότι στην ψηφοφορία όχι
απλώς θα αποδοκιµαστεί για άλλη µία φορά η κυβερνητική πρό-
ταση, η πρόταση των Βουλευτών από την Πλειοψηφία που ειση-
γούνται, αλλά ίσως και η συµµετοχή των Βουλευτών να είναι
τέτοια που θα κάνει αυτούς που εισηγούνται αυτή την πρόταση
να ντρέπονται.

Χθες είδα ένα κλίµα ευχάριστο στην Αίθουσα. Κυβέρνηση,
Αντιπολίτευση, Νέα Δηµοκρατία, ΛΑΟΣ, η κ. Μπακογιάννη, περι-
χαρείς…

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Δηµοκρατική Συµµαχία λεγόµα-
στε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως. Δεν το είπα υποτιµη-
τικά, αλίµονο. Κάθε άλλο.

Όλοι µαζί, λοιπόν, περιχαρείς ψηφίσατε αυτό το τερατούρ-
γηµα, «κόψατε τον οµφάλιο λώρο» µ’ ένα παρελθόν του ασύλου,
µεγάλο παρελθόν σ’ αυτήν τη χώρα το οποίο καταπατήθηκε µε
τανκς και µε αγριότητες και φτάσατε στο σηµείο αυτήν την ώρα
να το κάνετε συναινετικά, γιατί όλα τα εγκλήµατα σ’ αυτήν τη
χώρα έγιναν συναινετικά. Οι υπερπλειοψηφίες έχουν καταστρέ-
ψει αυτήν τη χώρα. Δείτε µετά την κατοχή ότι συναινετικά όλα
τα τερατουργήµατα πέρναγαν σ’ αυτήν την Αίθουσα µ’ όλες τις
συνέπειες που είχαν, τραγικές συνέπειες για τη χώρα. Συναινε-
τικά περάσατε, λοιπόν, και αυτό το έκτρωµα µε το οποίο εγκαι-
νιάζετε, κατά την ταπεινή µου γνώµη, µία νέα αυταρχική πολιτική
αντίδρασης στη χώρα, η οποία θα έχει απίστευτες προεκτάσεις
και δίπλα στην οικονοµική τραγωδία θα έχουµε και µια πολιτική
τραγωδία, αν όχι και ανωµαλία. 

Συναινετικά, λοιπόν, όταν ετέθη χθες θέµα ονοµαστικής ψη-
φοφορίας, παρά τον Κανονισµό της Βουλής και µάλλον µε πρα-
ξικόπηµα σε βάρος του, αναιρέθηκε η ονοµαστική ψηφοφορία
που είχε προταθεί αν και είχαν εκφωνηθεί τα ονόµατα. Γιατί τόσο
πολύ φοβούνταν κάποιοι να εκφραστεί η Βουλή διά της ονοµα-
στικής ψηφοφορίας, κάτι που άλλωστε πρέπει να γίνεται κάθε
φορά; Σε κάθε νοµοσχέδιο θα έπρεπε οι Βουλευτές να ψηφίζουν
ονοµαστικά. Δεν ήταν κάτι το απίστευτο, κάτι το εξαιρετικό. Γιατί
φοβηθήκατε την ονοµαστική ψηφοφορία και έσπευσε και το Προ-
εδρείο να αποδεχθεί την απόσυρση; Φοβηθήκατε την εξέγερση
των Βουλευτών και της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, ότι η
συναίνεση που διηµείφθη στο ανώτατο επίπεδο και κλείστηκε τη-
λεφωνικά δεν θα έβρισκε ανταπόκριση. Ήταν βέβαιο. Προκειµέ-
νου, λοιπόν, να διατηρηθούν τα προσχήµατα, πραξικοπηµατικά
αναιρέσατε την ονοµαστική ψηφοφορία. 

Η συναίνεση αυτή υπάρχει και σήµερα σ’ αυτήν την Αίθουσα,
αυτή η υπόγεια, περίεργη συναίνεση για το κουκούλωµα της
υπόθεσης «SIEMENS», όπως διαχρονικά υπάρχει συναίνεση στη
χώρα αυτή από τη Μεταπολίτευση και µετά. Παρά τον ανταγωνι-
σµό για τη νοµή και διανοµή του κράτους και της εξουσίας, οι
θεµελιώδεις επιλογές είναι συναινετικές. 

Τι υπάρχει, όµως, ένα µικρό πρόβληµα και µια µικρή ανωµαλία
σ’ αυτήν τη συγκεκριµένη περίπτωση; Τι φοβόσαστε, δηλαδή; Τη
ψήφο των Βουλευτών, η οποία δεν είναι δεδοµένη πάλι και η
οποία χάλασε αυτή τη «σούπα» την προηγούµενη φορά και θα
τη χαλάσει και σήµερα. Αυτό είναι το πρόβληµά σας. 

Όλη η αγωνία σας αυτήν τη στιγµή είναι ότι δεν πείθετε και ότι
αντιδρούν ορισµένοι Βουλευτές -όχι γιατί δεν θέλουν- όπως εί-
πατε, κύριε Πεταλωτή ή όπως είπαν και κάποιοι από το χώρο του
ΠΑΣΟΚ ότι δεν θέλουν κάποιοι Βουλευτές, που δεν ψηφίσαν, να
γίνει κάθαρση στο θέµα της «SIEMENS», κύριε Μπεντενιώτη. 

Δεν πιστεύω εγώ ότι γι’ αυτόν το λόγο δεν ψηφίστηκε η πρό-
τασή σας από συναδέλφους σας, γιατί θέλουν να κουκουλωθεί
η υπόθεση. Νοµίζω ότι ήταν υγιής η αντίδραση, διότι έβλεπαν ότι
στην πρόταση υπάρχει κουκούλωµα, ότι είναι εµπαιγµός η πρό-
ταση η οποία γίνεται, ότι είναι κοροϊδία, ότι δεν θίγεται η ουσία
του σκανδάλου και ότι µ’ αυτήν την πρόταση, αν την ψήφιζαν, θα
γελιοποιόντουσαν στην πορεία ακόµα περισσότερο και η Βουλή
και οι ίδιοι που θα την ψήφιζαν. Γι’ αυτό δεν ψηφίστηκε η πρό-
ταση.

Και αντί να σκεφτείτε τι έγινε και αντί να σκεφτείτε πώς φτά-
σαµε ως εδώ και εποµένως, έστω και στο και πέντε, να αλλάξετε
ρότα, να αλλάξετε πορεία για να διαµορφωθούν κάπως αλλιώς
οι συντεταγµένες καταστάσεις, ερχόσαστε αυτήν τη στιγµή να
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επαναφέρετε µια πρόταση -άκουσον-άκουσον- η οποία αποδοκι-
µάστηκε από τους δικούς σας συναδέλφους της Πλειοψηφίας.
Μάλιστα, τους λέτε: «δεν ψηφίσατε το έλασσον πριν, ελάτε να
ψηφίσετε το µείζον τώρα». Μα, αυτά είναι τρελά πράγµατα! Γιατί
τα κάνετε; Τι θα κερδίσετε; 

Θα κερδίσετε τη γελιοποίηση, η οποία θα ακολουθήσει µε βέ-
βαιο τρόπο και θα είναι όνειδος γι’ αυτήν την Αίθουσα µια τέτοια
γελιοποίηση για ένα τόσο µεγάλο σκάνδαλο. Το γεγονός ότι το
σκάνδαλο αυτό κουκουλώθηκε διακοµµατικά ή µάλλον για να
είµαι ακριβής από τις δύο κυβερνήσεις, κυβέρνηση Νέας Δηµο-
κρατίας και κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, είναι σαφέστατο. Αυτό έγινε. Κα-
νένα από τα δύο κόµµατα δεν ήθελε να αγγίξει την αυτοκρατορία
που λέγεται «SIEMENS». 

Η «SIEMENS», βεβαίως, το θεάρεστο έργο του λαδώµατος δεν
το έκανε µόνο στην Ελλάδα, το έκανε παγκοσµίως ή τουλάχιστον
όπου µπορούσε, όπου την έπαιρνε. Αυτό το κάνουν όλες οι πο-
λυεθνικές εταιρείες, δεν είναι κάποια ανακάλυψη της
«SIEMENS». Ιδιαίτερα, οι Γερµανοί, οι φίλοι µας, που µας στέλ-
νουν τον Ράχερµπαρτ ως τοποτηρητή, πλέον, εδώ να µας τα τα-
κτοποιήσει, οι εταιρείες τους έχουν κάνει επάγγελµα τη δωρο-
δοκία. Και εδώ στην Ελλάδα ειδικά είναι Ελντοράντο αυτό του
λαδώµατος από γερµανικές εταιρείες: «ΜAN», «HOCHTIEF»,
«DEUTSCHE TELEKOM», «DEUTSCHE BANK», ων ουκ έστιν
αριθµός. Όλες αυτές οι εταιρείες αυτό κάνουν. 

Αποικία, µπανανία η Ελλάδα, πηγαίνουµε εκεί παίρνουµε τις
δουλειές, λαδώνουµε τους πολιτικούς τους, µοιράζουµε -ακόµα
και αν δεν µας έχουν κατ’ ανάγκη εξυπηρετήσει, δεν έχει σηµα-
σία τα δωράκια πρέπει να δίνονται- δώρα και προχωράµε και κά-
νουµε τις δουλειές µας. Και ερχόµαστε και από πάνω και
βρίζουµε τους Μεσόγειους τεµπέληδες, τους Έλληνες, ότι από
το πρωί µέχρι το βράδυ κάθονται, ότι σπαταλάνε τα χρήµατα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ότι, εν πάση περιπτώσει, κάνουν αυτά που
κάνουν και τους επιβάλλουµε ύστερα και κηδεµονία και νέα αποι-
κιοκρατία για µεγαλύτερη ληστεία και τώρα πέφτουν και σαν κο-
ράκια πάνω να πάρουν και ό,τι έχει αποµείνει από τον εθνικό και
δηµόσιο πλούτο. Αυτή είναι µε δύο λόγια η ιστορία της νεοαποι-
κιοκρατίας, την οποία υφιστάµεθα.

Εγώ δεν αµφιβάλλω ότι υπάρχουν πολύ µεγάλα προβλήµατα
στην Ελλάδα, αλλά η Ελλάδα δεν είναι αυτή που δηµιούργησε
το πρόβληµα στην Ευρωζώνη, ούτε αυτή που δηµιούργησε το
πρόβληµα στον παγκόσµιο καπιταλισµό. Μάλλον η Ευρωζώνη
δηµιούργησε προβλήµατα στην Ελλάδα, όχι η Ελλάδα στην Ευ-
ρωζώνη. Το βλέπουµε τώρα, το ζούµε αυτό το πράγµα. 

Εν πάση περιπτώσει, όµως, δεν λέω ότι η Ελλάδα δεν έχει προ-
βλήµατα σοβαρά και κρίσιµα, τα οποία έπρεπε να αντιµετωπι-
στούν και σε µια άλλη πολιτική κατεύθυνση µε µια µεγάλη
ανατροπή. Ασφαλώς. Άλλο όµως, είναι αυτό και άλλο αυτή η θε-
ωρία, αυτή η προπαγάνδα, αυτή η απίστευτη επικοινωνία που
έχει εξαπλωθεί και µε την οποία δυστυχώς συµπορεύονται οι δύο
µεγάλες παρατάξεις, οι οποίες θέλουν να εµφανίσουν µια χώρα,
η οποία πρέπει να ξαναλεηλατηθεί, να διαλυθεί το σύµπαν σε
αυτήν, προκειµένου –υποτίθεται- να αντιµετωπίσει τις προκλή-
σεις του µέλλοντος. Τίποτα δεν θα αντιµετωπίσει έτσι. Το µόνο
που θα επιτευχθεί είναι ένα ιστορικό έθνος να διαλυθεί και να πε-
ριθωριοποιηθεί αν συνεχιστούν οι πολίτικές και οι επιλογές σας.
Αυτό είναι.

Η «SIEMENS», λοιπόν, ζει και βασιλεύει τώρα. Η «SIEMENS»
έκανε όσα έκανε. Όσα βγήκαν στο φως της δηµοσιότητας κου-
κουλώθηκαν πάρα πολύ γρήγορα. Οι υπεύθυνοι της «SIEMENS»
έχουν φύγει όλοι στο εξωτερικό, αυτοί οι οποίοι θα µπορούσαν
να µιλήσουν. Οι Γερµανοί έχουν κλειδώσει τα στόµατά τους.
Εσείς δεν έχετε κάνει τίποτα για να ανοίξουν αυτά τα στόµατα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Η «SIEMENS» συνεχίζει να παίρνει δουλειές στην Ελλάδα, να
ζει και να βασιλεύει και πηγαίνει και στα γερµανικά δικαστήρια
και σε λίγο θα µας ζητάει αποζηµιώσεις ότι τη δυσφηµίσαµε και
εσείς θα σπεύσετε να τις πληρώσετε. Εδώ η Βουλή έφτασε στο
σηµείο να λέει για τις υποθέσεις του σκανδάλου της «SIEMENS»
ότι φταίνε οι δύο τελικά που απέµειναν. Οι περιπτώσεις δεν στοι-
χειοθετούνται παρά µόνο ως καρικατούρα. Διότι, εγώ δεν µπορώ

να καταλάβω. Όλη η προµήθεια που έγινε για το C4I, για να µην
ελεγχθεί και για να µη γίνει µε διαδικασίες, οι οποίες ρυθµίζονται
από την ελληνική πολιτεία, πέρασε ως προµήθεια του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας για να γίνουν όλα στη ζούλα και στο σκο-
τάδι. Κανένας από αυτούς δεν έχει ευθύνη και µόνο συνεκτέλεση
υπάρχει; Αυτό είναι το πρόβληµα; Γιατί δεν υπάρχει διερεύνηση;
Διότι από εδώ είναι άλλοι, οι δικοί µας και από εκεί είναι οι κακοί
οι δικοί τους και παίζεται αυτό το µπαλάκι εδώ; Αυτά είναι ανε-
ξήγητα πράγµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, τελεί-
ωσε ο χρόνος, όµως. Πρέπει να ολοκληρώστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μια φράση µόνο θα πω, κύριε
Πρόεδρε. 

Εν πάση περιπτώσει, φτάσαµε στο σηµείο πλέον να µας περι-
γελάνε οι πάντες µε αυτό το σκάνδαλο, αυτήν την ώρα η Βουλή
να αντιδρά σε αυτό το κουκούλωµα, να αντιδρούν και οι ίδιοι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και να φτάνετε σε σηµείο εξευτελισµού
της ίδιας της Εθνικής Αντιπροσωπείας, προκειµένου να επιµεί-
νετε σε αυτούς τους σχεδιασµούς και τις προτεραιότητες, οι
οποίες όχι απλώς είναι λαθεµένες, αλλά είναι θλιβερές και προ-
σβάλλουν την πολιτική ζωή του τόπο. 

Τη θέση του ΣΥΡΙΖΑ τη γνωρίζετε. Θα έχουµε τώρα την ίδια
θέση που είχαµε και την προηγούµενη φορά. Θα ψηφίσουµε «όχι
στο κουκούλωµα» το οποίο θα το γράψουµε στα ψηφοδέλτια που
θα ρίξουµε στις κάλπες.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης για δε-

καπέντε λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πόσοι είµαστε τώρα µέσα στην

Αίθουσα; Με εµένα δέκα Βουλευτές, δύο από την Κυβέρνηση,
δώδεκα και ο Πρόεδρος δεκατρείς. Τέλος πάντων. 

Άκουσα προηγουµένως τον κ. Λαφαζάνη να λέει ότι αυτή η δια-
δικασία τείνει να καταλήξει και σε εξευτελισµό της Βουλής και
σε γελιοποίηση. Παρ’ όλα αυτά, κύριε Λαφαζάνη και κύριοι συ-
νάδελφοι, ακούστηκαν για τους θεσµούς φαρσοκωµωδίες και γε-
λιοποιήσεις. Εγώ όµως, τι φταίω; Εγώ τι σας χρωστάω; Εγώ τι
χρωστάω σε όλους αυτούς, οι οποίοι τώρα δεκαοκτώ µήνες µε
ταλαιπωρούν και προσπαθούν να πλήξουν την τιµή και την υπό-
ληψή µου; Δεν βρήκατε κανένα άλλο; Έχω δώσει ποτέ αφορµή
στην ιδιωτική µου ζωή ή στη δηµόσια που να σας δείχνει ότι στο
πρόσωπό µου συντρέχει έστω ίχνος απατεώνα και κλέφτη; Με
ποιο δικαίωµα ταλαιπωρήσατε εµένα, την οικογένειά µου, προ-
σβάλατε τους ψηφοφόρους µου, προσβάλατε τους φίλους µου,
το κόµµα µου, το τωρινό µου κόµµα; 

Με ποιο δικαίωµα; Και έρχεστε τώρα και λέτε «ψεκάστε, σκου-
πίστε, τελειώσαµε»!. Εµ, δεν τελειώσαµε. Και θα συνιστούσα σε
κάποιους που σήµερα φέρονται εδώ βασιλικότεροι του βασιλέως
και επιµένουν, να µην εξαντλήσουν την υποµονή µου, διότι έχω
και άλλους τρόπους να αµυνθώ από εδώ και πέρα. 

Εν πάση περιπτώσει, δεν είχα σκοπό να µιλήσω και προπάντων
δεν είχα σκοπό να είµαι οξύς. Δεν θέλω να ταλαιπωρήσω περαι-
τέρω τους εναποµείναντες συναδέλφους στην Αίθουσα, γιατί
έχω µιλήσει κατ’ επανάληψη από του Βήµατος για την ουσία του
ζητήµατος του C4I και όχι «συµφοράι» -µπορεί να ήταν συµφορά
αλλά είναι C4I- στο οποίο έχω αναµειχθεί, για την περίοδο 2004-
2006. Επειδή οι περισσότερες επιµέρους πράξεις που αναφέρο-
νται στο «κατηγορητήριο» σε βάρος µου αναφέρονται σε αυτή
την περίοδο και γι’ αυτούς που ξέρουν ελάχιστα νοµικά, ξέρουν
πάρα πολύ καλά, κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης, ότι κάθε
πράξη, έστω και αν έχουµε, εξακολουθούν έγκληµα, διατηρεί την
αυτοτέλειά της ως προς το χρόνο τελέσεως και κατ’ ακολουθίαν,
όσον αφορά την παραγραφή, ερωτώ: Γιατί από τις πενήντα,
εβδοµήντα -δεν ξέρω και εγώ πόσες- επιµέρους πράξεις που
αναφέρονται στο οιονεί κατηγορητήριο, που εγώ δεν µπορώ να
το καταλάβω -τέλος πάντων αυτός που το συνέταξε το καταλα-
βαίνει- το 98% αναφέρεται στο 2004, 2005, 2006; Για τους υπό-
λοιπους οκτώ συναδέλφους, οι οποίοι ανεφέροντο στο πόρισµα,
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το οποίο είχε καταθέσει η Πλειοψηφία –ήµασταν δώδεκα συνο-
λικά- είπατε ότι δεν φέρατε πρόταση για σύσταση της ειδικής
επιτροπής ή του γνωµοδοτικού συµβουλίου, διότι οι πράξεις
αυτές αναφέρονται στην εποχή προ των εκλογών του 2007 και
έχουν υποπέσει στην παραγραφή, εξάλειψη, του αξιοποίνου, του
άρθρου 86 του Συντάγµατος. Ορθότατα. Για µένα δεν ισχύει
αυτό; Γιατί αυτή η διάκριση; Κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης,
γιατί εγώ;

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Εγώ είµαι αυτός ο
οποίος το συνέταξε; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Εσείς εκπροσωπείτε αυτήν
τη στιγµή ως ο αρχαιότερος πάντων το κόµµα σας. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Δεν υπάρχει κόµµα
εδώ…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, τους
συναδέλφους σας.

Ερωτώ λοιπόν: Για όλους τους άλλους ίσχυσε η παραγραφή.
Για τον Μαρκογιαννάκη δεν ίσχυσε η παραγραφή. Για ποιο λόγο;
Όχι πως µε ενδιέφερε η παραγραφή. Εγώ άλλωστε ζητούσα να
πάει η υπόθεση στη δικαιοσύνη, να ξεκαθαρίσει εκεί, αλλά δυ-
στυχώς δεν το θέλετε. Δεν πειράζει. 

Εκείνο που έχω να πω, βέβαια, είναι ότι µε ικανοποίησε η από-
φαση της Βουλής στις 21 Ιουλίου, αν δεν κάνω λάθος, που συ-
ζητήσαµε εδώ το ενδεχόµενο σύστασης συµβουλίου. Ξέρετε
γιατί; Διότι είδα ότι επιτέλους ο Βουλευτής έδειξε το ανάστηµά
του. Επιτέλους ο Βουλευτής ξύπνησε από το λήθαργό του, από
το να υποκύπτει στις επιθυµίες τού οποιουδήποτε ηγεµόνα Αρ-
χηγού, που ό,τι έλεγε ήταν και διαταγή. Επιτέλους, ξύπνησαν οι
Βουλευτές και χαίροµαι που οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ το έδει-
ξαν αυτό µε διαδοχικές πράξεις. Διότι και το γεγονός ότι στη συ-
νέχεια αρνήθηκαν οι περισσότεροι να υπογράψουν την πράξη
ανάκλησης της οιονεί κατηγορίας, αυτό δείχνει πάλι ότι στήθη-
καν στα πόδια τους και δεν υποκύπτουν. 

Εδώ, όµως, θέλω να θέσω ένα ερώτηµα, διότι ο πρώτος ο
οποίος είχε υπογράψει αυτή την αίτηση ανάκλησης που έλεγε
µέσα ότι παρέλκει πλέον κάθε περαιτέρω συζήτηση, µετά το απο-
τέλεσµα της προηγούµενης συζήτησης, ξέρετε ποιος ήταν; Ο κ.
Βαλυράκης. Ο οποίος ήρθε σήµερα λάβρος εναντίον µου ότι
πρέπει να πάµε περαιτέρω σε προκαταρκτική εξέταση, για να διε-
ρευνηθούν τα παραπέρα. Και εγώ ρωτώ τώρα, σε εκείνο το έγ-
γραφο παρέλκει η συζήτηση. Τώρα ξεπαρέλκει, κύριε συνά-
δελφε; Τι έγινε µέσα σε λίγες ηµέρες; Αυτά, για να φαιδρύνουµε
και λίγο την ατµόσφαιρα. 

Για την περίοδο, λοιπόν, 2004 έως 2006 έχω µιλήσει επανει-
ληµµένως. 

Τίτλος τιµής -και δεν περιµένω ούτε θέλω τίποτα άλλο- είναι οι
καταθέσεις και τα δηµοσιεύµατα ανθρώπων τρίτων, αντικειµενι-
κών, στρατηγών, απλών ανθρώπων, οι οποίοι είχαν σχέση την
εποχή εκείνη, την προολυµπιακή περίοδο µε το σύστηµα C4I και
µιλούν για µένα, ο στρατηγός Κωνσταντινίδης, ο Κάππος, ο κ.
Τρεπεκλής, τον οποίο έχω περιποιηθεί από αυτό το Βήµα δεό-
ντως. Και όµως λένε µε ποιον τρόπο διετέλεσα τα καθήκοντά
µου. 

Παρακαλώ, το καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης

καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και θα πω το εξής: Κι αν αύριο το πρωί βρισκόµουν στην ίδια
θέση, το ίδιο θα έκανα, διότι πιστεύω ότι ωφέλησα την πατρίδα. 

Να σας πω και κάτι άλλο; Τότε, αγαπητοί συνάδελφοι, µαζέ-
ψαµε πραγµατικά συντρίµµια, ασάφειες στις προδιαγραφές, αο-
ριστίες στη σύµβαση, καθυστερήσεις απίστευτες, λοβιτούρες και
µπορέσαµε και κάναµε ασφαλείς Ολυµπιακούς Αγώνες. Και την
περίοδο εκείνη, παρ’ ότι ήµουν αναρµόδιος, σε πάρα πολλές πε-
ριπτώσεις πήρα πολλές φορές την ευθύνη πάνω µου, µε το
ρίσκο, το οποίο σε αυτές τις περιπτώσεις παίρνεις, για να µπο-
ρέσουµε να προχωρήσουµε και να κάνουµε Ολυµπιακούς Αγώ-
νες. 

Τώρα θέλω να κάνω µια ερώτηση προς τους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ που έρχονται σήµερα και µε κατηγορούν. Το 2004, το
2005, το 2006 δεν ξέρατε πώς εξελίσσεται η σύµβαση και τι συµ-
βαίνει; Καταθέσατε έστω µια ερώτηση τότε, να πείτε γιατί γίνεται
αυτό και δεν γίνεται το άλλο; Ο Γενικός Γραµµατέας του κόµµα-
τός σας, ο οποίος είχε παντού διασυνδέσεις και πληροφοριοδό-
τες, δεν µάθαινε από τον κ. Μαραβέλια, τον οποίο χρησιµο-
ποιήσατε δεκαπέντε φορές ως µάρτυρα, κύριε Βαλυράκη, τι συ-
νέβαινε για να καταθέσετε µια ερώτηση; Όχι, βέβαια, τότε όλα
ήταν καλά. Τότε κάναµε Ολυµπιακούς Αγώνες. Ζήτω η Ελλάς
ήταν τότε! Όλοι συµµετείχαµε τότε. Όλοι έπρεπε να πάρουµε
µερτικό από την επιτυχία. Και ήρθατε και µου είπατε ότι το 2006
είχε σταλεί σχετική δικογραφία στη Βουλή από τον Εισαγγελέα
του Αρείου Πάγου. Ναι, είχε σταλεί. Και τι κάνατε από το 2006
µέχρι τώρα; Την είδατε και την αφήσατε εκεί να «κοιµάται». 

Εποµένως, για την περίοδο εκείνη εγώ, αγαπητοί συνάδελφοι,
είµαι περήφανος για ό,τι έκανα, θέλω να πιστεύω ότι βοήθησα
τον τόπο, βοήθησα την πατρίδα µου, θέλω να πιστεύω ότι χωρίς
τα ρίσκα, τα οποία πήραµε τότε, Ολυµπιακοί Αγώνες δεν θα γί-
νονταν. Ευτυχώς και δεν έτυχε η ανάποδη, γιατί τώρα θα µας εί-
χατε κρεµάσει στην πλατεία Συντάγµατος. Δεν επανέρχοµαι επ’
αυτών. 

Έρχοµαι τώρα στην περίοδο του 2009 που εδώ δεν έχουν πα-
ραγραφεί και που εδώ θέλετε να µε στείλετε στο ειδικό δικαστή-
ριο, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, τινές εξ υµών ακόµα, όχι
όλοι. Για την περίοδο αυτή, για τα ψεύδη και τις συκοφαντίες θα
θέσω κάποια ερωτήµατα και παρακαλώ πάρα πολύ όποιος έχει
το ανάστηµα, το πολιτικό και το ηθικό, να µε διακόψει στα αµεί-
λικτα αυτά ερωτήµατα που θα θέσω: 

Πρώτον, γιατί αποκρύπτετε ότι η Επιτροπή Παραλαβής των
Υποσυστηµάτων είχε παραλάβει όλα τα υποσυστήµατα πριν εγώ
αναλάβω τα καθήκοντά µου; Δεν την είχα ορίσει εγώ και απλά οι
προκάτοχοί µου δεν είχαν εγκρίνει τις αποφάσεις και ήταν στα
συρτάρια; Γιατί το αποκρύπτετε αυτό το πράγµα; 

Δεύτερον, γιατί αποκρύπτετε τις θετικές εισηγήσεις του Γενι-
κού Γραµµατέα του Υπουργείου, που ήταν τότε ο επίτιµος Αντι-
εισαγγελέας του Αρείου Πάγου ο κ. Ανδρεουλάκος -απεριόριστη
εκτίµηση στο πρόσωπο του οποίου έχω, λόγω παλαιότερης ειδι-
κής σχέσης υφισταµένου προς προϊστάµενο- και των Αρχηγών,
των οποίων οι εισηγήσεις ήταν θετικές; Γιατί δεν τους καλέσατε
αυτούς τους δυο ως µάρτυρες, οι οποίοι ήταν υπέρ εµού, ενώ
καλούσατε τον κ. Μαραβέλια, έναν υποδιευθυντή, όποτε δηµι-
ουργείτο πρόβληµα; Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, όταν ζήτησα
να κληθούν ο κ. Ντασιάκος και ο κ. Αγγελάκος, Αρχηγοί της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας στην προολυµπιακή και µεταολυµπιακή πε-
ρίοδο, αρνηθήκατε να τους καλέσετε; 

Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, ενώ γνωρίζετε ότι έκανα µια σύ-
σκεψη στις 27 Ιανουαρίου, µόλις ανέλαβα τα καθήκοντά µου για
το σύστηµα C4I, αξιολογείτε σε βάρος µου αυτήν τη σύσκεψη,
ενώ αν διαβάζατε τα Πρακτικά, θα διαπιστώνατε ότι έκανα µια
αγωνιώδη προσπάθεια για να µην κάνω το λάθος. 

Τι είχε συµβεί τότε, αγαπητοί συνάδελφοι; Όταν πήγα στο
Υπουργείο τη δεύτερη φορά ήταν µετά το Δεκέµβριο του 2008.
Όλοι γνωρίζουµε τι σήµαινε να βρεθείς πολιτικός προϊστάµενος
µιας υπηρεσίας καθηµαγµένης κυριολεκτικά, το ηθικό της οποίας
ήταν στα τάρταρα, µε την τροµοκρατία και την εγκληµατικότητα
σε έξαρση, και προπάντων κάποιοι να είναι διατεθειµένοι να επα-
ναφέρουν τα γεγονότα του Δεκεµβρίου. Κοντά σ’ αυτά να έχεις
και το C4I.

Έκανα, λοιπόν, µια σύσκεψη, όπου ήταν παρόντες όλοι οι αρ-
µόδιοι, στρατηγοί, υποστράτηγοι, όποιος είχε σχέση µε το ζή-
τηµα. Όποιος, αγαπητοί συνάδελφοι, θέλει να δηµιουργήσει
πρόβληµα και να λειτουργεί σε βάρος των συµφερόντων του ελ-
ληνικού λαού, δεν κρατάει πρακτικά σ’ αυτές τις συσκέψεις. 

Λέτε ότι µου συνέστησαν να µην παραλάβω τα υποσυστήµατα,
να µην εγκρίνω, δηλαδή, την παραλαβή τους. Λέτε ψέµατα, διότι
συνέβη ακριβώς το αντίθετο. Λέτε ότι παρέλαβα υποσυστήµατα
πριν κάνουµε τη σύσκεψη ενώ αυτό είναι ψευδές, διότι δύο µέρες
µετά τη σύσκεψη ενέκρινα την παραλαβή κάποιων υποσυστηµά-
των.

Το σηµαντικότερο απ’ όλα είναι το εξής. Μου λέτε ότι παρέ-
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λαβα το υποσύστηµα AVL. Είστε βέβαιος, κύριε Βαλυράκη, ότι
το παρέλαβα εγώ; Όχι βέβαια. Όµως από τα πρακτικά αυτής της
σύσκεψης προκύπτει ότι το µείζον πρόβληµα οφειλόταν σε λάθη
και παραλείψεις υπευθύνων πριν εγώ αναλάβω τα καθήκοντά
µου ως Υφυπουργός το Μάρτιο του 2004.

Έτσι, λοιπόν, αποκρύπτεται περαιτέρω το εξής απίστευτο και
σηµαντικότατο. Η πρώτη τροποποίηση της σύµβασης ήταν τρα-
γικά βλαβερή για τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου, διότι
όπως έχω τονίσει επανειληµµένως -και θα το πω για άλλη µια
φορά και τώρα- το υποσύστηµα «TETRA» είχε υποδοµή και τερ-
µατικά «ΝΟΚΙΑ». 

Δέχτηκε λοιπόν η ελληνική πλευρά το αίτηµα της «SAIC» και
αντικατέστησε την υποδοµή µε «MOTOROLA», ασύµβατα, µε
αποτέλεσµα αυτό να οδηγήσει σε µία απίστευτη καθυστέρηση
που έφτασε τα πράγµατα, ώστε παραµονές των Ολυµπιακών
Αγώνων να µην έχουµε τίποτα. Αυτό δεν σας λέει τίποτα!

Παραπέρα στείλατε, κύριε Βαλυράκη, µια επιστολή στον αντι-
εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, τον κ. Ρούσσο Παπαδάκη. Τη βα-
φτίσατε πορισµατική αναφορά, ενώ είναι προσωπική σας
επιστολή γραµµένη από εξωθεσµικό παράγοντα, όπου του λέτε
να ασκήσει ποινική δίωξη και να απαγγείλει κατηγορία εναντίον
των µελών της Επιτροπής Παραλαβής των Υποσυστηµάτων. 

Η δικαιοσύνη, σε κάθε περίπτωση, απέρριψε το αίτηµά σας.
Καταλαβαίνετε ότι µετά από αυτό τινάζεται στον αέρα η οποια-
δήποτε υπόνοια σε βάρος µου. Όταν λέει η δικαιοσύνη ότι ο φε-
ρόµενος ως φυσικός αυτουργός δεν διέπραξε το αδίκηµα, τότε
ούτε ο ηθικός αυτουργός ούτε ο συνεργός έχει πλέον οποιαδή-
ποτε ευθύνη. Δεν το ξέρετε αυτό; Γιατί το αποκρύπτετε αυτό; .

Περαιτέρω –και θέλω απάντηση σ’ αυτό- γιατί αποκρύπτετε ότι
ο κ. Χρυσοχοΐδης διέταξε ΕΔΕ σε βάρος των µελών της Επιτρο-
πής Παραλαβής των Υποσυστηµάτων, την οποία διενήργησε
αντιστράτηγος της ΕΛΑΣ και υποναύαρχος του Λιµενικού Σώµα-
τος και έβγαλαν τα µέλη της επιτροπής αθώα; Γιατί όλα αυτά
αποκρύπτονται; Προπάντων, γιατί υποβαθµίζετε το εξής σηµα-
ντικό γεγονός και µιλάτε όλοι εδώ µέσα για παραλαβή του συ-
στήµατος;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σ’ ένα λεπτό.
Ποια παραλαβή του συστήµατος; Έγκριση παραλαβής ορισµέ-

νων επουσιωδών υποσυστηµάτων, άνευ οικονοµικής σηµασίας.
Αρνήθηκα όµως να εγκρίνω την παραλαβή του συστήµατος ως
συνόλου και έχω στείλει αλληλογραφία την οποία αποκρύψατε,
στην οποία αιτιολογώ γιατί το αρνούµαι. 

Αν πράγµατι είχα πρόθεση να βλάψω το ελληνικό δηµόσιο και
ενέκρινα την παραλαβή του συστήµατος ως συνόλου, τότε ξέ-
ρετε καλύτερα από µένα ότι θα καταβάλονταν στη «SAIC»
36.000.000, το υπόλοιπο του τιµήµατος, και θα επιστρεφόταν εγ-
γυητική επιστολή καλής εκτέλεσης 20.000.000. Γιατί όλα αυτά
τα αποκρύπτετε;

Κύριοι συνάδελφοι, εµένα εκείνο το οποίο µε στεναχώρησε πε-
ρισσότερο –και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- δεν είναι, αν
θέλετε, η προσωπική µου ταλαιπωρία. Είναι η καταρράκωση των
θεσµών. Όταν η εξεταστική επιτροπή χρησιµοποιείται ως µέσο
«κουκουλώµατος» πάσης φύσεως εγκληµατικών ενεργειών και
ως µέσο για να εκτεθούν τιµές και υπολήψεις, αυτό είναι κατά-
ντηµα. Όταν τα κόµµατα ως θεσµοί αντί να συνεισφέρουν στην
κάθαρση, γίνονται συµµέτοχοι στο «κουκούλωµα», τότε αυτό
είναι κατάντηµα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Και εννοώ το εξής πράγµα. Ιανουάριο του 2011 κατετέθη το
πόρισµα από την επιτροπή. Επί µήνες ολόκληρους ουδείς ενδια-
φερόταν, ενώ κατά τα ειωθότα, συνεζητείτο στη Βουλή µετά από
λίγες µέρες. Απέστειλα δύο φορές επιστολή στον κ. Σαµαρά και
στον κ. Παπανδρέου, που είχαν το µαγικό αριθµό «εξήντα», για
να φέρουν το θέµα για συζήτηση στη Βουλή. Εισέπραξα έναν χα-
ρακτηρισµό από τη Νέα Δηµοκρατία ότι είµαι αήθης, επειδή επέ-
µενα να «καθαρίσει» ένα θέµα το οποίο µου δηµιούργησε
προσωπικό πρόβληµα. Και εάν δεν έσπευδα, µε την έγκριση της
κ. Μπακογιάννη, να αρχίσω να µαζεύω υπογραφές από τους Ανε-

ξαρτήτους και από τα µικρά κόµµατα, προκειµένου να βρεθούν
οι εξήντα Βουλευτές που θα ζητούσαν τη συζήτηση, φοβάµαι ότι
ακόµη θα ήταν στο συρτάρι. Ο Πρόεδρος της Βουλής είναι µάρ-
τυρας του πόσες φορές τον επισκέφθηκα και τον εκλιπαρούσα
να ασκήσει την επιρροή του και να πιέσει προκειµένου να έρθει
η υπόθεση στη Βουλή, να ξεκαθαρίσει, να προχωρήσει παρα-
πέρα. 

Αυτά, δυστυχώς, συνέβησαν. Τα κόµµατα συνεργούσαν. Κι
εδώ υπάρχει αγαστή σύµπνοια στο «κουκούλωµα». Διότι φθά-
σαµε 25 Αυγούστου να συζητούµε τι; Το ενδεχόµενο της σύστα-
σης προκαταρκτικής επιτροπής. Και σας λέω ότι θα συσταθεί
προκαταρκτική επιτροπή, ενδεχοµένως. Σε πόσες µέρες θα κάνει
τη δουλειά της; Ό,τι δεν κάνατε, κύριε Βαλυράκη, σε έντεκα
µήνες ως εξεταστική επιτροπή θα µπορέσει η προκαταρκτική επι-
τροπή σε δέκα µέρες να το φέρει σε πέρας; Αστειευόµαστε
τώρα; Κοροϊδευόµαστε τώρα; Κι ας κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας.
Τον ελληνικό λαό δεν έχουµε δικαίωµα να τον κοροϊδεύουµε και
να τον δουλεύουµε. Φθάνουν αυτά τα οποία περνάει αυτήν τη
στιγµή και τα οποία εµείς δηµιουργήσαµε. Διότι αν είχαµε ανά-
στηµα εµείς οι Βουλευτές, όπως οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, που
στην περασµένη ψηφοφορία στάθηκαν απέναντι στα κελεύσµατα
της ηγεσίας, να στεκόµαστε απέναντι στα εκάστοτε κελεύσµατα
των ηγεµόνων, άλλη θα ήταν η τύχη και η πορεία της ελληνικής
κοινωνίας. 

Σήµερα συνεχίζουµε να την κοροϊδεύουµε και να λέµε ότι επί
έντεκα µήνες η εξεταστική επιτροπή δεν απεκάλυψε τους εγκλη-
µατίες. Κατέληξε στο ότι πιθανοί, µεγάλοι «εγκληµατίες» είναι ο
Αλογοσκούφης κι ο Μαρκογιαννάκης! Και τώρα κοροϊδεύουµε
την κοινωνία όταν λέµε ότι σε δώδεκα – δεκατρείς µέρες που θα
έχει τη δυνατότητα να εργαστεί η προκαταρκτική επιτροπή, θα
το επιτύχει. Διότι µέχρι να συσταθεί, µέχρι να εκλέξει Προεδρείο,
µέχρι να γράψει πόρισµα, να καταθέσει το πόρισµα και να έρθει
αυτό να ψηφιστεί -που όλα αυτά πρέπει να γίνουν εντός του Σε-
πτεµβρίου- θα περάσει ο χρόνος. Μη δουλεύουµε, λοιπόν, τον
κόσµο, µην δουλεύουµε την κοινωνία! Δεν έχω να πω τίποτε
άλλο. 

Νιώθω, για ό,τι έκανα στην κυβερνητική µου θητεία, περήφα-
νος και όχι ένοχος.

(Χειροκροτήµατα)
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα παρα-

καλώ να κάνω µία δήλωση. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κάντε τη δήλωση,

κυρία Μπακογιάννη, και θα κλείσουµε µετά µε την τοποθέτηση
εκ µέρους των Υπουργών, εάν χρειαστεί.

Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή δια-

δικασία ήταν µια θλιβερή διαδικασία. Πολύ σωστά ένας συνάδελ-
φος ανέφερε πριν ότι η επανάληψη της ιστορίας είναι φάρσα.
Και είναι, δυστυχώς, µία θλιβερή φάρσα το πώς τελειώνει η προ-
σπάθεια να ανακαλύψουµε τους ενόχους ενός αναµφισβήτητα
υπαρκτού και µεγάλου σκανδάλου. 

Η Δηµοκρατική Συµµαχία και οι Βουλευτές της θα αποχωρή-
σουν από την Αίθουσα, διότι δεν θέλουµε να συµµετέχουµε και
στην τελική φάση αυτής της φάρσας. Εύχοµαι η ελληνική δικαι-
οσύνη να πετύχει εκεί που οι πολιτικοί απέτυχαν. 

(Στο σηµείο αυτό αποχωρούν από την Αίθουσα οι Βουλευτές
της Δηµοκρατικής Συµµαχίας) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Υπουργός Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Μιλτιάδης Πα-
παϊωάννου έχει το λόγο για µια σύντοµη παρέµβαση. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι
συνάδελφοι, όπως συνηθίζεται –και σωστά- παρίσταται σ’ αυτήν
τη διαδικασία η Κυβέρνηση µέσω του Υπουργού Δικαιοσύνης,
αλλά είναι κοινός τόπος πλέον ότι δεν µπορεί να µπει στην ουσία
αυτής της υπόθεσης, όπως δεν µπήκε και σε καµµία άλλη υπό-
θεση στο παρελθόν. 

Πήρα το λόγο για έναν και µόνο λόγο: επειδή µιλήσαµε πολύ
σήµερα εδώ, όπως συνηθίζεται, για την υπονόµευση και την απο-
δυνάµωση των θεσµών. Είναι µία πραγµατικότητα.

Αν ανατρέξει κανένας από το 1974 µέχρι σήµερα, θα δει ότι
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έχουν γίνει περίπου εξήντα εξεταστικές προκαταρκτικές επιτρο-
πές στο σύνολό τους. Από αυτές οι σαράντα µε σαράντα πέντε
έχουν γίνει µε πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρατίας. Κυρίως ξε-
κινούν µετά το 1989, όταν η σκανδαλολογία κυριάρχησε στην πο-
λιτική ζωή του τόπου και όταν υπήρξε ισχυρή πολιτική βούληση
και από τη Νέα Δηµοκρατία και από την τότε παραδοσιακή Αρι-
στερά να παραπέµψουν τον Ανδρέα Παπανδρέου σε αυτό που
λέµε «βρώµικο ‘89». Δεν θέλω να πάω εκεί. 

Το θέµα είναι ότι η λειτουργία των εξεταστικών επιτροπών
έδειξε ότι η Βουλή πράγµατι έχει αδυναµία να οδηγηθεί σε
ασφαλή συµπεράσµατα. Όµως, οι θεσµοί αποδυναµώνονται µε
την απουσία των κοµµάτων από αυτήν την διαδικασία. Αυτή είναι
αντικειµενικά η υπονόµευση και η αποδυνάµωση των δηµοκρα-
τικών θεσµών. 

Μίλησαν οι συνάδελφοι –και σωστά- για την ελεύθερη έκ-
φραση των Βουλευτών. Σήµερα η ηγεσία, τόσο της Νέας Δηµο-
κρατίας όσο του ΛΑΟΣ, όπως και η Δηµοκρατική Συµµαχία
αποσύρουν τους Βουλευτές. Και το κάνουν όχι γιατί σέβονται
τους θεσµούς, αλλά κυρίως γιατί θέλουν να εµποδίσουν µέσα
από τη διαδικασία της µυστικής ψηφοφορίας την ελεύθερη έκ-
φραση των Βουλευτών.

Αυτό ήθελα να παρουσιάσω, να καταδικάσω και να ζητήσω,
τουλάχιστον, στο µέλλον να µην υπάρχουν απουσίες. Οι απου-
σίες και οι αποχές έβλαψαν τη δηµοκρατία, κύριοι συνάδελφοι,
δεν την ωφέλησαν ποτέ.

Από εκεί και πέρα οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και όσοι έµειναν
στη Βουλή, είναι φανερό και αυτονόητο ότι µε βάση το Σύνταγµα
και τον Κανονισµό της Βουλής ελεύθερα θα εκφραστούν και θα
τοποθετηθούν µέσα από όλες τις διαδικασίες αλλά και από αυτήν
τη διαδικασία που εξελίχτηκε σήµερα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προτάσεως
που κατέθεσαν 108 Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση Ειδικής
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης, κατά το άρθρο 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος,
τα άρθρα 153 επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο
5 του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως αυτό
τροποποιήθηκε µε το άρθρο 2 του ν.3961/2011, για την ενδεχό-
µενη τέλεση αδικηµάτων που αφορούν στην υπόθεση
«SIEMENS», από τους: 

α) Βουλευτή κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, Υφυπουργό Δηµόσιας
Τάξης από το 2004 έως το 2006 και Αναπληρωτή Υπουργό Εσω-
τερικών µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας τάξης από τις 9-
1-2009 έως10-10-2009, για την ενδεχόµενη τέλεση του αδική-
µατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακολού-
θηση (άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 15
ν.3242/2004) σε βάρος του δηµοσίου και 

β) κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και Οικονο-
µικών από το 2004 έως το 2008, για την ενδεχόµενη τέλεση του
αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξακο-
λούθηση (άρθρο 390 Π.Κ., όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο
15 ν.3242/2004) σε βάρος του δηµοσίου.

Θα ακολουθήσει µυστική ψηφοφορία, που θα διεξαχθεί σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις των παραγράφων 8 και 9 του άρθρου 155
και του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής. 

Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας σας έχουν διανε-
µηθεί ψηφοδέλτια µε τα ονόµατα του Βουλευτή, κ. Χρήστου
Μαρκογιαννάκη, πρώην Υφυπουργού Δηµόσιας Τάξης από το
2004 έως το 2006 και πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών
και του κ. Γεωργίου Αλογοσκούφη, πρώην Υπουργού Οικονοµίας
και Οικονοµικών.

Τα προαναφερθέντα ψηφοδέλτια έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας έχουν διανεµηθεί,
επίσης, λευκά ψηφοδέλτια και φάκελοι, εντός των οποίων θα το-
ποθετηθούν τα ψηφοδέλτια.

Η ψήφος εκφράζεται µε σταυρό δίπλα σε µία από τις τρεις λέ-
ξεις: «ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ», που ευρίσκονται στο κάτω µέρος
κάθε ψηφοδελτίου. Σε περίπτωση που δεν υπάρχει σηµειούµενη
ψήφος µε σταυρό σε καµµιά από τις τρεις αυτές λέξεις «ΝΑΙ»,
«ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ», το ψηφοδέλτιο θεωρείται άκυρο.

Εάν βρεθούν ψηφοδέλτια σε λάθος ψηφοδόχο, συµφωνείτε τα
ψηφοδέλτια αυτά να πάνε στη σωστή ψηφοδόχο;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το Σώµα συµ-

φώνησε οµοφώνως.
Επίσης, σύµφωνα µε το β’ και γ’ εδάφιο της παραγράφου 10

του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής, σε περίπτωση ασυµ-
φωνίας µεταξύ του αριθµού των ψηφοδελτίων και του αριθµού
των ψηφισάντων, επαναλαµβάνεται η καταµέτρηση. Αν και µετά
τη νέα αυτή καταµέτρηση διαπιστωθεί ότι ο αριθµός των ψηφο-
δελτίων είναι µεγαλύτερος από τον αριθµό των ψηφισάντων, κα-
ταστρέφεται πριν από τη διαλογή αριθµός ψηφοδελτίων ίσος µε
τον αριθµό των επιπλέον ψηφοδελτίων.

Σας γνωστοποιώ επίσης ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
σφραγισµένες επιστολές από συναδέλφους Βουλευτές και µέλη
της Κυβέρνησης, που βρίσκονται σε αποστολή της Βουλής και της
Κυβέρνησης στο εξωτερικό, για συµµετοχή στη µυστική ψηφοφο-
ρία, σύµφωνα µε το άρθρο 70 Α’ του Κανονισµού της Βουλής. 

Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί ταυτόχρονα και για τους δύο
πρώην Υπουργούς. Με την εκφώνηση του ονόµατός του κάθε
Βουλευτής θα προσέρχεται στις ψηφοδόχους, όπου θα εναπο-
θέτει το φάκελο µε την ψήφο του στην αντίστοιχη κάλπη και οι
επί των ψηφοδόχων συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν αναφέροντας
το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψηφίζει. 

Σας υπενθυµίζω ότι ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης
δεν θα µετάσχει στην ψηφοφορία για την πρόθεση άσκησης δίω-
ξης που τον αφορά, όπως προβλέπεται στην παράγραφο 8 του
άρθρου 155 του Κανονισµού της Βουλής. 

Καλούνται επί του καταλόγου ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Βλατής
από το ΠΑΣΟΚ και ο Βουλευτής κ. Γρηγόρης Ψαρριανός από
τους Ανεξαρτήτους. 

Καλούνται επίσης ως ψηφολέκτες για την πρώτη κάλπη, που
αφορά στην πρόταση για σύσταση ή µη ειδικής κοινοβουλευτι-
κής επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης για
τον Βουλευτή πρώην Υφυπουργό Δηµοσίας Τάξης και πρώην

Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, η
Βουλευτής κ. Μαρία Κυριακοπούλου από το ΠΑΣΟΚ και ο Βου-
λευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης από τους Ανεξαρτήτους Βουλευ-
τές και για τη δεύτερη κάλπη, που αφορά στην πρόταση για
σύσταση ή µη ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής για τη διεξα-
γωγή προκαταρκτικής εξέτασης για τον πρώην Υπουργό Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη, η Βουλευτής
κ. Παναγιώτα Ζούνη από το ΠΑΣΟΚ και η Βουλευτής κ. Ηρώ
Διώτη από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Πρόεδρος της εφορευτικής επιτροπής θα είναι, σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής,
για την πρώτη κάλπη ο κ. Γρηγόρης Νιώτης, Α’ Αντιπρόεδρος
της Βουλής και για τη δεύτερη κάλπη ο κ. Ευάγγελος Αργύρης,
Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής. 

Παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προσέλθουν στις
κάλπες και επαναλαµβάνω ότι οι επί των ψηφοδόχων συνάδελφοι
θα επιβεβαιώνουν αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που
ψηφίζει.

Θα παρακαλούσα επίσης τους συναδέλφους να περιµένουν να
γίνει η εκφώνηση του ονόµατός τους για να προσέλθουν στην
κάλπη, να µη συνωστίζονται όρθιοι εδώ µπροστά. Θα παρακα-
λούσα να µη γίνει καµµία εξαίρεση εκτός µιας-δυο περιπτώσεων
Υπουργών, γιατί έχουν συναντήσεις αυτήν τη στιγµή, όπως µε
ενηµέρωσαν, µε ξένες αντιπροσωπείες. 

Να τηρηθεί, επαναλαµβάνω, η σειρά του καταλόγου χωρίς
εξαιρέσεις, για να µην παρουσιάζεται εδώ το φαινόµενο του συ-
νωστισµού. Ξεκινάµε έγκαιρα την ψηφοφορία και θα διευκολύ-
νετε και εσείς µε τη δική σας συµπεριφορά, ώστε να µην υπάρξει
καθυστέρηση. 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Διαρκούσης της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα καταλαµ-
βάνει η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχουν σταλεί σφραγισµέ-

νες επιστολές στο Προεδρείο για συµµετοχή στη µυστική ψηφο-
φορία για τη σύσταση ή µη ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής
προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για την ενδεχόµενη
τέλεση αδικηµάτων, που αφορούν στην υπόθεση «SIEMENS»,
των κυρίων Κωνσταντίνου Βρεττού, Σπυρίδωνος Χαλβατζή και
Θεόδωρου Δρίτσα και σύµφωνα µε το άρθρο 70 Α’ του Κανονι-
σµού της Βουλής, οι οποίες καταχωρίζονται στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κηρύσσεται περαιωµένη
η ψηφοφορία και παρακαλούνται οι κύριοι ψηφολέκτες να προ-
βούν στην καταµέτρηση των ψήφων για την εξαγωγή του αποτε-
λέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ-ΔΙΑΛΟΓΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της διε-
ξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας.

Για τον Βουλευτή και πρώην Υπουργό κ. Χρήστο Μαρκογιαν-
νάκη ψήφισαν συνολικά 165 Βουλευτές. Ευρέθησαν στην κάλπη
165 ψηφοδέλτια. Έγκυρα 153.

Υπέρ της πρότασης, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν: 128 Βουλευτές.
Κατά της πρότασης, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν: 9 Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ»: 10 Βουλευτές.
Λευκά: 6.
Άκυρα: 12.
Για τον πρώην Υπουργό κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη ψήφισαν συ-

νολικά 165 Βουλευτές. Ευρέθησαν στην κάλπη 165 ψηφοδέλτια.
Έγκυρα 154.

Υπέρ της πρότασης, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν: 130 Βουλευτές.
Κατά της πρότασης, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν: 8 Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ»: 9 Βουλευτές.
Λευκά: 7.
Άκυρα: 11.
Κατόπιν των αποτελεσµάτων της ταυτόχρονα διεξαχθείσης µυ-

στικής ψηφοφορίας, η πρόταση για τη σύσταση ειδικής κοινο-
βουλευτικής επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης, που κατέθεσαν εκατόν οκτώ Βουλευτές της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος,
κατά το άρθρο 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα
153 του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν.3126�2003
«Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως αυτό τροποποιήθηκε µε

το άρθρο 2 του ν.3961� 2011, για την ενδεχόµενη τέλεση αδικη-
µάτων που αφορούν στην υπόθεση SIEMENS:

1. Από τον Βουλευτή κ. Χρήστο Mαρκογιαννάκη, Υφυπουργό
Δηµόσιας Τάξης από το 2004 έως το 2006 και Αναπληρωτή
Υπουργό Εσωτερικών µε αρµοδιότητα στα θέµατα δηµόσιας
τάξης από 9-1-2009 έως 10-10-2009 για την ενδεχόµενη τέλεση
του αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξα-
κολούθηση, άρθρο 390, όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 15
του ν.3242�2004 σε βάρος του δηµοσίου και 

2. Από τον κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη, Υπουργό Οικονοµίας και
Οικονοµικών από το 2004 έως το 2008 για την ενδεχόµενη τέλεση
του αδικήµατος της απιστίας σε βαθµό κακουργήµατος κατ’ εξα-
κολούθηση, άρθρο 390 του Ποινικού Κώδικα, όπως αντικαταστά-
θηκε µε το άρθρο 15 του ν.3242� 2004 σε βάρος του δηµοσίου

Απορρίπτεται όσον αφορά και τους δύο πρώην Υπουργούς,
διότι η ως άνω πρόταση δεν συγκέντρωσε την απόλυτη πλειοψη-
φία του όλου αριθµού των Βουλευτών, όπως προβλέπεται στην
παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµατος και την παρά-
γραφο 9 του άρθρου 155 του Κανονισµού της Βουλής.

Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το
Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της
σηµερινής συνεδρίασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.55’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 26 Αυγούστου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επί-
καιρης επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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